

**ສ້າງການບຽນແບງທົ່ງໂລກໜ່ວຍນີ້
ສ້າງໂລກຂອງເຮົາຂຶ້ນມາໃໝ່**

ບົດນຳ

ເຮົາຕ່າງລ້ວນເຫັນດີພ້ອມກັນວ່າ ຂະນະນີ້ເປັນຊ່ວງເວລາວິກິດຂອງໂລກໜ່ວຍນີ້ ເໝືອນທີ່ພຣະຄຳພີໄດ້ກ່າວໄວ້ວ່າ ເປັນຊ່ວງເວລາໄຄຣອສ (*kairos moment*) ແລະພຣະເຈົ້າຊົງເອີ້ນຄຣິສຕະຈັກທົ່ວໂລກໃຫ້ຟັງ ອະທິຖານ ແລະລົງມື້ປະຕິບັດ ນີ້ເປັນສະຖານະການສຳຄັນຮີບດ່ວນ ເພາະການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າກຳລັງຈົ່ມ ຜູ້ຄົນກຳລັງທົນທຸກທໍລະມານກັນຢູ່ທຸກແຫ່ງຫົນທົ່ວໂລກ.

ປື້ມນ້ອຍເຫຼົ່ານີ້ແມ່ນຈະຂຽນຂຶ້ນໂດຍຄົນດຽວ¹ ກວ່າໄດ້ຮັບແຮງບັນດານໃຈແລະຜ່ານການຫຼໍ່ຫຼອມຄວາມຄິດຮວມເຖິງຜ່ານການສຳຫຼວດທ່ານຈາກຄຣິສຕຽນໃນທຸກທະວີບທົ່ວໂລກ ຊຶ່ງໄດ້ອະທິຖານຮ່ວມກັນແບ່ງປັນ, ຮັບຟັງແລະເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ ແມ່ນເຮົາຈະມາຈາກປະເທດຕ່າງໆ ແລະມີວິທີປະຕິບັດທາງຄວາມເຊື່ອແຕກຕ່າງອອກໄປຕາມບໍລິບົດຂອງຕົນເອງກໍຕາມ ແຕ່ເຮົາຕ່າງລ້ວນມີຄວາມຮັກແລະຫຼົງໄຫຼໃນສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ແກ່

- ພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ(ພຣະຄຳພີແລະພຣະເຢຊູຄຣິດເຊິ່ງເປັນຖ່ອຍຄຳແຫ່ງຊີວິດ).
- ຄົນຂອງພຣະເຈົ້າ(ຄຣິສຕະຈັກແລະທຸກຄົນຢູ່ເທິງໂລກນີ້ ເພາະມະນຸດຖືກສ້າງຕາມແບບຢ່າງຂອງພຣະເຈົ້າ).
- ໂລກເຊິ່ງພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງ (ໂລກເຊິ່ງມີຄວາມອ່ອນແອ, ງາມຫຼາຍ ແລະມີຄວາມສະລັບຊັບຊ້ອນ ເຊິ່ງພວກເຮົາຕ່າງອາໄສຢູ່ ເພິ່ງພາ ແບ່ງປັນແລະໄດ້ຮັບການຊົງເອີ້ນໃຫ້ທະນູຖະໜອມ ບຳລຸງຮັກສາມັນ)

¹ ເລບ ບຸກເລດ(Dave Bookless) ເກີດແລະເຕີບໂຕໃນປະເທດອິນເດຍຈົນອາຍຸ10ປີ ກໍໄດ້ຍ້າຍໄປຢູ່ຖິ່ນຖານປະເທດອັງກິດຈົນເຖິງປັດຈຸບັນນີ້ ໃນຊ່ວງສາມສິບປີທີ່ຜ່ານມາ ເຂົາອາໄສຢູ່ໃນເຂດນອກເມັ່ອງລອນດອນ ເຊິ່ງເປັນເຂດທີ່ມີຄວາມຫຼາຍວັດທະນາທຳເຊື່ອຊາດໄດ້ແກ່ ຄົນອິນເດຍ ໂຊມາລີ ສີວັງກາແລະບາກິດສະຖານ ເຊິ່ງກຸ່ມຄົນເຫຼົ່ານີ້ ຍ້າຍມາປະເທດຂອງຕົນມາທີ່ອັງກິດ ເລບມີຄວາມປາຖະນາທີ່ສຸດໃນການນຳເອົາຂ່າວປະເສີດມາປັບໃຊ້ໃນຊີວິດປະຈຳວັນ ເຂົາກັບແຕ່ງງານແລະມີລູກສາວສີຄົນ ເປັນສິດຍາພິບານ ໄດ້ຮັບປະລິນຍາເອກ ດ້ານສາດສະໜາສາດ ໄດ້ຂຽນໜັງສືຫຼາຍເຫຼັ້ມ (ເຊິ່ງປັດຈຸບັນໜັງສືເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ຮັບການແປຫຼາຍພາສາແລ້ວ) ເຂົາໄດ້ໄປບັນລະຍາຍໃນກວ່າສິບປະເທດທົ່ວທັງຫົກທະວີບ ເຂົາເຮັດວຽກໃຫ້ກັບ A Rocha International ເຊິ່ງເປັນອົງກອນຄຣິສຕຽນທີ່ເຮັດວຽກດ້ານອະນຸລັກແລະຕະຫຼອດສິບປີຜ່ານມານີ້ກໍໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມຮັບໃຊ້ການເປັນຜູ້ນຳຢ່າງ Lausanne Movement ແລະ World Evangelical Alliance ລວມເຖິງມີສ່ວນໃນການຈັດການປະຊຸມ creation care ໃນສືບສອງ ບ່ອນທີ່ຂອງໂລກດ້ວຍ.

ຄໍາຖາມ

- ທ່ານສໍາພັດໄດ້ແນວໃດແດ່ ວ່າການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍຕ່າງພາກັນທຸກໂສກ ຜູ້ຄົນກໍາລັງ ທົນທຸກທໍລະມານທັງໃນທ້ອງຖິ່ນທີ່ທ່ານອາໄສຢູ່ ຫຼືໃນພື້ນທີ່ອື່ນໆ ນອກເໜືອຈາກບໍລິ ບົດຂອງທ່ານ?
- ທ່ານຄິດວ່າພຣະເຈົ້າຊົງຮູ້ສຶກຢ່າງໃດແດ່ຕໍ່ສິ່ງທີ່ກໍາລັງເກີດຂຶ້ນເຫຼົ່ານີ້?
- ພຣະເຈົ້າຊົງເອີ້ນທ່ານແລະຄຣິສຕະຈັກໃຫ້ຕອບສະໜອງຕໍ່ສະຖານະການເຫຼົ່ານີ້ ຢ່າງໃດແດ່?

ເລື່ອງລາວຕ່າງໆ ທີ່ເຮົາແບ່ງບັນໃນປຶ້ມເຫຼົ່ານີ້ ລວມເຖິງລາຍງານຫຼືຂ່າວທີ່ເວົ້າມາສະ ຖານະການໂລກ ເຊິ່ງເຮົາຈະໄດ້ສະຫຼຸບໃຫ້ເຫັນພາບນັ້ນ ອາດຈະກະທົບຈິດໃຈແລະເຮັດໃຫ້ເກີດ ຄວາມໂສກເສົ້າໃຈໄດ້ ເຫດການທີ່ເກີດຂຶ້ນນັ້ນຈະເວົ້າໄດ້ວ່າເປັນຄວາມໂສກເສົ້າ ໃນລະດັບທິເກີນ ກວ່າຈະຈິນຕະນາການຫຼືປະເມີນຄວາມເສຍຫາຍໄດ້ ທັງນີ້ ເຮົາບໍ່ໄດ້ຕ້ອງການສື່ສານເລື່ອງ ຄວາມສື່ນຫວັງ ແຕ່ຕ້ອງການເວົ້າເຖິງຄວາມຫວັງຕ່າງຫາກ ໃນຂະນະທີ່ເຮົາອ່ານປຶ້ມເຫຼົ່ານີ້ ເຮົາຈະເດີນທ່າງຜ່ານເນື້ອຫາ ເຮົາອາດຈະຮູ້ສຶກບໍ່ສະບາຍໃຈກັບຂໍ້ຄວາມຈິງໃໝ່ໆ ທີ່ທັງສິເວົ້າ ເຖິງຫຼືອາດຈະຄິດຮອດສິ່ງທີ່ທ່ານເອງເຄີຍຮູ້ມາກ່ອນໜ້ານີ້ແລ້ວ ແຕ່ເບິ່ງຂ້າມສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນໄປ ປຶ້ມເຫຼົ່ານີ້ຈະນໍາທ່ານຍ້ອນກັບໄປເບິ່ງພຣະຄໍາພີເຊື້ອໂຍງເຫດການຕ່າງໆ ທີ່ກໍາລັງເກີດຂຶ້ນວ່າ ສອດຄ້ອງຢ່າງໃດແດ່ ກັບສິ່ງທີ່ພຣະຄໍາພີໄດ້ບັນທຶກໄວ້ໃນປະຖົມມະການຈົນເຖິງພຣະຄໍາພະ ນິມິດ ກ່ຽວກັບການຊົງສ້າງ ຕະຫຼອດຕົນການຊົງສ້າງໃໝ່ຂອງພຣະເຈົ້າ ທ່ານຈະໄດ້ຮັບການທໍາ ທາຍໃຫ້ຄິດຕັ້ງຄໍາຖາມ ທໍາທາຍໃຫ້ຄິດທົບທວນສິ່ງທີ່ທ່ານຄິດແລະປະຕິບັດ ລວມເຖິງເຫດການ ລໍາດັບຄວາມສໍາຄັນເລື່ອງຫຼືວຽກຕ່າງໆ ຂອງຄຣິສຕະຈັກຫຼືອົງກອນຂອງທ່ານເອງ ແລະສຸດທ້າຍ ທ່ານຈະໄດ້ອ່ານເລື່ອງລາວທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍຄໍາໝູນໃຈແລະຄວາມຫວັງ ເຊິ່ງຢັ່ງຮາກເທິງພຣະຄໍາ ຂອງພຣະເຈົ້າ ແລະວຽກຂອງພຣະເຈົ້າໃນບັດຈຸບັນນີ້ໃນທົ່ວທຸກມູມໂລກ ເຊິ່ງເຮົາອະທິຖານ ໃຫ້ພຣະເຈົ້າຊົງປະທານແຮງບັນດານໃຈແກ່ທ່ານລູກຂຶ້ນມາມີສ່ວນຮ່ວມໃນການດູແລອະພິບານ ການຊົງສ້າງຂອງພຣະອົງຮ່ວມກັນ.

ຕອນທີ 1

ບໍລິບົດ : ເຮົາກຳລັງຢູ່ໃນ “ຊ່ວງເວລາທີ່ທ້າທາຍ”

1. ເຮົາເຊື່ອມໂຍງສື່ສານກັນໄດ້ດີຂຶ້ນແທ້ບໍ່?

ລອງນຶກພາບເບື້ອງຫຼັງໄປໃນຍຸກປູ່ຢາຕາຍາຍ ພວກທ່ານນ່າຈະໃຊ້ຊີວິດແຕກຕ່າງຈາກ ຍຸກບັດຈຸບັນນີ້ພໍສົມຄວນ ເຊິ່ງຍຸກນັ້ນຜູ້ຄົນອາໄສຢູ່ຮ່ວມກັນໃນຊຸ່ມຊົນແລະເປັນຄອບຄົວ ຂະຫຍາຍໂດຍບໍ່ມີການໂຍກຍ້າຍຖິ່ນຖານໄປໃສ່ ບັດຈຸບັນນີ້ວິທີຊີວິດ ຜູ້ຄົນແຕກຕ່າງໄປຈາກ ເດີມຂ້ອນຂ້າງຫຼາຍ ຄົນສະໄໝກ່ອນມັກຈະຢູ່ໃນຊົນນະບົດ ເຊິ່ງບັນພະບູລຸດໄດ້ຕັ້ງຖິ່ນຖານກັນ ມາດົນຫຼຸ່ນຕ່ຳຫຼຸ່ນ ໃນບັດຈຸບັນກວ່າເຄິ່ງໜຶ່ງຂອງປະຊາກອນໂລກອາໄສຢູ່ໃນເມືອງ ເຊິ່ງມີຄວາມ ຫຼາກຫຼາຍທາງວັດທະນາທຳ ພາສາ ເຊື່ອຊາດແລະສາດສະໜາ ຜູ້ຄົນປະປົນກັນແລະປະສົມ ປະສານກັນໃນທຸກໆວັນ ເຮົາຕ່າງໆຍົກຍ້າຍອອກຈາກຍ່ອນທີ່ບ່ອນປູ່ຢາຕາຍາຍເຄີຍຢູ່ອາໄສ ມາສູ່ສັງຄົມໂລກາເຟີວັດເຊິ່ງມີການເຄື່ອນຍ້າຍໄປມາເກືອບຈະຕະຫຼອດເວລາ.

ຄົນຫຼຸ່ນກ່ອນອາດຈະຢ່າງທາງອອກຈາກປະເທດຫຼືເມືອງຂອງຕົນເອງເນື່ອງຈາກ ສະຖານະການບົບບັງຄັບ ເຊັ່ນໜີ້ໄພສົງຄາມໄປເປັນຜູ້ລີ້ໄພ ຫຼືອາດຈະຍ້າຍຖິ່ນຖານເພື່ອຕັ້ງ ຖິ່ນຖານໃນດິນແດນທີ່ເອື້ອໃຫ້ມີຊີວິດຄວາມເປັນຢູ່ທີ່ດີຂຶ້ນ ໃນຂະນະທີ່ບັດຈຸບັນນີ້ຜູ້ຄົນໄດ້ຮັບ ຄວາມສະດວກສະບາຍຈາກການເດີນທາງທັງໄປເຮັດວຽກ ແລະໄປທ່ອງທ່ຽວພັກພອນ ແມ້ກະ ທັ້ງໄດ້ພົບເຫັນຄວາມເປັນໄປຕ່າງໆ ໃນປະເທດອື່ນໆຜ່ານທາງໂທລະທັດຫຼືອິນເຕີເນັດ ເຊິ່ງບາງ ຄັ້ງເຮົາບໍ່ເຫັນຄ່າຂອງສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ດ້ວຍຊ້າ ນີ້ຄືຄວາມແຕກຕ່າງທີ່ເກີດຂຶ້ນກັບຄົນໄດ້ 2 ຊ່ວງອາຍຸ ເທົ່ານັ້ນ ຊ່ວງກ່ອນໜ້ານີ້ເຫດການຫຼືສິ່ງທີ່ຢູ່ນອກເໜືອຊຸ່ມຊົນທ້ອງຖິ່ນຖືວ່າເປັນສິ່ງແບກໃໝ່ ຫຼາຍ ແຕ່ບັດຈຸບັນບໍ່ເປັນຢ່າງນັ້ນແລ້ວ ເພາະເຮົາຕ່າງໆສາມາດເດີນທາງຜ່ານໂລກໄຊເບີຫຼືບາງ ສ່ວນກໍ່ມີທິນຫຼາຍພໍທີ່ຈະອອກເດີນທາງໄປຍັງສະຖານທີ່ຕ່າງໆແລະໄປສຳພັດຜູ້ຄົນກັບວັດທະນາ ທຳອື່ນໆ ດ້ວຍຕົນເອງເຊິ່ງເປັນການເປີດໂລກທັດໃຫ້ໄດ້ເຫັນສະຖານທີ່ແລະຜູ້ຄົນໃນພື້ນທີ່ອື່ນໆ

ໃນພຣະຄຳ ກົດຈະການ 17:26-27 ນັ້ນ ອັກຄະທູດເປົາໂລໄດ້ເທດສະໜາໃນເມືອງເອເທນວ່າ “ພຣະອົງຊົງສ້າງມະນຸດທຸກຊາດມາຈາກຄົນໆ ດຽວໃຫ້ຢູ່ທົ່ວພິພິບໂລກ ແລະຊົງກຳນົດເວລາແລະ ເຂດແດນໃຫ້ເຂົາທັງຫຼາຍຢູ່ດ້ວຍ ເພື່ອພວກເຂົາຈະໄດ້ສະແຫວງຫາພຣະເຈົ້າແລະມຸ່ງຫວັງຈະຄົ້ນ ຫາແລະພົບພຣະອົງ ທີ່ຈົງພຣະອົງບໍ່ຊົງຢູ່ຫ່າງໄກຈາກເຮົາທຸກຄົນເລີຍ” ໃນທີ່ນີ້ ພຣະຄຳຕອນນີ້ ບອກກັບເຮົາວ່າເຮົາວ່າມະນຸດແລະພຣະເຈົ້າມີຄວາມສຳພັນກ່ຽວຂ້ອງກັນດ້ວຍສະຖານທີ່ແລະບໍ ລິບົດ ສະເພາະເຈາະຈົງ ເຊິ່ງເປັນສິ່ງທີ່ຄົນພື້ນເມືອງທ້ອງຖິ່ນທັງຫຼາຍຕ່າງເຂົ້າໃຈໃນຄວາມ ສຳພັນເປັນຢ່າງດີ.

ຄໍາຖາມ:

1. ການທີ່ປັດຈຸບັນນີ້ຄົນຈໍານວນຫຼາຍບໍ່ໄດ້ “ຕັ້ງຮາກ” (ລົງຫຼັກບັກຖານ) ໃນທີ່ສະຖານທີ່ແຫ່ງດຽວອີກຕໍ່ໄປແລ້ວນັ້ນສິ່ງຜົນກະທົບປະການໃດຫຼືບໍ່?
2. ຄໍາເວົ້າທີ່ອາຈານເປົາໂລກ່າວໄວ້ໃນພຣະຄໍາຕອນນີ້ມີຄວາມໝາຍຢ່າງໃດແດ່ ຕໍ່ຜູ້ຍ້າຍຖິ່ນຖານໃນປັດຈຸບັນ ບໍ່ວ່າຈະເປັນຜູ້ອົບພະຍົບເພາະເຫດຜົນດ້ານເສດຖະກິດ ຫຼືໄປອາໄສຢູ່ໃນສະຖານະການທີ່ຫ່າງໄກບ້ານຂອງຕົນ?
3. ສໍາຫຼັບທ່ານແລ້ວ ທ່ານຄິດວ່າຄໍາວ່າ “ບ້ານ” ມີຄວາມໝາຍວ່າຢ່າງໃດ?
4. ທ່ານຄິດວ່າຄວາມສໍາພັນລະຫວ່າງທ່ານກັບບ້ານເກີດເມື່ອງນອນຂອງທ່ານແລະການຮູ້ສຶກເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງສະຖານະການທີ່ນັ້ນຫຼືເອີ້ນງ່າຍໆວ່າ “ຮາກ” ນັ້ນມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງກັບຄວາມສໍາພັນລະຫວ່າງທ່ານກັບພຣະເຈົ້າຫຼືບໍ່?
5. ທ່ານພົບພຣະເຈົ້າຍາກຂຶ້ນບໍ່ເມື່ອທ່ານບໍ່ໄດ້ຢັ່ງຮາກລົງລົງໄປໃນສະຖານທີ່ຫຼືຊຸ່ມຊົນໜຶ່ງ?

2. ເຮົາຕ່າງໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານດີຂຶ້ນແມ່ນທແທບໍ່?

ໂທລະທັດໄວໄຟ ໂທລະທັດມີຫຼາຍຊ່ອງ ອອກຂ່າວແລະອິນເຕີເນັດ ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ບຽນແບງວິທີການຄິດຕໍ່ສິສານໄປໂດຍສິ້ນເຊີງ ເຮົາສາມາດຄົ້ນຫາຄໍາຕອບໄດ້ພາຍໃນບໍ່ຮອດນາທີ ເຊິ່ງໃນສະໄໝກ່ອນນັ້ນຕ້ອງເພິ່ງພາຫ້ອງສະໝຸດເພື່ອຄົ້ນຫາຂໍ້ມູນ ບາງເທື່ອເຮົາຈົນຈະຮັບມືກັບຂໍ້ມູນຈົນບໍ່ທັນ ຫຼືຄວາມຄາດຫວັງໃຫ້ເຮົາເຮັດວຽກຢ່າງວ່ອງໄວຕະຫຼອດເວລາ ແລະໂລກໂຊຊຽວທີ່ອ້ອມຮອບຂໍ້ມູນຂ່າວສານຈໍານວນຫຼວງຫຼາຍສູ່ສາຍຕາແລະສະໝອງຂອງເຮົາ.

ເຮົາຈະຮູ້ໄດ້ຢ່າງໃດວ່າຂໍ້ມູນອັນໃດທີ່ສາມາດເຊື່ອຖືໄດ້ຫຼືບໍ່ໄດ້ ເຈົ້າຂອງຂ່າວຢ່າງໜັງສືພິມສະຖານີໂທລະທັດ ແລະ ຂ່າວດ້ານອື່ນໆ ຄືຜູ້ທີ່ຈັດລາຍການແລະຄວບຄຸມເລື່ອງລາວທີ່ຈະນໍາສະເໜີຫຼືບໍ່ນໍາສະເໜີ ລັດຖະບານກໍ່ສາມາດເຂົ້າມາຂີດຂວາງອົງກອນຜະລິດຂ່າວບໍ່ໃຫ້ນໍາສະເໜີເລື່ອງລາວຫຼືໃຫ້ໄປຮຸດໂມດເລື່ອງໄດ້ດ້ວຍ ທາງໂຊຊຽວມີເດຍສ່ວນຕົວຂອງເຮົາມັກຈະກາຍເປັນ “ກະບອກສຽງ” ເຊິ່ງຄັດກ່ອງ “ໝູ່ຄູ” ທີ່ມີຄວາມເຫັນຂ້ອນຂ້າງຄືກັນ ແຕ່ແລ້ວເຮົາກໍ່ມັກຕ້ອງປະຫຼາດໃຈວ່າຄົນໃນໂລກໂຊຊຽວທີ່ເປັນເພື່ອນກັບເຮົາກັບມີຄວາມເຫັນແຕກຕ່າງຈາກເຮົາຂ້ອນຂ້າງຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ຕົວຢ່າງທີ່ເຫັນໄດ້ຊັດເຈນໃນເລື່ອງນີ້ ຄືເລື່ອງການບຽນແບງສະພາບອາກາດໂລກ ແລະເຫດການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ 19.

ເຖິງແມ່ນວ່າຊຸ່ມຊົນແລະໜ່ວຍງານທາງວິທະຍາສາດຊັ້ນນໍາຂອງໂລກໄດ້ລວມຕົວກັນເພື່ອພະຍາຍາມຈັດການກັບບັນຫາ ການບຽນແບງສະພາບອາກາດໂລກແລະເຊື່ອພະຍາດໂຄ

ວິດ 19 ແຕ່ສ່ວນໃຫຍ່ແລ້ວຕົນມັກຈະຮັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານຜ່ານທາງສື່ ທາງເຟສບຸກ ຫຼື WhatsApp ຫຼື ແຫຼ່ງຂໍ້ມູນທາງອື່ນໆ ຕາມຄວາມສວນຕົວ ເຊິ່ງສິ່ງຜົນກະທົບເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມສັບສົນແລະ ບ່ອນທຳລາຍຄວາມນຳເຊື່ອຖືຕໍ່ສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນຢ່າງແນ່ນອນ ຂ່າວບອມມີຢູ່ມາດົນແລ້ວ ລັດຖະບານຕ່າງໆແລະຜູ້ທີ່ຕ້ອງການໂຈມຕີລັດຖະບານຕ່າງໃຫ້ກົນອຸບາຍດຽວກັນໃນການສ້າງ ໂຄສະນາສ່ວນເຊື່ອຖືຜ່າຍຂອງຕົນເອງ ແລະຕໍ່ຕ້ານຜ່າຍກົງກັນຂ້າມ ຈົນມີບາງຄົນເວົ້າວ່າ ບັດຈຸບັນນີ້ເຮົາກຳລັງຢູ່ໃນຍຸກບໍ່ມີຄວາມຈິງ ເພາະຄົນມັກຈະເຊື່ອໃນສິ່ງທີ່ຕົນເອງຮູ້ສຶກສະບາຍ ໃຈ ແທນທີ່ຈະຍຶດຖືຫຼັກຄວາມເປັນຈິງ.

ຄຳຖາມ:

1. ທ່ານໃຊ້ໂຊຊຽວມີເດຍແນວໃດແດ່ ແລະສ່ວນໃຫຍ່ຮັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານຈາກຊ່ອງທາງໃດ ແດ່?
2. ທ່ານໃຊ້ມາດຕະຖານອັນໃດໃນການຕັດສິນວ່ານະເຊື່ອຖືຜູ້ໃດໄດ້ຫຼືບໍ່ໄດ້?
3. ເຮົາຈະເວົ້າໄດ້ຫຼືບໍ່ວ່າຄຣິສະຕຽນມັກຈະເວົ້າຄວາມຈິງຢູ່ສະເໝີ?
4. ໃນຍຸກລາອານິຄົມນັ້ນເຄີຍມີອົງກອນຄຣິສະຕຽນເຊິ່ງມາຮາກຖານທີ່ເຂັ້ມແຂງໄດ້ໃຊ້ ອຳນາດໃນບໍ່ຖືກຕ້ອງເພື່ອຍຶດຄອງແຜນດິນ ເໝືອນກັນ ທ່ານຄິດວ່າບັດຈຸບັນນີ້ຍັງມີ ອົງກອນຄຣິສະຕຽນມີລັກສະນະແບບນີ້ຫຼືບໍ່?
5. ທ່ານຄິດວ່າປະໂຫຍດທີ່ພຣະເຢຊູກ່າວໄວ້ຕໍ່ໄປນີ້ໝາຍຄວາມວ່າຢ່າງໃດ? “ທ່ານທັງຫຼາຍ ຈົ່ງລະວັງພວກຜູ້ເຜີຍຄຳທ່ານວາຍບອມ ທີ່ມາຫາພວກທ່ານນຸ່ງຮຸ່ມເໝືອນໂຕແກະ ແຕ່ ພາຍໃນນັ້ນຮ້າຍທີ່ສຸດເໝືອນໝາໃນປ່າ” ແລະ “ເພາະສະນັ້ນ ພວກທ່ານຈະຮູ້ຈັກເຂົາໄດ້ ເພາະຜົນຂອງພວກເຂົາ” (ມັດທາຍ 1:15,20)?

3. ຄວາມບໍ່ໝັ້ນຄົງບອດໄພທະວີຄຸນຄວາມຮຸ່ນແຮງຫຼາຍຂຶ້ນເລື້ອຍໆ.

ຍຸກທຳຍສະຕະວັດທີ່ 20 ເປັນຊ່ວງເວລາສະຫງົບສຸກແລະໝັ້ນຄົງສຳຫຼັບຫຼາຍພາກພື້ນ ເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້ ຫຼັງຈາກຈົບສົງຄາມໂລກສະເຫຼີນຂວັນ 2 ຄັ້ງນັ້ນແລ້ວ ຈັກກະພັດເກົາລົມສະ ລາຍໄປ ຫຼາຍປະເທດໄດ້ຮັບເສຣີພາບຈາກຜູ້ຍຶດຄອງເປັນຊ່ວງເວລາທີ່ສະຖາບັນສັນຕິພາບຢ່າງ ອົງການສະຫະປະຊາຊາດຖືກຳເນີດຂຶ້ນ ລວມທັງການເຕີບໂຕດ້ານການຄ້າໂລກສິ່ງຜົນໃຫ້ເກີດ ການຍົກລະດັບມາດຕະຖານການດຳລົງຊີວິດ ສາທະລະນະສຸກແລະວຽກງານດ້ານສຸຂະພາບ ພັດທະນາຫຼາຍຂຶ້ນ ການສຶກສາກໍ່ດີຂຶ້ນຕາມລຳດັບ ແລະເກີດສັນຕິພາບໃນຫຼາຍປະເທດ ແນ່ນອນ ນີ້ບໍ່ແມ່ນສະພາບຈິງສຳຫຼັບທຸກພື້ນທີ່ຫຼືທຸກຄົນ ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງ ຂະນະນີ້ທີ່ລວງ ເຂົ້າສູ່ສະຕະວັດທີ່ 21 ກັບພົບວ່າເປັນຍຸກແຫ່ງຄວາມບໍ່ມີສະຖຽນລະພາບ ຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມ ແລະ ຄວາມແນ່ນອນຢ່າງຍິ່ງອອດຈະຫົ່ວໂລກ ເຮົາເຫັນສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ປະກົດຊັດເຈນໄດ້ດ້ວຍສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນ ດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ຄື:

1. **ຄວາມບໍ່ທຽມທາງສັງຄົມເພີ່ມສູງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ** ຄົນລວຍຈະລວມຕົວກັນຢູ່ປະມານ 1% ສັບ ລົມບັດຂອງພວກເຂົາຫຼາຍພຽງພໍ ກັບຄົນທົ່ວໂລກລວມເຂົ້າດ້ວຍກັນ [Oxfam, 2023] ແລະເບິ່ງເໝືອນວ່າຊ່ອງວ່າງນີ້ຈະເພີ່ມຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ໃນທຸກປີ ລະບົບເສດຖະກິດໂລກອ່ານວຍໃຫ້ກັບກຸ່ມ ຄົນລ່າລວຍມາຫາສານເຫຼົ່ານີ້ລ້ຽງຈ່າຍພາສີ ຂະນະດຽວກັນເຂົ້າໄປມີອຳນາດຕໍ່ການເມືອງໃນ ລະດັບນະໂຍບາຍ ຂະນະດຽວກັນ ຜົນງານວິໄຈໄດ້ບົງບອກວ່າປະລິມານຄວາມສຸກຂອງຄົນໃນ ປະເທດຫຼຸດລົງເມື່ອຊ່ອງວ່າງລະຫວ່າງຄົນລວຍກັບຄົນຈົນປະກົດການກວ້າງຫຼາຍຂຶ້ນ² ເມື່ອເກີດ ຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມຫຼາຍຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ນັ້ນ ຍ່ອມມີກຸ່ມຄົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຫຼາຍກວ່າ ເຊັ່ນ ແມ່ ຫຍິ່ງ, ເດັກນ້ອຍ, ອານຸຊົນ, ຊົນເຜົ່າ, ຄົນພິການ ແລະຊຸມຊົນຟື້ນເມືອງ ເປັນຕົ້ນ ໃນຫຼາຍປະເທດ ຄົນໃນຊົນນະບົດບໍ່ສາມາດຢູ່ລອດຫຼືດຳລົງຊີວິດໄດ້ອີກຕໍ່ໄປ ດັ່ງນັ້ນ ພວກເຂົາຈຶ່ງອົບພະຍົບເຂົ້າ ໃນເມືອງເພື່ອຫາວຽກເຮັດ ເຮັດໃຫ້ຕົວເມືອງຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງໄວວ່າ ມີພຽງຄົນຫຍິບມັດຽວ ເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດສ້າງຖະນະໃຫ້ໝັ້ນຄົງໄດ້ ຄົນສ່ວນໃຫຍ່ຍັງຄົງຕ້ອງຫາເຊົ້າກິນຄ່າໃນເມືອງ ໃຫຍ່ກັນຢູ່ດີ ນອກຈາກນັ້ນ ບັດໃຈອື່ນໆ ກໍ່ມີສ່ວນສົ່ງເສີມພັກດັນໃຫ້ຜູ້ຄົນເດີນທາງສູ່ເມືອງ ໃຫຍ່ກັນຫຼາຍຂຶ້ນດ້ວຍ ເຊັ່ນ ຄວາມຂັດແຍງໃນຟື້ນທີ່ ສະພາວະບໍ່ມີສະຖຽນລະພາບ ໂຄງສ້າງ ທາງສັງຄົມທີ່ບໍ່ເປັນທຳ ແລະສີ່ຕ່າງໆ ທີ່ປະກາດຂ່າວເຖິງຄວາມນ່າຢູ່ຂອງເມືອງ ເປັນຕົ້ນ ປະຊາກອນໂລກຫຼາຍກວ່າເຄິ່ງໃນບັດຈຸບັນອາໄສຢູ່ໃນເຂດເມືອງ ສ່ວນໃຫຍ່ຢູ່ໃນຊຸມຊົນເມືອງທີ່ ຍາກຈົນ ປະຖົມຖົນຖານບ້ານເກີດເມືອງນອນເຄີຍອາໄສຢູ່ ແລ້ວຍ້າຍເຂົ້າມາສູ່ເມືອງ ສຸ່ມສຽງຕໍ່ ການຖືກກົດຂີ່ຊຸດຮີດແລະເອົາບຽບຈາກນາຍຈ້າງ ເຈົ້າໜ້າທີ່ ນາຍທຶນ ແລະກຸ່ມຄົນຕ່າງໆ.

2. **ລະບົບການເງິນມີຄວາມສຽງສູງຫຼາຍແລະບໍ່ແມ່ນລະບົບທີ່ມີກົນໄກຮັບໃຊ້ທຸກຄົນ ໃນສັງຄົມອີກຕໍ່ໄປ.**

ໃນປີ 2008 ເຊິ່ງເປັນປີທີ່ເກີດວິກິດທາງດ້ານເສດຖະກິດໂລກນັ້ນ ຄົນຈຳນວນຫຼາຍເຖິງກັບຕ້ອງ ສູນເສຍບ້ານແລະເງິນເກັບໃນຂະນະທີ່ທະນາຄານຂະໜາດໃຫຍ່ແລະສະຖາບັນການເງິນ ຊຶ່ງມີ ຄວາມຮັ່ງມີເຫຼົ່ານັ້ນກັບໄດ້ຮັບການກອບໂກຍຈາກລັດຖະບານຂອງປະເທດຊາດຂອງຕົນ ສະພາບເສດຖະກິດໂລກ ຂະນະນີ້ກຳລັງສົ່ງຜົນເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມຫຼາຍຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ທັງຍັງສົ່ງຜົນກະທົບດ້ານລົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມໃນວົງກວ້າງ ແລະໃນບາງຟື້ນທີ່ກໍ່ເກີດຄວາມຂັດ ແຍງແລະແຕກແຍກຂຶ້ນຄືກັນ ລະບອບໂອບທຶນນິຍົມໂລກອາໄສຫຼັກຄິດວ່າການເຕີບໂຕນັ້ນຈະ ບໍ່ມີຂີດຈຳກັດ ທັງທີ່ໃນຄວາມເປັນຈິງນັ້ນ ເຮົາຕ່າງອາໄສຢູ່ຮ່ວມໂລກໃບດຽວນີ້ທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍ ຄວາມຈຳກັດ ເຊິ່ງເຮົາອາດຈະເອີ້ນຄວາມຈຳກັດນີ້ວ່າ ສຸດເຂດແດນຂອງດາວເຄາະໂລກ ໝາຍ ຄວາມວ່າເຮົາບໍ່ສາມາດໃຊ້ຫຼືທຳລາຍສັບພະຍາກອນທີ່ມີຢູ່ຕາມໃຈຢ່າງບໍ່ໄດ້ວ່າງແຜນເທື່ອ ຜົນ ໄດ້ຮັບແມ່ນຈຳນວນຂີ້ເຫຍື້ອທີ່ບໍ່ເຄີຍມີມາກ່ອນ. ຊຶ່ງເປັນການສ່ຽງໄພອັນຕະລາຍທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນ

² Harvard Business Review, 2016: <https://hbr.org/2016/01/income-inequality-makes-whole-countries-less-happy> 7

ຢ່າງໜັກໜ່ວງ. ຕົວຢ່າງທີ່ໂດດເດັ່ນແມ່ນການລະບາດຂອງໂລກລະບາດພະຍາດໂຄໂລນາ. ມັນເປັນປະຈັກພະຍານທີ່ສຳຄັນວ່າລະບົບເສດຖະກິດໂລກບໍ່ໄດ້ຄຳນຶງເຖິງຜົນສະທ້ອນທີ່ຮ້າຍແຮງໃນເວລາທີ່ພວກເຮົາທຳລາຍທຳມະຊາດ. ແລະພວກເຮົາບໍ່ສາມາດຈັດການກັບໄວຣັສກ້ອງຈຸລະທັດເມື່ອພວກມັນເກີດຂຶ້ນ.

ການເຄື່ອນໄຫວຢ່າງໄວວາຂອງປະຊາກອນໂລກເນື່ອງຈາກການເດີນທາງ, ການທ່ອງທ່ຽວ, ຫຼືການຄ້າ. ນີ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງຢູ່ໃນໂລກນີ້ແມ່ນເຊື່ອມຕໍ່ຢ່າງໃກ້ຊິດ. ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດທຳລາຍທຳມະຊາດໂດຍບໍ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່ເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມໄດ້ອີກເລີຍ.

3. **ລັດທິຫົວຮຸນແຮງທາງການເມືອງກຳລັງຮຸນແຮງຂຶ້ນ.** ເມື່ອສະພາບເສດຖະກິດສັງຄົມບໍ່ໜັ້ນຄົງ ປະຊາຊົນມັກຈະຊອກຫາກຸ່ມຄົນທີ່ຈະຕຳນິຕິຕຽນ. ໃນຍຸກຂອງຈັກກະພັດໂຮມັນໄດ້ຊາວຄຣິດສະຕຽນເປັນຜູ້ເຄາະຮ້າຍແລະຖືກຕຳນິຕິຕຽນສຳລັບການລະບາດແລະການທຳລາຍທະຫານ. ໃນຍຸກຂອງນາຊີເຢຍລະມັນນັ້ນ, ຊາວຍິວ, ໂຮມາ (ຊາວຍິບ), ກຸ່ມເກ, ລວມເຖິງຄົນພິການ, ແລະຫຼາຍກຸ່ມອື່ນໆໄດ້ຖືກຂົ່ມເຫັງ. ໃນປັດຈຸບັນມັນຄືກັນ. ຜູ້ມີອຳນາດກຳລັງຊອກຫາວິທີທີ່ຈະໃຊ້ປະໂຫຍດຈາກຄວາມບໍ່ແນ່ນອນຂອງສະຖານະການໃນປະຈຸບັນແລະຂົ່ມເຫັງຜູ້ທີ່ຄິດແຕກຕ່າງຈາກພວກເຂົາ.

ອັນນີ້ບາງຄັ້ງຮວມເຖິງການໃຊ້ອາວຸດ ແລະອຸປະກອນເພື່ອຈັດການກັບກຸ່ມອື່ນໆ. ຄວາມເຊື່ອທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ອັນນີ້ມັກຈະເຮັດໃຫ້ກຸ່ມຜູ້ເຄາະຮ້າຍເຫຼົ່ານັ້ນຕ້ອງອົບພະຍົບຈາກດິນແດນທີ່ບັນພະບຸລຸດຂອງເຂົາເຈົ້າເຄີຍອາໄສຢູ່ມາດົນນານ. ຫຼາຍປະເທດເລີ່ມປະສົບກັບການຂາດປະຊາທິປະໄຕ. ຫຼືອຳນາດຫຼາຍຂຶ້ນ ຂອງບໍລິສັດຂະຫນາດໃຫຍ່ຫຼືຂອງລັດຖະບານຂອງຕົນເອງ ການໂຈມຕີຕໍ່ນັກວິຈານ ແລະນັກຂ່າວ ແລະແນວໂນ້ມທີ່ຈະໃສ່ຊື່ກຸ່ມຄົນບາງກຸ່ມເປັນ “ບັນຫາ.” ໂດຍສະເພາະບາງຊົນເຜົ່າ ຫຼືສາສະໜາ. ອັນນີ້ເຮັດໃຫ້ຊາດນິຍົມ. ຊົນເຜົ່າ ແລະ ພາວະການຄຽດແຄ້ນຄົນຕ່າງຊາດ ນີ້ໄດ້ກາຍເປັນເຫດຜົນຕົ້ນຕໍສຳລັບການເລັ່ງການເຄື່ອນຍ້າຍບ້ານ. ສິ່ງຜົນໃຫ້ມີຄົນອົບພະຍົບເຂົ້າເມືອງໃນຫຼາຍຂົງເຂດ.

ຄຳຖາມ:

- ມີສັນຍານອັນໃດທີ່ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າຄວາມບໍ່ໜັ້ນຄົງທາງດ້ານສັງຄົມ ແລະເສດຖະກິດເກີດຂຶ້ນ? ແລະລັດທິຫົວຮຸນແຮງທາງດ້ານການເມືອງໃນເຂດທີ່ທ່ານອາໄສຢູ່?
- ຄຣິສະຕະຈັກຕ່າງໆ ຕອບສະຫນອງຕໍ່ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ແນວໃດ?

- ຄຣິສະຕະຈັກໄດ້ເຮັດການສອນຫຼືເວົ້າເຖິງຂໍ້ຄວາມໃນພຣະຄຳພີກ່ຽວກັບພຣະໄຖຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ຄວາມຍຸດຕິທຳແລະຕໍ່ຄົນທຸກຍາກທັງຫຼາຍຫຼືບໍ່ (ເລງ ສັນລະເສີນ 82:3, ເອເຊຍາ 1:17, ມີຄາ 6:8, ມັດທາຍ 25:31-46)?
- ທ່ານເອງໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມຫຼືເຮັດຫຍັງແດ່ກັບປະເດັນດັ່ງກ່າວຂ້າງເທິງ ບໍ່ວ່າຈະເປັນໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຄົນຍາກຈົນແລະຜູ້ອົບພະຍົບ?
- ຄຣິສະຕະຈັກທັງຫຼາຍມີອິດສະລະໃນການເວົ້າຫຼືເຈລະຈາກັບຜູ້ຜູ້ມີອຳນາດຫຼືບໍ່ ຫຼືພວກເຂົາຖືກການຂົ່ມເຫັງເມື່ອບໍ່ເຮັດຕາມສິ່ງທີ່ລັດຖະບານບອກຫຼືບໍ່ຢ່ອມເຮັດຕາມທຳນຽມປະເພນີຂອງສັງຄົມ?
- ມີການຍົກປະເດັນທາງການເມືອງກັນໃນຄຣິສະຕະຈັກຂອງທ່ານຫຼືບໍ່ ຄົນໃນຄຣິສະຕະຈັກຕ້ອງການຫຼືໄນ້ມອງໄປ ຍັງແນວຄິດທາງການເມືອງດ້ານດຽວຫຼືບໍ່ ທ່ານຄິດວ່າຄຣິສະຕຽນບໍ່ຄວນເຂົ້າໄປຫຍຸ້ງກັບເລື່ອງການເມືອງ?
- ຂ່າວປະເສີດຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດແລະສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງກ່າວວ່າກ່ຽວກັບແຜ່ນດິນຂອງພຣະເຈົ້າກ່ຽວຂ້ອງຢ່າງໃດແດ່ກັບປະເດັນດັ່ງກ່າວເບື້ອງຕົ້ນ?

4. ພະຍາດໂຄວິດ 19 ສະເຫຼືອນທັງໂລກ.

ການລະບາດຂອງໄວຣັດ Corona ໄດ້ເຮັດໃຫ້ເກີດການບ່ຽນແບງອັນໃຫຍ່ຫຼວງໃນໂລກ. ແລະໄດ້ສ້າງຄວາມທ້າທາຍຫຼາຍຢ່າງ ໃນສະຖານະການທີ່ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກແລ້ວໃນການດຳລົງຊີວິດແລ້ວ. ມັນສາມາດເວົ້າໄດ້ວ່າທຸກຄົນຢູ່ໃນໂລກນີ້ກຳລັງປະສົບກັບພະຍຸດຽວກັນແລະພວກເຮົາທັງຫມົດຢູ່ໃນເຮືອຄົນລະລຳທີ່ແຕກຕ່າງກັນ. ບາງປະເທດມີລະບົບສາທາລະນະສຸກທີ່ດີເລີດ. ທຸກຄົນມີການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບ. ໃນຫຼາຍປະເທດ, ມີແຕ່ຄົນຮຸ່ງມີເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດຈ່າຍຄ່າປິ່ນປົວໄດ້. ໃນເຂດຊົນນະບົດຫ່າງໄກສອກຫລີກໃນປະເທດທຸກຍາກ ເຖິງແມ່ນການກວດສອບຈຳນວນຜູ້ຕິດເຊື້ອໄວຣັດແລະຈຳນວນຜູ້ເສຍຊີວິດຈາກພະຍາດໂຄວິດ-19 ກໍເປັນສິ່ງຍິ່ງບໍ່ທັນເປັນໄປໄດ້. ໃນປະເທດທີ່ອຸດົມສົມບູນ, ອົງການຂອງລັດຖະບານກຳລັງໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານການເງິນແກ່ປະຊາຊົນທີ່ບໍ່ສາມາດເຮັດວຽກໄດ້ ໃນໄລຍະການລະບາດຂອງ COVID-19. ແຕ່ລັດຖະບານສ່ວນໃຫຍ່ໃນໂລກບໍ່ສາມາດເຮັດແນວນັ້ນໄດ້. ສິ່ງຜົນໃຫ້ຄວາມທຸກຍາກຢ່າງຮ້າຍແຮງ ຍ້ອນການສູນເສຍລາຍຮັບຢ່າງກະທັນຫັນ.

ຂໍໃຫ້ເບິ່ງຄືນຢູ່ໃນໂບດ ສໍາລັບສ່ວນໃຫຍ່ຂອງພວກເຮົາ, ມັນໄດ້ຖືກພົບເຫັນວ່າໂລກລະບາດໄດ້ ສ້າງຄວາມປ່ຽນແປງອັນໃຫຍ່ຫຼວງຕໍ່ໂບດເຊັ່ນກັນ. ໂບດຫຼາຍແຫ່ງຕ້ອງປ່ຽນໄປສູ່ລະບົບອອນ ໄລນ໌. ບາງແຫ່ງກໍ່ຕັ້ງໂບດທາງອອນໄລຂຶ້ນ. ແຕ່ສິ່ງທ້າທາຍຫຼັງຈາກ COVID ຜ່ານໄປ ກໍ່ຄືແມ່ນຈະ ພະຍາຍາມເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກກັບຄືນໄປນະມັດສະການຢູ່ໂບດຕາມປົກກະຕິ, ໂບດໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ ຮັບໃຊ້ບັນຊານກາງຂອງການສະຫນັບສະຫນູນໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອໃນໄລຍະວິກິດການ. ໂດຍການ ໃຫ້ອາຫານແກ່ຜູ້ທີ່ຫົວໃຫຍ່ ດູແລຄົນເປົ້າປ່ຽວດຽວດາຍ ແລະການປອບໂຍນຜູ້ທີ່ໂສກເສົ້າ ຢ່າງໃດກໍ່ຕາມພົບວ່າເກີດຄວາມສັບສົນແລະການເຫັນຕ່າງເກີດຂຶ້ນທາງຄຣິສະຕຽນຄືກັນ.

ຄໍາຖາມ:

- ເກີດຄໍາຖາມຫຼືປະເດັນບັນຫາຫຍັງແດ່ໃນຄຣິສະຕະຈັກຂອງທ່ານໃນຊ່ວງທີ່ໂຄວິດ ລະບາດ?
- ທັດສະນະອະຕິຕ່າງໆ ໄດ້ປ່ຽນແປງໄປໃນຊ່ວງເວລານັ້ນຫຼືບໍ່ແນວໃດ?
- ມີຄໍາຖາມຫຼືຂໍ້ສົ່ງໂສກງ່ວກັບສາເຫດຂອງການແພລະບາດຂອງເຊື້ອໄວຣັດນີ້ຫຼືບໍ່ ມີຄົນ ໃນຄຣິສະຕະຈັກທີ່ຄິດວ່ານີ້ເປັນສັນຍານບາງຢ່າງຈາກພຣະເຈົ້າຫຼືບໍ່?
- ຂໍ້ສົ່ງໂສຕ່າງໆ ໄດ້ນໍາໄປສູ່ການຍົກປະເດັນຂຶ້ນມາບໍ່ວ່າເມື່ອໃດເຮົາຄວນເຊື່ອຜັງແລະເມື່ອ ໃດທີ່ເຮົາບໍ່ຄວນຮັບຜັງສິ່ງທີ່ຂອງລັດບອກກັບເຮົາ?
- ຄວາມເຫຼືອມລ້ຳບໍ່ເທົ່າທຽມຊຶ່ງເກີດຂຶ້ນຈາກການແພລະບາດຂອງພະຍາດຄັ້ງນີ້ໄດ້ນໍາໄປ ສູ່ການລົມກັນຫຼືການລົງມືຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ທີ່ທຸກຍາກແລະຄົນບໍ່ມີທາງສູ້ທັງຫຼາຍບໍ່?

ການບອກວ່າເຫດການການແພລະບາດຂອງໂຄວິດເປັນການລົງໂທດຈາກພຣະເຈົ້າທີ່ເປັນສັນຍານບອກວ່າຍຸກສຸດທ້າຍນັ້ນເປັນບັນຫາໜຶ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນຕະຫຼອດມາໃນໜ້າປະວັດສາດຄຣິສະຕຽນ ຕັ້ງແຕ່ພຣະເຢຊູຄຣິດໄດ້ກັບໄປສູ່ສະຫວັນກໍ່ປະກົດເຫດການຫຼາຍຕໍ່ຫຼາຍຄັ້ງທີ່ບັນດາຜູ້ເຊື່ອຕ່າງພາກັນບອກວ່າຍຸກສຸດທ້າຍກໍ່ລັງຈະມາເຖິງໃນໄວງນີ້ແລ້ວ ບາງທີ່ພວກເຂົາກໍ່ຖືມບ້ານເຮືອແລະ ວຽກເພື່ອລໍຖ້າການສະເດັດກັບມາຂອງພຣະເຢຊູ ແລະຫຼາຍຄັ້ງພວກເຂົາຫຍຸດກົດຈະກໍາປົກກະຕິແລະບໍ່ສົນໃຈສິ່ງທີ່ກໍາລັງເກີດຂຶ້ນອ້ອມຮອບຕົວອີກຕໍ່ໄປ ຫຍຸດໃສໃຈແລະມອບຄວາມຮັກໃຫ້ແກ່ເພື່ອນບ້ານ ບໍ່ໃຫ້ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອແມ່ຍິງໝ້າຍແລະເດັກກຳພ້າແລ້ວ ໄປທາງໜ້າແຕ່ພຽງອະທິຖານກັບການລໍຄອຍເທົ່ານັ້ນ ແລະຜົນກໍ່ປະຈັກຢູ່ສະເໝີວ່າການທີ່ຄິດແລະລົງຄຳເຫັນເຊັ່ນນີ້ບໍ່ໄດ້ເປັນຄວາມຈິງເລີຍ ໃນພຣະຄຳພີ ມັດທາຍ 24:36-44 ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວວ່າ ເຕືອນພວກເຮົາວ່າບຸດມະນຸດຈະກັບມາເໝືອນໂຈນໃນຕອນກາງຄືນແລະບໍ່ມີຜູ້ໃດຮູ້ວັນຫຼືໂມງໃດ ແມ່ແຕ່ທູດສະຫວັດຫຼືພຣະອົງເອງກໍ່ບໍ່ຮູ້ໂມງຍາມນັ້ນ ດັ່ງນັ້ນ ແທນທີ່ຈະລໍຄອຍສັນຍານຕ່າງໆ ພຣະເຢຊູຊົງທຳທາຍໃຫ້ເຮົາຕຽມພ້ອມຢູ່ສະເໝີຕ່າງຫາກ

ຖ້າເປັນແບບນັ້ນ ເຮົາຄວນຈະຕຽມຕົວໃຫ້ພ້ອມແນວໃດ ໃນບົດຕໍ່ໄປຂອງພຣະຄຳມັດທາຍ 25 ນັ້ນ ພຣະເຢຊູຊົງເລົ່າເລື່ອງລາວສາມເລື່ອງເພື່ອອະທິບາຍກ່ຽວກັບການຕຽມພ້ອມນີ້

ເລື່ອງທີ່ 1 ຄືຍິງສາວປອດທີ່ສະຫຼາດແລະບໍ່ສະຫຼາດ ຄົນໂງ່ນັ້ນເອົາຕະກຽງໄປແຕ່ບໍ່ມີນ້ຳມັນ ໃນຂະນະຄົນທີ່ມີບັນຫາເຕີມນ້ຳມັນລົງໄປໃນຕະກຽງຂອງຕົນ

ເລື່ອງທີ່ 2 ນັ້ນກ່ຽວກັບເຈົ້ານາຍຄົນໜຶ່ງກໍາລັງຈະອອກເດີນທາງໄປໄກ ຈຶ່ງມອບເງິນໃຫ້ແກ່ຄົນຮັບໃຊ້ສາມຄົນ ສອງຄົນທຳອິດນຳເງິນໄປລົງທຶນໄດ້ກຳໄລສອງເທົ່າ ໃນຂະນະທີ່ອີກຄົນເອົາເງິນໄປຊຸດຊຸ່ມຜັງໄວ້ ເມື່ອເຈົ້ານາຍກັບມາ ກໍ່ຊົ່ນຊົມທີ່ໃຊ້ຕະລົນໃນການທຳໃຫ້ເພີ່ມພູນຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະບອກຄົນຮັບໃຊ້ທີ່ສາມວ່າເປັນຄົນຂີ້ຄ້ານແລະຊົ່ວຊ້າ ແລະໂຍນເຂົາອອກໄປຍັງທີ່ມີດພາຍນອກ

ເລື່ອງທີ່ 3 ພຣະອົງຊົງເລົ່າເລື່ອງການສະເດັດກັບມາພິພາກສາໂລກ ໂດຍແຍກຄົນເໝືອນແຍກແກະກັບແບ້ອອກຈາກກັນ ເລື່ອງລາວທີ່ພຣະເຢຊູຊົງປຽບທຽບນີ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນຊັດເຈນກ່ຽວກັບການສະເດັດມາຂອງພຣະອົງດັ່ງນັ້ນ ການຮູ້ຈັກພຣະເຢຊູແລະຕຽມຕົວເອງໃຫ້ພ້ອມສຳຫຼັບການກັບມາຄັ້ງທີ່ສອງນັ້ນສາມາດເຮັດໄດ້ ໂດຍການຊ່ວຍເຫຼືອຄົນຫົວໂຫຍອິດຍາກໃຫ້ນ້ຳແກ່ຄົນທີ່ກະຫາຍ ຕ້ອນຮັບຄົນແບກໜ້າ ຫາເລື້ອຜ້າມາຫໍ່ມໃຫ້ແກ່ຄົນທີ່ເປື້ອຍກາຍບໍ່ມີເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມແລະການຢຽມຢາມຜູ້ຕ້ອງຂັງໃນຄຸກທັງຫຼາຍ.

ອາດຈະເວົ້າໄດ້ວ່າ ການຕຽມຕົວໃຫ້ພ້ອມສໍາຫຼັບການສະເດັດກັບມາຂອງພຣະເຢຊູ ແລະ ບໍ່ຕ້ອງພິພາກສານັ້ນສາມາດເຮັດໄດ້ໂດຍການໃຊ້ເວລາແລະຊີວິດຂອງເຮົາໃນການຮັບໃຊ້ໂລກ ໃບນີ້ທີ່ແຕກຫັກແລະຂາດແຄ້ນ ໃຫ້ເຮົາຈຸດກະຕຽງຝ່າຍຈິດວິນຍານຂອງເຮົາໃຫ້ລຸກໂຊຊ່ອງ ສະຫວ່າງ ຊ່ອງສະຫວ່າງແກ່ໂລກ ບຽນແບງໂລກດ້ວຍຄວາມເມດຕາແລະຄວາມຍຸດຕິທໍາ ຂອງພຣະເຢຊູ ໃຫ້ເຮົາເພີ່ມພູນຄວາມສາມາດແລະຕະລັ່ນທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງມອບໃຫ້ແກ່ເຮົາໂດຍ ການທຸ້ມເທ່ເຮັດວຽກເພື່ອແຜ່ນດິນຂອງພຣະອົງ ຫຼາຍກວ່າແຄ່ໄປຜັງຕົວຢູ່ໃນພິທີກໍາໃນຄຣິດ ສະຕະລັກແລ້ວວ່າການກັບມາຂອງພຣະເຢຊູ ເຮົາສາມາດພິສູດຕົວເອງວ່າເປັນລຸກແກະ ຂອງພຣະເຢຊູຜູ້ຊົງເປັນຜູ້ລ້ຽງທີ່ປະເສີດໄດ້ດ້ວຍການຮັບໃຊ້ພຣະອົງຜ່ານການຍົບອີ່ນຄວາມ ຊ່ວຍເຫຼືອແກ່ຄົນຍາກຈົນ ຄົນທີ່ປະສົບຄວາມທຸກຍາກລໍາບາກແລະເຈັບປວດເຫຼົ່ານັ້ນ.

ໃຫ້ເຮົາລອງກັບໄປຄິດເບື້ອງຫຼັງຊ່ວງໂຄວິດ ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງພໍພຣະໂທກັບການທີ່ເຮົາ ສາມາດດູແລອາຄານຄຣິດສະຕະລັກໄດ້ເປັນຢ່າງດີ ຫຼືສາມາດສ້າງຂ່າວຄຣິດສະຕຽນເທິງໂລກ ອອນໄລ ຢ່າງສົມບູນ ແຕ່ພຣະເຈົ້າຊົງພໍພຣະໂທທີ່ເຮົາປະຕິບັດຮັບໃຊ້ພຣະເຢຊູ ແລະສ່ອງ ສະຫວ່າງສູ່ມູມທີ່ມີຄວາມມົດນົນ ມອບຄວາມຮັກແລະຫ່ວງໃຍແກ່ຄົນທີ່ເຈັບປວຍແລະກໍາລັງ ຈະເສຍຊີວິດ ຊ່ວຍເຫຼືອຄົນທີ່ຂາດເຂີນແລະຖືກການຂົ່ມເຫັງ

ພວກເຮົາທີ່ເປັນຄຣິສະຕຽນສາມາດຮຽນຮູ້ບົດຮຽນສໍາຄັນຫຼາຍປະການຈາກເຫດການ ການແພລະບາດຂອງໂຄວິດນີ້ ມີຕົວຢ່າງຂອງຜູ້ເຊື່ອທົ່ວໂລກໄດ້ຄົ້ນພົບບົດຮຽນຜ່ານທາງການ ອ່ານພຣະຄໍາພີ ອະທິຖານ ແລະສະແຫວງຫາທີ່ຈະເຂົ້າໃຈສັນຍານຂອງສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນເຊັ່ນ:

- **ເຮົາບໍ່ສາມາດຄວບຄຸມຫຍັງໄດ້ເລີຍ:** ມະນຸດໃນປັດຈຸບັນນີ້ມັກຈະຄິດວ່າຕົນເອງສາມາດ ຄວບຄຸມຫຼືກໍານົດຊະຕາຊີວິດຂອງຕົນເອງໄດ້ ເຮົາມັກຈະຄິດວ່າການສຶກສາ ການເຮັດວຽກຫັກ ເທັກໂນໂລຊີແລະວິທະຍາສາດສາມາດຊ່ວຍເຮົາຮອດພື້ນຈາກບັນຫາທີ່ມະນຸດຊາດເຄີຍພົບພໍ້ໃນ ອາດິດ ເຮົາຫຼອກຕົນເອງວ່າ ເຮົາມີຄວາມເຂົ້າໃຈໂລກຫຼາຍພໍທີ່ຈັດການກັບທຸກບັນຫາໄດ້ ມີການ ພະຍາຍາມໃສ່ຄວາມຄິດໃຫ້ແກ່ກັນວ່າເຮົາສາມາດຈະເລີນແລະດີຂຶ້ນກວ່າເດີມໄດ້ຢ່າງບໍ່ມີຂີດ ຈໍາກັດ ເຮົາຈະມີລາຍໄດ້ແລະມາດຕະຖານການດໍາລົງຊີວິດທີ່ດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ແລະລະບົບ ເສດຖະກິດໂລກນັ້ນຈະໃຫ້ປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ມະນຸດຊາດທັງຫຼາຍ.

ແຕ່ໃນຄວາມເປັນຈິງແລ້ວຊີວິດເປັນສິ່ງທີ່ອ່ອນແອ ແລະຈໍາເປັນຕ້ອງເພິ່ງພາພຣະຄຸນ ຂອງພຣະເຈົ້າເປັນຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ພຣະຄໍາຍາໂກໂບ 4:13-15 ໄດ້ກ່າວວ່າ “ຜັງໃຫ້ດີ ທ່ານທັງຫຼາຍທີ່ ເວົ້າວ່າ ວັນນີ້ຫຼືມື້ອື່ນເຮົາຂະເຂົ້າໄປໃນເມືອງນັ້ນ ຂະຢູ່ທີ່ນັ້ນປະມານ1ປີ ແລະຈະຄ້າຂາຍແລ້ວໄດ້ ກໍາໄລ ແຕ່ທ່ານບໍ່ຮູ້ເລື່ອງຂອງມື້ອື່ນຊີວິດຂອງພວກທ່ານເປັນເໝືອນຫຍັງ? ກໍ່ເປັນເໝືອນໝ ອກທີ່ປະກົດຢູ່ພຽງຊົ່ວຄ່າວແລ້ວກໍ່ຈ່າງຫາຍໄປ ແຕ່ພວກທ່ານຄວນຈະເວົ້າວ່າ ຖ້າອົງພຣະຜູ້

ເປັນເຈົ້າຊົງໃຜດ ເຮົາຈະຍັງມີຊີວິດຢູ່ ແລະຈະເຮັດສິ່ງນີ້ຫຼືສິ່ງນັ້ນ” ທັງພຣະຄຳພີແລະເຊື້ອໄວຣັດ ໂຄໂຣນາ ໄດ້ທຳທາຍຄວາມເຊື່ອທີ່ວ່າມະນຸດສາມາດຄວບຄຸມທຸກຢ່າງໄດ້ ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງພວກ ເຮົາທັງຫຼາຍເພື່ອໃຫ້ເຮົາເພິ່ງພາພຣະອົງແລະເພິ່ງພາການນຸ່ງສ້າງຂອງພຣະອົງດ້ວຍດັ່ງນັ້ນ ການຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງແລະການຢູ່ລອດພົ້ນຂອງມະນຸດຈຶ່ງຂຶ້ນກັບວ່າເຮົາດູແລໂລກໜ່ວຍນີ້ ດີພ່ຽງພໍໃດນັ້ນເອງ.

- **ສຸຂະພາບຂອງເຮົາຂຶ້ນຢູ່ກັບສຸຂະພາບຂອງໂລກແລະທຳມະຊາດ:** ເຊື້ອໄວຣັດນ້ອຍໆ ສາມາດສ້າງຄວາມສັບສົນວຸ່ນວາຍຂຶ້ນແກ່ຄົນທັງຫຼາຍຊາດ ທຳລາຍເສດຖະກິດແລະຊີວິດຢ່າງ ຫຼວງຫຼາຍ ຕະຫຼອດຊ່ວງເວລາສາມສິບປີທີ່ຜ່ານມາ ຜູ້ຊ່ວຍຊານທັງຫຼາຍໄດ້ອອກມາເຕືອນ ວ່າການທຳລາຍປ່າແລະສິ່ງທີ່ມີຊີວິດໃນລະບົບນິເວດ ໂດຍສະເພາະສັດປ່າທີ່ຄົນລ່າເພື່ອນຳມາ ເປັນອາຫານນັ້ນ ເປັນການເປີດໂອກາດໃຫ້ໄວຣັດຫຼວງຫຼາຍຊະນິດທີ່ຢູ່ໃນສັດປ່າຂະຫຍາຍຕົວ ຈົນຂ້າມມາແຜ່ກະຈາຍໃນຮ່າງກາຍມະນຸດ ເຊິ່ງຈະນຳໄປສູ່ການແຜ່ລະບາດທົ່ວໂລກ³ ຕົວຢ່າງ ຊັດເຈນກ່ອນໜ້ານີ້ຄືການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດ ອີໂບລາ ຊາ ເວດທ ໄນ ໄວຣັດ ສຶກາ, ເມັສ ແລະແມັກກະທັ້ງເຊື້ອ ເອດສ ເຫຼົ່ານີ້ລ້ວນເປັນສັນຍານເຕືອນວ່າສາມາດເກີດການລະບາດໃຫຍ່ ເມື່ອໃດກໍ່ໄດ້ ເໝືອນຕອນນີ້ຈະສາຍເກີນແກ້ແລ້ວ ເຮົາບໍ່ສາມາດໂທດວ່າພຣະເຈົ້າເຮັດໃຫ້ເກີດ ສິ່ງນີ້ຫຼືບອກວ່າເປັນການລົງໂທດຈາກພຣະເຈົ້າ ທີ່ແທ້ຈິງ ເຮົາຄວນໂທດຕົນເອງຫຼາຍກວ່າ ເພາະ ມະນຸດຕ່າງໂລບມາກໂລພາ ໂດຍການກອບໂກຍແລະທຳລາຍລະບົບນິເວດຂອງໂລກ ຈົນໃນທີ່ ສຸດຜົນກະທົບກໍ່ຍ້ອນກັບມາຍັງມະນຸດ.

ຂ່າວປະເສີດຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດນັ້ນກ່ຽວຂ້ອງໂດຍຕົງກັບຄວາມສຳພັນຮູບແບບຕ່າງໆ ໄດ້ແກ່ກັບພຣະເຈົ້າກັບຕົວເຮົາເອງ ກັບຄົນອື່ນ ແລະກັບການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າ ວິຊານິເວດ ວິທະຍາຄືການສຶກສາຄວາມສຳພັນລະຫວ່າງສິ່ງທີ່ມີຊີວິດທັງຫຼາຍກັບສິ່ງແວດລ້ອມອ້ອມຮອບ ຕົວເຮົາ ໃນຄວາມຄິດແງ່ນີ້ ຫຼັກຂໍ້ຄວາມເຊື່ອແລະວິທີແບບຄຣິດສະຕຽນຈຶ່ງເປັນຄວາມເຊື່ອທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງໂດຍຕົງກັບນິເວດວິທະຍາສາດ ເມື່ອເຮົາທຳລາຍແຖນຫຼັກຂອງຄວາມສຳພັນທັງໂດຍ ການເຫັນແກ່ຕົວແລະຄວາມໂລບ ຜົນຄືເຮົາເອງທີ່ທ້າຍທີ່ສຸດຕ້ອງປະສົບກັບຜົນກະທົບເຊິ່ງ ລົບ ເພາະທຸກອົງປະກອບໃນທຸກຄວາມສຳພັນມີຄວາມກ່ຽວຂ້ອງເຊື່ອມໂຍງກັນຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ໃນສາຍໃຍແຫ່ງຊີວິດນີ້ ບໍ່ວ່າຈະເປັນຄວາມສຳພັນລະຫວ່າງເຮົາກັບພຣະເຈົ້າ ກັບເພື່ອນບ້ານ ທົ່ວໂລກ ກັບດິນ, ປ່າ ແລະການຊົງສ້າງທັງໝົດຊຶ່ງພຣະເຈົ້າຊົງປະທານໃຫ້ເຮົາເປັນຜູ້ຮັກສາ ແລ ເມື່ອເຮົາທຳລາຍທຳມະຊາດ ລະບົບນິເວດຈຶ່ງລົ້ມລົງ ນຳໄປສູ່ການລົ້ມສະລາຍຂອງຄວາມ ສຳພັນຕ່າງໆ ຢ່າງຫຼີກເວັ້ນບໍ່ໄດ້ ພຣະເຈົ້າຊົງປະທານຈະຍ້າເຕືອນເຮົາວ່າເຮົາບໍ່ສາມາດຄວບຄຸມ ທຸກຢ່າງໄດ້ ແລະເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງເພິ່ງພາການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍຂອງພຣະອົງ.

³ <https://www.nationalgeographic.com/science/article/experts-warned-pandemic-decades-ago-why-not-ready-for-coronavirus/>

- ໃຫ້ເຮົາມາຮ້ອງໃຫ້ເສົ້າໂສກ :** ພຣະຄໍາພີເວົ້າເຖິງການຕອບສະໜອງພະຍາດໂລກໄພໄຂ້ເຈັບ ແລະຄວາມຜິດບາບທີ່ເກາະກົນທໍາລາຍມະນຸດ ໂດຍໃຫ້ເຮົາເສົ້າໂສກ ການນະມັດສະການຕາມ ຫຼັກພຣະຄໍາພີນັ້ນປະກອບດ້ວຍ “ການສັນລະເສີນແລະນະມັດສະການ” ສະເໜີ ນອກຈາກນັ້ນຍັງ ປະກອບດ້ວຍການຮ້ອງໃຫ້ເສົ້າໂສກ ການລະບາຍຄວາມໃນໃຈແລະການໄຫວທຸກດ້ວຍ (ຕົວຢ່າງ ກວ່າສາມສິບເປີເຊັນຂອງພຣະຄໍາເພງສັນລະເສີນນັ້ນເວົ້າວ່າການເສົ້າໂສກ ເຮົາຄວນໂສກເສົ້າ ເມື່ອເຮົາຄິດເຖິງຈໍານວນຄົນຕິດເຊື້ອແລະເສຍຊີວິດຈາກພະຍາດຖອວິດ 19 ໂດຍສະເພາະຢ່າງ ຍິ່ງທາມກາງຄົນທຸກຍາກແລະອ່ອນແອທັງຫຼາຍ ແມ້ຈະຍັງມີການຜິດຖຽງກັນຈົນເຖິງປັດຈຸບັນ ນີ້ ກ່ຽວກັບສາເຫດທີ່ແທ້ຈິງຂອງການແພ່ລະບາດພະຍາດຄັ້ງໃຫຍ່ ແລະຍັງບໍ່ໄດ້ຄໍາຕອບທີ່ຊັດ ເຈນ ແຕ່ເຮົາຮູ້ວ່າຕົ້ນກໍາເນີດໄວຮັດນັ້ນມາຈາກສັດປ່າ ນັກວິທະຍາສາດຕ່າງເຊື້ອວ່າມະນຸດມີ ຄວາມສຽງທີ່ສຸດຕໍ່ເຊື້ອພະຍາດທີ່ລະບາດອີກໃນອານາຄົດ ເພາະເຮົາຍັງບໍ່ຫຍຸດທໍາລາຍແຫຼ່ງທີ່ຢູ່ ແລະຊີວິດສັດປ່າ ເຮົາຈຶ່ງຄວນໂສກເສົ້າເສຍໃຈກັບການຄວາມເສຍຫາຍທີ່ເກີດຂຶ້ນຈາກນໍາມີ ຂອງເຜົ່າພັນມະນຸດ ການທໍາລາຍສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງເປັນການເຮັດສິ່ງທີ່ກົງກັນຂ້າມກັບຄໍາ ສັ່ງຂອງພຣະເຈົ້າ ຊຶ່ງໃຫ້ເຮົາເປັນຜູ້ຮັກສາດູແລການຊົງສ້າງຂອງພຣະອົງການກະທໍາຂອງເຮົາສິ່ງ ຜົນຕໍ່ທັງສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງ ແລະສິ່ງຜົນໃຫ້ເຮົາເອງຕ້ອງທົນທຸກດ້ວຍ.

ການຮ້ອງໃຫ້ໂສກເສົ້ານັ້ນບໍ່ໄດ້ໝາຍເຖິງການເສຍໃຈຫຼືຮູ້ສຶກຜິດເທົ່ານັ້ນ ເປັນການ ຮ້ອງໃຫ້ເພາະສໍານຶກວ່າເຮົາເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງບັນຫາ ແລະມີພຽງພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງສິດອໍານາດເທົ່າ ນັ້ນທີ່ສາມາດປ່ຽນແປງຫົວໃຈຂອງເຮົາໄດ້ ເປັນການໂສກເສົ້າໃນສ່ວນໜຶ່ງຂອງຫົວໃຈເຖິງ ບັນຫາທີ່ໃຫຍ່ເກີນກວ່າກໍາລັງຄວາມສາມາດຂອງເຮົາຈະແກ້ໄຂໄດ້ ພຣະຄໍາໂຮມ 8:22 ກ່າວວ່າ “ເຮົາຮູ້ຢູ່ວ່າ ທຸກສິ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ເນຣະມິດສ້າງນັ້ນ ກໍໂອ້ຍຄາງດ້ວຍຄວາມເຈັບປວດຈົນເທົ່າທຸກ ມັນີ້” ຂໍຕໍ່ມາຍັງເວົ້າອີກວ່າ “ແລະບໍ່ແມ່ເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ເຮົາເອງດ້ວຍ ຜູ້ໄດ້ຮັບພຣະວິນຍານເປັນຜົນ ທໍາອິດ ຕົວເຮົາເອງກໍໂສກເສົ້າການທີ່ພຣະເຈົ້າຈະຊົງໃຫ້ມີຖານະເປັນລູກ ຄືທີ່ຈະຊົງໄຖ່ການຂອງ ເຮົາ” ແລະສຸດທ້າຍ ໃນຂໍ້ 26 “ພຣະວິນຍານກໍຊົງຊ່ວຍເມື່ອເຮົາອ່ອນກໍາລັງດ້ວຍ ເພາະເຮົາບໍ່ຮູ້ວ່າ ຄວນຈະອະທິຖານຂໍຫຍັງແດ່ ແຕ່ພຣະວິນຍານຊົງຊ່ວຍຂໍແທນ ດ້ວຍການໂສກເສົ້າຊຶ່ງບໍ່ອາດ ເວົ້າເປັນຄໍາເວົ້າ” ຈາກພຣະຄໍາຕອນນີ້ເຮົາເຫັນຄວາມເຊື່ອມໂຍງກັນຢ່າງໃກ້ຊິດລະຫວ່າງການ ຊົງສ້າງທັງຫຼາຍ ມະນຸດແລະຫົວໃຈຂອງພຣະເຈົ້າ ປັດຈຸບັນນີ້ເຮົາປະສົບກັບຄວາມເຈັບປວດ ໃຫຍ່ຫຼວງແລະປາດຖານາຈະຫຼຸດພົ້ນ ແຕ່ເບິ່ງເໝືອນຄວາມເຈັບປວດກັບອີ່ງເພີ່ມທະວີຄວາມ ຮຸນແຮງຫຼາຍຂຶ້ນ ຂະນະດຽວກັນແສງແຫ່ງຄວາມຫວັງແລະການປິດປ່ອຍ ຈະນໍາໄປສູ່ຄວາມຊື່ນ ບານໃນອານາຄົດນັ້ນກໍໃກ້ເຂົ້າມາດ້ວຍເຊັ່ນກັນ ໃນຂະນະທີ່ເຮົາໂສກເສົ້າກັບຊີວິດຜູ້ຄົນຈໍານວນ ທີ່ສູນເສຍໄປຈາກພະຍາດໂຄວິດ 19 ເສຍໃຈກັບການສູນພັນຂອງສິ່ງມີຊີວິດຫຼາຍຊະນິດ ພົບກັບ

ຜົນກະທົບຂອງວິກິດສະພາບອາກາດໂລກ ແຕ່ກໍ່ເປັນຊ່ວງເວລາທີ່ຫົວໃຈຂອງຄຣິສຕຽນປະສານ ໃກ້ຊິດແລະທົນທຸກຮ່ວມກັບການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍແລະເຊື່ອມໂຍງໃກ້ຊິດກັບພະໄຖຂອງພຣະເຈົ້າ ຜູ້ຊົງປະທານລົມຫາຍໃຈແກ່ທຸກໆຊີວິດ ແລະເຮົາຈະທົນທຸກຄຽງຂ້າງການຊົງສ້າງອື່ນໆ ພຣະເຈົ້າ ກໍ່ຈະຊົງປອບໂຍນປະທານກຳລັງແລະຄວາມຫວັງໃຫ້ແກ່ເຮົາດ້ວຍ.

ການຮ້ອງໄຫ້ໂສກເສົ້ານັ້ນບໍ່ຄວນເປັນຈຸລິບຂອງສິ່ງທີ່ເຮົາຕ່າງກຳລັງພັບຢູ່ ແຕ່ຄວນ ນຳໄປສູ່ການລົງມືເຮັດທັນທີ່ ພຣະເຈົ້າໄດ້ບຸກເວົ້າໂລມຈິດໃຈຂອງເຮົາໃຫ້ເປັນຜູ້ສ້າງຄວາມບຽນ ແບງເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້ທີ່ເຮົາເອງຕ້ອງການເຫັນສິ່ງດຶງ ເກີດຂຶ້ນ (ສຸພາສິດ 3:6; 2ຂາວຄາວ 7:14) ສິ່ງນີ້ເອງທີ່ນຳພາເຮົາໄປສູ່ຈຸດໝາຍຕໍ່ໄປ...

- **ເຮົາໄດ້ຮັບການຊົງເອີ້ນໃຫ້ສ້າງໂລກທີ່ດີຂຶ້ນດ້ວຍຮາກຖານແຫ່ງພຣະຄຳພີ :** ຫຼັງຈາກ ເຫດການ ການແພລະບາດໃຫຍ່ນີ້ໄດ້ຜ່ານພົ້ນໄປ ຄົນຈຳນວນຫຼາຍຕ້ອງການຢ່າງຍິ່ງໃຫຍ່ທີ່ຈະ ກັບໄປໃຊ້ຊີວິດ “ຕາມປົກກະຕິ” ແຕ່ເຮົາຫາຄິດອອກວ່າເພາະການໃຊ້ຊີວິດແບບປົກກະຕິນີ້ທີ່ ເຮົາໄປສູ່ການລະບາດຄັ້ງຮຸນແຮງ! ລະບົບເສດຖະກິດໂລກ ຂະນະນີ້ກຳລັງເນັ້ນແລະສົ່ງເສີມໃຫ້ມີ ການທຳລາຍສັບພະຍາກອນທຳມະຊາດຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ລວມເຖິງການເຕີບໂຕຂອງການ ເດີນທາງລະຫວ່າງປະເທດນັ້ນເອື້ອໃຫ້ເຊື່ອພະຍາດແພ່ກະຈາຍໄປທົ່ວໂລກຢ່າງວ່ອງໄວ. ເຫດການການລະບາດຄັ້ງໃຫຍ່ຂອງເຊື່ອພະຍາດຄັ້ງນີ້ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນຊັດເຈນ ເຖິງຄວາມ ຍຸດຕິທຳ ແລະຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມກັນ ແຕ່ເຮົາໄປຄວນປ່ອຍໃຫ້ສະຖານະການແບບນີ້ດຳເນີນຕໍ່ ໄປ ເຮົາຄົງບໍ່ຕ້ອງການເຫັນພາບປະຊາກອນສ່ວນໃຫຍ່ຂອງໂລກຍິ່ງຄົງຕ້ອງເຮັດວຽກຫັກ ຂ້າມຄຳຄືນ ຢູ່ຫ່າງໄກຄອບຄົວແລະຍາດຕິພົນ້ອງ ພຽງເພື່ອຈະແລກກັບເງິນເຊິ່ງກໍ່ບໍ່ສາມາດຊື້ ຄວາມສຸກທີ່ແທ້ຈິງໄດ້ ມີແຕ່ຈະເຮັດໃຫ້ຫ່າງໄກຈາກການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າແລະຫ່າງຈາກ ຄົນອື່ນໆ ເຮົາຄົງບໍ່ຕ້ອງການເຫັນໂລກຊຶ່ງຫ້າງສັບພະສິນຄ້າຂະໜາດໃຫຍ່ແລະລົດຕິດເປັນສິ່ງ ສາມັນອີກຕໍ່ໄປ ພຣະຄຳພີໄດ້ເວົ້າເຖິງ “ຊີວິດທີ່ດີ” ດ້ວຍມູມມອງທີ່ແຕກຕ່າງຈາກທີ່ບັນດານ ນັກການເມືອງແລະໂຄສະນາທັງຫຼາຍພະຍາຍາມໃສ່ຄວາມຄິດໃຫ້ເຮົາ ໂຣມ 12:2 ເວົ້າວ່າ “ຢ່າ ຫຼອກລຽນແບບຢ່າງຄົນໃນຍຸກນີ້ ແຕ່ຈົງຮັບການບຽນແບງຈິດໃຈ ແລ້ວອຸປະນິໄສຂອງທ່ານຈົງ ຈະບຽນແບງໃໝ່ ເພື່ອທ່ານຈະໄດ້ຮູ້ພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າ ຈະໄດ້ຮູ້ວ່າອັນໃດດີ ອັນໃດເປັນທີ່ ພໍພຣະໄຖ ແລະອັນໃດທີ່ດີຍອດຢຽມ” ແລະຕະຫຼອດພຣະຄຳເຫຼົ່ານີ້ກໍ່ໄດ້ເວົ້າເຖິງຄວາມໝາຍ ຂອງຊີວິດທີ່ດີ ແລະມີຄຸນຄ່າທີ່ຄົນຂອງພຣະເຈົ້າສາມາດນຳມາບັບໃຊ້ໄດ້ຈິງໃນຊີວິດຂອງຕົນ ເອງກັບສະຖານະການປັດຈຸບັນ.

ຄໍາຖາມ

1. ເຮົາຈະຕອບສະໜອງຕໍ່ບົດຮຽນສໍາຄັນຈາກການແພ່ລະບາດໃຫຍ່ຢ່າງໃດແດ່?
2. ມີເລື່ອງຫຼືສິ່ງໃດແດ່ທີ່ເຮົາຄິດວ່າເປັນບັນຫາຫຼືນໍ້າທໍ້າທາຍ?
3. ເຮົາຈະລວມກັນໄດ້ຢ່າງໃດແດ່ໃນຖານະພຣະກາຍຂອງພຣະຄຣິດ
ຈະເຮັດວຽກຮ່ວມກັບຄຣິດສະຕະຈັກອື່ນໆ ໄດ້ຢ່າງໃດ ເພື່ອການເຮັດຕາມພຣະປະສົງ
ຂອງພຣະເຈົ້າໃນຊຸມຊົນຂອງເຮົາ ປະເທດຂອງເຮົາ ແລະໂລກຊຶ່ງພຣະອົງຊົງສ້າງນີ້?

5.ຄວາມສັບສົນທໍລະມານດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ

ກ່ອນຈະເຂົ້າສູ່ການພິຈາລະນາຄວາມງົດງາມຂອງນິມິດແລະສິ່ງທີ່ພຣະຄໍາພີເວົ້າໄວ້ຊຶ່ງເປັນຫົວໃຈຫຼັກຂອງການຂຽນໜັງສືເຫຼົ່ານີ້ ໃຫ້ເຮົາມາພິຈາລະນາອີກດ້ານໜຶ່ງຊຶ່ງເປັນອີກໜຶ່ງບໍ່ຍລົບົດສໍາຄັນຂອງສະຖານະການໂລກ ຂະນະນີ້ໂລກທີ່ພວກເຮົາຕ່າງອາໄສຢູ່ກັບລະບົບນິເວດຊຶ່ງເຮົາໄດ້ເພິ່ງພານີ້ກໍາລັງປ່ຽນແປງໄປຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ແລະວ່ອງໄວຫຼາຍ ບັນຫາຫຼັກໆ ທີ່ເຮົາກໍາລັງພົບຢູ່ (ຄວາມຍຸດຕິທໍາທາງສັງຄົມ ຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມທາງເສດຖະກິດ ການອົບພະຍົບຍົກຍ້າຍຖິ່ນຖານລັດຊາດນິຍົມ ຄວາມສຽງທີ່ຈະເກີດການລະບາດໃຫຍ່ອີກໃນອານາຄົດ) ເຫຼົ່ານີ້ລ້ວນມາຈາກຮາກເຫງົ້າຂອງບັນຫາການປ່ຽນແປງສະພາບແວດລ້ອມໂລກນີ້ເອງ.

ລອງພິຈາລະນາການເບິ່ງວ່າໂລກໃບນີ້ບຽບທຽບເໝືອນຍານອາວາກາດຂະໜາດໃຫຍ່ ມີປະຊາກອນມະນຸດໂລກແບດພັນກວ່າລ້ານຄົນອາໄສຢູ່ຮ່ວມກັບສິ່ງມີຊີວິດອີກນັບລ້ານຊະນິດມັນລ່ອງລອຍໄປໃນອາກາດ ແລະມີບັດໃຈທຸກຢ່າງພ້ອມສໍາຫຼັບທຸກຊີວິດທີ່ຈະຢູ່ລອດແລະຈະເລີນງອກງາມ ໄດ້ແກ່ ອາກາດ ນໍ້າ ອາຫານ, ອຸນຫະພູມທີ່ເໝາະສົມ ມີພຶດ, ແຮ່ທາດ ແລະອີກຢ່າງຫຼວງຫຼາຍຊຶ່ງພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງກັບເຮົາໃນພຣະຄໍາປະຖົມມະການ ບົດທີ່ 1 ວ່າ “ດີຫຼາຍ” ເຊິ່ງເປັນສະພາບທີ່ແສນພິເສດ! ເທົ່າທີ່ຮູ້ຢັ້ງບໍ່ມີການຄົ້ນພົບວ່າມີດວງດາວອື່ນທີ່ມີສະພາບສົມບູນແບບ ລະອຽດອ່ອນ ມີຄວາມສົມດູນທັງຄວາມຮ້ອນແລະຄວາມເຢັນ ມີພຶດພັນເຮັດໜ້າທີ່ປ່ຽນຄາບອນໄດອອກໄຊເປັນກາດອອກນຸ້ມ ມີການໝູນວຽນຂອງກະແສນໍ້າໃນມະຫາສະໝຸດ ມີຊີ້ນບັນຍາກາດ ແລະສິ່ງມີຊີວິດຫຼາຍຊະນິດ

ໃນບັດຈຸບັນນີ້ ດາວໂລກໜ່ວຍນີ້ກໍາລັງພົບບັນຫາຢ່າງໃຫຍ່ ລະບົບຕ່າງໆ ທີ່ມີຄວາມລະອຽດອ່ອນຊັບຊ້ອນນີ້ກໍາລັງຖືກທໍາລາຍ ພື້ນທີ່ຢູ່ອາໄສຂອງມະນຸດກໍາລັງຫຼຸດລົງເລື້ອຍໆ ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງສະພາບພື້ນທີ່ເອື້ອໃຫ້ມີຄຸນນະພາບຊີວິດທີ່ດີ ໂລກໜ່ວຍນີ້ກໍາລັງແບກຮັບແຮງກົດດັນຈາກການໃຊ້ຊັບສົມບັດຫຼວງຫຼາຍກວ່າທີ່ມັນຈະສາມາດໃຫ້ໄດ້ ຄົນຈໍານວນຫຼາຍພະຍາຍາມແບ່ງປັນອາຫານແລະນໍ້າທີ່ມີປະລິມານຈໍາກັດ ອາກາດໃນຫຼາຍພື້ນທີ່ບໍ່ສະອາດພຽງພໍທີ່ຈະ

ຫາຍໃຈເຂົ້າໄປອີກຕໍ່ໄປຊົນຊັ້ນປົກຄອງແລະຜູ້ມີອຳນາດກໍ່ເໝືອນຈະນຳພາຄົນໄປສູ່ພື້ນທີ່ ເນື່ອງຈາກບໍ່ສາມາດຈັດການກັບບັນຫາສິ່ງແວດລ້ອມໄດ້.

ສາເຫດທີ່ການແກ້ບັນຫານີ້ເປັນເລື່ອງທຳທາຍຢ່າງຫຼວງຫຼາຍກໍ່ເພາະມີຫຼາຍປັດໃຈຮ່ວມກັນ ປະສົມປະສານກັນສ້າງບັນຫານີ້ຂຶ້ນມາ ອີກປະການໜຶ່ງ ຄືແຕ່ລະປະເທດພະຍາຍາມແກ້ບັນຫາ ຕາມວິທີຂອງຕົນເອງ ຊຶ່ງບັນຫາສິ່ງແວດລ້ອມນັ້ນເປັນບັນຫາລະດັບໂລກ ດັ່ງນັ້ນ ທຸກ ພາກສ່ວນໜ່ວຍໂລກຈະຕ້ອງຮ່ວມມືກັນ ໜັງສືເຫຼົ່ານີ້ບໍ່ແມ່ນຕຳລາທາງວິທະຍາສາດ⁴ ດັ່ງນັ້ນ ເຮົາຈະເຈາະເລິກລົງໄປຢ່າງລາຍລະອຽດວ່າດ້ວຍບັນຫາສິ່ງແວດລ້ອມທີ່ເຮົາຕ່າງກຳລັງປະເຊີນຢູ່ ແຕ່ຈະພະຍາຍາມນຳສະເໜີພາບລວມຂອງບັນຫາຢ່າງຕົງໄປຕົງມາ ເພື່ອໃຫ້ເຫັນພາບຊັດເຈນ ວ່າເຮັດບໍ່ຈົງຕ້ອງເວົ້າເຖິງບັນຫານີ້.

- **ວິກິດສະພາບອາກາດໂລກ:** ນັບຕັ້ງແຕ່ມະນຸດຄົນພົບຖ່ານຫີນ ນ້ຳມັນແລະກາສປີໂຕລຽມ ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ກາຍເປັນງານຂັບເຄື່ອນໂລກ ໂດຍນຳໄປໃຊ້ກັບເຄື່ອງຈັກທັງຫຼາຍ ຂະນະດຽວກັນ ກາສ ເຮືອນແຫວນກໍ່ເພີ່ມປະລິມານເກີນໃນຊັ້ນບັນຍາກາດຂອງໂລກເຮົາຢ່າງວ່ອງໄວດ້ວຍ ຄວາມຈິງ ໂລກຖືກຫໍ່ຫຸ້ມດ້ວຍອາກາດຕ່າງໆ ເຊິ່ງເປັນປະໂຫຍດຕໍ່ການປັບສະພາບອຸນຫະພູມອາກາດໂລກ ໃຫ້ເໝາະສົມຕໍ່ສິ່ງມີຊີວິດໜ່ວຍໂລກ ຕັ້ງແຕ່ເກີດປະຕິວັດອຸດສາຫະກຳຂຶ້ນ ປະລິມານກາສຄາ ບອນອອກໄຊກໍ່ເພີ່ມຂຶ້ນສູງຢ່າງວ່ອງໄວ ໃນປີ 1960 ນັບແຕ່ພົບວ່າສູງເຖິງ 317 ppm ແລະຍັງຄົງ ເພີ່ມສູງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ຈົນເຖິງປັດຈຸບັນນີ້ ໂດຍບໍ່ມີແນວໂນ້ມວ່າຈະຫຼຸດລົງ....

1970=326 ppm
1980=339 ppm
1990=354 ppm
2000=370 ppm
2010=390 ppm

ໃນປີ2022 ປະລິມານກາສຄາບອນອອກໄຊສູງເຖິງ 420 ppm ນີ້ເປັນເລື່ອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຄວາມ ເປັນຄວາມຕາຍແລະຈະເປັນຕ້ອງໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂ ເພາະມັນນຳໄປສູ່ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງ ອຸນຫະພູມຂອງຜິວໂລກ ນຳໄປສູ່ຄວາມບໍ່ຄົງທີ່ຂອງລະບົບຕ່າງໆທີ່ມີໜ້າທີ່ຄຳຈຸນໂລກໃຫ້ເໝາະ ສົມຕໍ່ການດຳລົງຊີວິດ ຜົນກະທົບບາງຢ່າງທີ່ຕາມມາໄດ້ແກ່:

- **ພະຍຸໄຊໂຄຣນ ເຮືອນແລະພະຍຸອື່ນໆ ທີ່ທະວີຄວາມຮຸນແຮງແລະສ້າງຄວາມເສຍ ຫາຍຫຼາຍກວ່າເດີມ:** ໃນຂະນະທີ່ອຸນຫະພູມຜິວຂອງມະຫາສະໝຸດສູງຂຶ້ນ ຄວາມຮ້ອນຈຶ່ງ ເປັນສາເຫດທີ່ນຳໄປສູ່ລະດັບຄວາມຮຸນແຮງຂອງລົມພະຍຸ ເຮັດໃຫ້ເກີດຝົນຕົກໜັກ ຊຶ່ງສຽງຕໍ່

⁴ ໜັງສື A Christian Guide to Environmental Issues ຂຽນໂດຍ Martin & Margot Hodson (BRF, 2021) ເນື້ອຫາເວົ້າເຖິງທັງວິທະຍາສາດແລະຫຼັກຂໍ້ເຊື່ອ; ໜັງສື Saving Us ຂຽນໂດຍ Katharine Hayhoe (One Signal, 2021) ເນື້ອນຳສະເໜີປະເດັດນາງອກບັນຫາປ່ຽນແປງສະພາບອາກາດໂລກແລະຄວນຈະຮັບມືຢ່າງໃດ

ການເກີດນໍ້າຖ້ວມ ປະຊາກອນໂລກກວ່າເຄິ່ງອາໄສຢູ່ບໍລິເວນແຄມຝັ່ງຫຼືໃກ້ຕາຝັ່ງ ຈຶ່ງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບໂດຍກົງ.

- **ເກີດສະພາບໄພແຫ້ງແລ້ງແລະນໍ້າຖ້ວມຫຼາຍຂຶ້ນກວ່າປົກກະຕິ:** ລະດູເກີດການບຽນແປງແລະລັກສະນະຜົນຕົກບໍ່ເປັນປົກກະຕິ ຫຼາຍຜົນທີ່ເກີດສະພາບແຫ້ງແລ້ງໃນຊ່ວງໜ້າຜົນກະທົບການບູກຂອງຊາວກະສິກໍາ ໃນຂະນະທີ່ບາງບ່ອນເກີດຜົນຕົກໜັກກະທັນຫັນ ນໍ້າໄປສູ່ສະພາບໄພພິບັດ ສ້າງຄວາມເສຍຫາຍຕໍ່ຜົນຜະລິດທາງການກະສິກໍາຢ່າງບໍ່ຫຼີກເວັ້ນໄດ້ ຫຼາຍບ່ອນທີ່ເຄີຍເປັນບ່ອນທີ່ເຮັດການບູກຜັງທີ່ອຸດົມສົມບູນກໍ່ກາຍສະພາບເປັນທະເລຊາຍ ໃນຂະນະທີ່ຫຼາຍບ່ອນໜ້າດິນຖືກທໍາລາຍໂດຍ ນໍ້າຖ້ວມແລະນໍ້າສຸໄປ.
- **ໄພປ່າ:** ແມ່ນແຕ່ໄພປ່າຈະເປັນວິທີການປົກກະຕິທີ່ທໍາມະຊາດຈະຊ່ວຍໃຫ້ເກີດພືດພັນໃໝ່ໆຂຶ້ນໃນປ່າ ແຕ່ບັດຈຸບັນນີ້ເກີດພາວະແຫ້ງແລ້ງຕໍ່ເມືອງແລະຍາວນານ ລວມເຖິງອຸນຫະພູມທີ່ສູງຂຶ້ນ ກັບຄວາມບໍ່ສົນໃຈຂອງປະຊາຊົນ ນໍ້າໄປສູ່ໄພປ່າທີ່ມີຄວາມຖີ່ແລະຮຸນແຮງຫຼາຍຂຶ້ນທຸກໆປີ ໄພປ່າສ້າງຄວາມເສຍຫາຍຫຼາຍປະເທດ ບາງບ່ອນເຖິງກັບທໍາລາຍທັງເມືອງ ບ່ອນບູກຜັງແລະບ່ອນລ້ຽງສັດໄດ້ຮັບຄວາມເສຍຫາຍສ້າງຄວາມສຽງຕໍ່ຊີວິດແລະຊັບສິນຂອງຄົນຈໍານວນຫຼາຍ ລວມເຖິງສັດປ່າແລະແນວບູກທັງຫຼາຍ.
- **ຄວາມບຽນແປງຕ່າງໆ ໃນທະເລແລະມະຫາສະໝຸດ :** ເມື່ອນໍ້າໃນມະຫາສະໝຸດດູດຊັບຄາບອນໄດອອກໄຊຫຼາຍຂຶ້ນ ກໍ່ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມເປັນກົດຫຼາຍຂຶ້ນ ລົງຜົນກະທົບຕໍ່ແນວບາກະຮັງເຊິ່ງເປັນທີ່ຢູ່ອາໄສແລະວາງໄຂ່ຂອງສັດນໍ້າຫຼາຍຊະນິດ ສະພາວະກົດເຮັດໃຫ້ປະກາຮັງຕາຍຫຼືທີ່ເອີ້ນວ່າຟອກຂາວທີ່ແຍກວ່ານັ້ນ ຄືເມື່ອອຸ່ນຫາພູມສູງຂຶ້ນ ນໍ້າເກີດການຂະຫຍາຍຕົວ ເຮັດໃຫ້ລະດັບນໍ້າທະເລຄ່ອຍໆ ສູງຂຶ້ນສຽງແລະສາມາດສ້າງຄວາມເສຍຫາຍແກ່ຊຸ່ມຊົນແຄມຝັ່ງແລະເກາະຕ່າງໆ.
- **ຄວາມສຽງດ້ານຜະລິດແລະອາຫານ:** ຜົນກະທົບອີກດ້ານຂອງວິກິດສະພາບອາກາດໂລກຄືການບຽນແປງດ້ານຜົນຜະລິດທາງການກະສິກໍາ ການປະມົງ ແລະອາຫານ ຜົນບໍ່ຕົກຕ້ອງຕາມລະດູການ(ຜົນຕົກຫຼາຍຫຼືນ້ອຍເກີນໄປ) ການຊະລ້າງຜັງທະລາຍຂອງດິນ ການລະບາດພະຍາດແລະແມງໄມ້ (ຕັກແຕນ ໜູ ແມງ) ມົນລະຜິດທາງເຄມີ (ໃນນໍ້າແລະດິນ) ແລະອຸ່ນຫະພູມໂລກທີ່ສູງຂຶ້ນ(ນໍ້າໄປສູ່ຄວາມແຫ້ງແລ້ງແລະກາຍເປັນທະເລຊາຍ) ເຫຼົ່ານີ້ລ້ວນເປັນ"ອາການ" ທີ່ບົ່ງບອກເຖິງຄວາມເຈັບປ່ວຍຂອງໂລກທີ່ເຮົາອາໄສຢູ່ ຄົນໃນຍຸກກ່ອນຕ່າງຮູ້ແນ່ໃຈຊັດວ່າຈະເລີ່ມລະດູບູກແລະເກັບກຽວເມື່ອໃດ ແຕ່ປັນຈຸບັນນີ້ແທບຈະຄາດເດົາບໍ່ໄດ້ອີກຕໍ່ໄປແລ້ວ.
- **ຊັ້ນນໍ້າແຂງແລະຍອດນໍ້າແຂງຂົວໂລກລະລາຍ:** ເມື່ອອຸ່ນຫະພູມໂລກສູງຂຶ້ນ ນໍ້າຊຶ່ງຢູ່ໃນຮູບຂອງແຂງໃນຊັ້ນນໍ້າແຂງແລະຢູ່ຂົວໂລກເກີດການລະລາຍ ຄົນຈໍານວນຫຼາຍເທິງພູສູງຢ່າງພູຫິມະໄລຫຼືພູແອນດີຕ່າງເພິ່ງພານໍ້າດື່ມຈາກແມ່ນໍ້າຊຶ່ງມາຈາກຊັ້ນນໍ້າແຂງ ເມື່ອຊັ້ນນໍ້າແຂງຫາຍໄປກໍ່ເກີດຜົນການທົບຕໍ່ຄົນເຫຼົ່ານີ້ ເພາະປະສົບການສະພາບຂາດແຄ້ນນໍ້າເພື່ອການອຸປະໂພກ

ບໍລິໂພກ ສຸມສຽງທີ່ຈະເກີດຄວາມຂັດແຍ້ງລະຫວ່າງປະເທດ ເພາະຍາດແຍ່ງນໍ້າມາແມ່ນໍ້າທີ່ ທະເລສາບທີ່ຕ້ອງໃຊ້ ລວມກັນ ນອກຈາກນັ້ນ ພົບວ່າບໍລິເວນຂົ່ວໂລກເໜືອແລະໃຕ້ນັ້ນອຸ່ນຫະ ພູມເພີ່ມສູງຂຶ້ນໂວກວ່າພູມສາດອື່ນຢູ່ເທິງໂລກ ເຮັດໃຫ້ນໍ້າແຂງປະລິມານມາຫາສານຈາກແອນ ດາຕິກາແລະກຣີນແລນລະລາຍ ເປັນປັດໄຈເສີມໃຫ້ລະດັບນໍ້າທະເລສູງຂຶ້ນ ລວມທັງເຮັດໃຫ້ອົງ ປະກອບທາງເຄມີໃນມະຫາສະໝຸດການສູນເສຍຍອດດ້ວຍ.

- **ຈຸດບຽນ:** ເມື່ອລະບົບຕ່າງໆ ຕ້ອງແບກຮັບສະພາບເກີນກວ່າຈະທົນທານໄດ້ ກໍ່ຈະທຳລາຍລົງ ສ້າງຫາຍະນະປະເມີນຄ່າບໍ່ໄດ້ຂຶ້ນ ເໝືອນກະດານໂດມິໂນ ເມື່ອສິ່ງໜຶ່ງເປເລລົງ ກໍ່ຈະລົ້ມທັບສິ່ງ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຈົນໃນທີ່ສຸດລົ້ມທັງກະດານ ມີຫຼາຍຕົວຢ່າງທີ່ເປັນຂໍ້ບົງບອກທີ່ຊັດເຈນວ່າການບຽນ ແບງສະພາບອາກາດໂລກນັ້ນວິກິດເກີນວ່າຈະຄວບຄຸມໄດ້ອີກຕໍ່ໄປແລ້ວ ເຊັ່ນ ໃນບໍລິເວນຂົ່ວ ໂລກເມື່ອອຸ່ນຫະພູມສູງຂຶ້ນ ກາສມິເທນຈະລະເຫຼີຍອອກຈາກດິນຂຶ້ນສູ່ລຸ່ມບັນຍາກາດ ເປັນກາສ ເຮືອນແຫວນທີ່ຮຸນແຮງກວ່າກາສຄາບອນອອກໄຊ ເພາະໄປເລັງຂະບວນການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງ ອຸ່ນຫະພູມໂລກໄດ້ຫຼາຍກວ່າ ໃນຂະນະດຽວກັນ ປົກກະຕິນໍ້າແຂງເປັນສິ່ງທີ່ສະທ້ອນຄວາມຮ້ອນ ຈາກດວງຕາເວັນກັບຄືນສູ່ບັນຍາກາດ ເມື່ອນໍ້າແຂງລະລາຍຫຼາຍຂຶ້ນ ຄວາມຮ້ອນແສງຕາ ເວັນກໍ່ຈະຖືກດູດຊຶ້ມ ໂດຍມະຫາສະໝຸດເພີ່ມໃຫ້ອຸ່ນຫະພູມສູງຂຶ້ນ ທັງຍັງສົ່ງຜົນຕໍ່ການໄຫຼ ວົນວຽນຂອງກະແສນໍ້າໃນມະຫາສະໝຸດ ແລະສົ່ງຜົນກະທົບເຮັດໃຫ້ລະດູການແລະຊ່ວງເວລາທີ່ ຝົນຕົກຂອງໂລກບຽນແບງ.

ພຣະຄຳໂຮເຊຢາບົດທີ່ 4 ເວົ້າເຖິງຄວາມບາບແລະການບໍ່ສັດຊື່ຕໍ່ພຣະເຈົ້າຂອງມະນຸດ ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງຂໍ້ທີ່ 3 ໄດ້ຍົກວ່າ “ເພາະສະນັ້ນ ແຜ່ນດິນຈຶ່ງໂສກເສົ້າ ບັນດາຄົນທີ່ຢູ່ໃນ ແຜ່ນດິນນັ້ນກໍ່ອ່ອນໃຈ ທັງສັດໃນປາແລະນົກບິນເທິງຟ້າ ແມ້ແຕ່ປາໃນທະເລກໍ່ຈະສູນເສຍໄປ”

ຄຳຖາມ:

1. ພື້ນທີ່ຫຼືປະເທດຂອງເຮົາໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຫຼືບໍ່ຢ່າງໃດຈາກການບຽນແບງສະພາບອາກາດ ຂອງໂລກ?
2. ຄົນຮອບຕົວເຮົາຄິດວ່າເກີດການບຽນແບງສະພາບອາກາດທົ່ວໂລກຫຼືບໍ່ ເບິ່ງຄຳວ່າເປັນ ການບຽນແບງສະພາບອາກາດໃນລະດັບທ້ອງຖິ່ນ?
3. ເປັນຫຍັງການໃຊ້ເຊື້ອໄຟຈາກພະລັງຟອສຊິນ(ປີໂຕລຽມແລະຖ່ານຫີນ) ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ເກີດ ການບຽນແບງສະພາບອາກາດຂອງໂລກ?
4. ເຮົາແລະຜູ້ຄົນອ້ອມຮອບຕົວຮູ້ສຶກຫຼືມີຄວາມເຫັນແນວໃດແດ່ ຕໍ່ຄວາມຍຸດຕິທຳທີ່ເກີດ ຂຶ້ນ ທັງໆທີ່ປະເທດລ່າລວຍທັງຫຼາຍຄືຕົ້ນຕໍ່ຫຼັກໃນການສ້າງມົນລະຜິດ ແຕ່ປະເທດທຸກ ຍາກຕ່າງຕ້ອງຮັບຜົນກະທົບຈາກວິກິດສະພາວະອາກາດຂອງໂລກນີ້?

- ວິກິດດ້ານຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງຊີວະພາບ:** ແມ້ຫາກວ່າການບຽນແປງສະພາບອາກາດ ໂລກຈະເປັນບັນຫາສິ່ງແວດລ້ອມພຽງຢ່າງດຽວ ມັນກໍ່ຍາກແລະຊັບຊ້ອນຫຼາຍພໍຢູ່ແລ້ວທີ່ເຮົາຈະ ຮັບມືແລະພະຍາຍາມແກ້ໄຂ ແຕ່ໃນຄວາມເປັນຈິງແລ້ວ ຍັງມີບັນຫາສິ່ງແວດລ້ອມອື່ນໆ ອີກ ຫຼາຍຢ່າງທີ່ເຮົາຕ້ອງຈັດການ ແຕ່ທີ່ບັດຈຸບັນນີ້ໄດ້ຮັບຄວາມສົນໃຈແລະເວົ້າເຖິງໃນວົງກວ້າງກໍ່ ເພາະເກີດໄພພິບັດຮ້າຍແຮງຂຶ້ນຫຼວງຫຼາຍ ເປັນບັດໄຈທີ່ນໍາໄປສູ່ຄວາມສຽງໃນຫຼາຍດ້ານ ແລະ ເປັນບັດໄຈຂະຫຍາຍເຮັດໃຫ້ບັນຫາຕ່າງໆ ທີ່ມີຢູ່ແລ້ວເຫຼົ່ານັ້ນເພີ່ມທະວີຄວາມຮຸນແຮງຫຼາຍຂຶ້ນ ໄປອີກ ຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ ຜູ້ຊ່ວຍຊານຫຼາຍຄົນເຊື່ອວ່າການຫຼຸດຈໍານວນແລະຊະນິດຂອງສັດປ່າທີ່ ໂລກນັ້ນກັບເປັນຄວາມສຽງຫຼາຍກວ່າການບຽນແປງສະພາບອາກາດຂອງໂລກດ້ວຍຊໍ້າ ຊໍ້າ ຄວາມຈິງກ່ຽວກັບເລື່ອງນີ້ເຮັດໃຫ້ເປັນຕາຍໍານແລະເກີດຄວາມບໍ່ສະບາຍໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງ ຕັ້ງແຕ່ແຕ່ 1970 ຈົນເຖິງບັດຈຸບັນນີ້ ພົບວ່າປະຊາກອນຂອງສັດປ່າເທິງໂລກໄດ້ຫຼຸດປະລິມານເຖິງ 70% ເປັນການລຸດລົງທີ່ໄວກວ່າ ຊະນິດທີ່ຫຼາຍຊະນິດສຽງຕໍ່ການສູນພັນ ຊຶ່ງລວມເຖິງສັດປ່າຢ່າງ ເສືອ ໜີຂົວໂລກ ອຸຮັງອຸຕັງ ແລະແຮດ ສັດອີກຫຼາຍກໍາລັງພົບກັບຊະຕາກໍາດ່ຽວກັນນີ້.

ການສູນເສຍຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງຊີວະພາບຢ່າງໃຫຍ່ຫຼວງເກີດຂຶ້ນໃນທຸກທະວີບທົ່ວ ໂລກ ສາເຫດຫຼັກຢ່າງໜຶ່ງຄືລະບົບກະສິກໍາອັນດຽວທີ່ເຂັ້ມຂຶ້ນ ມາການໃຊ້ຢາປາບແມງໄມ້ແລະ ສັດຕູພືດ ເຮັດໃຫ້ບໍ່ມີຫຍັງຫຼາຍກວ່າມຫຼືລອດຊີວິດໄດ້ນອກຈາກພືດທີ່ບຸກພຽງຊະນິດດ່ຽວ ແນ່ນອນມັນສ້າງລາຍໄດ້ຫຼວງຫຼາຍແລະວ່ອງໄວ ແຕ່ກັບທໍາລາຍທັ້ງສຸຂະພາບແລະລະບົບນິເວດ ເຮັດໃຫ້ດິນເຊື່ອມສະພາບໃນໄລຍະຍາວ ແມງໄມ້ຕ່າງໆຫາຍໄປ ນົກແລະສັດຕ່າງໆ ທີ່ປົກກະຕິ ແລ້ວຊ່ວຍຄວບຄຸມຂອງພວກແມງໄມ້ຕາມທໍາມະຊາດຫຼືແມງໄມ້ທີ່ຊ່ວຍປະສົມເກສອນກໍ່ໄດ້ຮັບ ຜົນກະທົບຕາມມາເປັນລູກຕ່ອງໂສ້ ມັກຈະເກີດການລ້າງຜ່ານພັງທະລາຍຂອງດິນ ແລະທ້າຍທີ່ ສຸດເກີດຄວາມແຫ້ງແລ້ງຂຶ້ນບໍ່ສະເພາະຜືນດິນເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ໃນທະເລແລະມະຫາສະໝຸດກໍ່ເກີດ ບັນຫາດ້ານການສູນເສຍຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງຂີ້ເຫຍື້ອຖືກຢ່າງຈາກການຫາປາຫຼາຍເກີນໄປ ປະລິມານສັດທະເລລຸດລົງຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ບັດໄຈເພີ່ມສູ່ວິກິດຄືຖືກຂີ້ເຫຍື້ອ ໂດຍສະເພາະຂະໜາດ ນ້ອຍທີ່ເອີ້ນວ່າຖືກຢ່າງໄມໂຄຣທິກະຈາຍທົ່ວມະຫາສະໝຸດ ແມ້ກະທັ້ງບໍລິເວນທີ່ຢູ່ເລິກຫຼາຍກໍ່ ຕາມ ການບຽນແປງສະພາບອາກາດໂລກເຮັດໃຫ້ນໍ້າທະເລມີຄວາມເປັນກົດຫຼາຍຂຶ້ນ ແນວປາ ກາຮັງຖືກພອກຂາວແລະຕາຍລົງ ໃນຂະນະທີ່ເທິງຜືນແຜ່ນດິນມາການທໍາລາຍປ່າໃນວົງກວ້າງ ເປີດຜືນທີ່ໃຫ້ລວງເຕືອນເພື່ອອຸດສາຫະກໍາຜະລິດຊີ້ນສັດ ປູກປ່ານໍ້າມັນແລະຖົວເຫຼືອງ ແລະ ການເຮັດເໝືອງປະເພດຕ່າງໆ ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ທໍາລາຍແຫ່ງທີ່ຢູ່ຂອງສິ່ງມີຊີວິດຫຼວງຫຼາຍ ຈົນເຮັດໃຫ້ ຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງຊີວະພາບເລື້ອຍໆ ແລະໃນທີ່ສຸດກໍ່ຍ້ອນກັບມາສິ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ສະພາບ ອາກາດໂລກເນື່ອງຈາກບໍ່ມີພຽງພໍທີ່ຈະດູດຊຶມກາສຄາບອນອອກໄຊນັ້ນເອງ.

ຄໍາຖາມ:

1. ໃນປະຖົມມະການບົດທີ່ 1 ພຣະເຈົ້າຊົງຫຼຽວເບິ່ງສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງດ້ວຍຄວາມຮັກແລະຊົງກ່າວວ່າຍ້າເຕືອນໄປມາ “ງົດງາມແລະເຫັນວ່າດີຫຼາຍ” ບັດຈຸບັນນີ້ຄຸນຄາມີສິ່ງມີຊີວິດຊະນິດໃດແດ່ທີ່ກຳລັງລຸດຈຳນວນລົງທີ່ໄດ້ສູນພັນໄປແລ້ວແດ່?
2. ທ່ານຮູ້ສຶກແນວໃດແດ່ຕໍ່ສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນນີ້?
3. ທ່ານຄິດວ່າພຣະເຈົ້າຊົງຮູ້ສຶກຢ່າງໃດກັບສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນ?
4. ສ່ວນຕົວແລ້ວ ທ່ານເອງເບິ່ງວ່າຕົນເອງເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງທຳມະຊາດ ຫຼືແຍກອອກຕ່າງຫາກຈາກທຳມະຊາດ?

ການລຸດລົງຂອງປະຊາກອນສັດປ່ານັ້ນເປັນສິ່ງທີ່ຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ເວົ້າເຖິງແລະຮັບການແກ້ໄຂ ເພາະເຫດຜົນຫຼາຍປະການ ໜຶ່ງຄືລະບົບອາຫານຂອງເຮົາມັກຕ້ອງເພິງພາແມງໄມ້ ຊຶ່ງເຮັດໜ້າທີ່ປະສົມເກສອນແລະສັດທີ່ຄວບຄຸມປະຊາກອນສັດຕູພືດ ເມື່ອສັດທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ປະສົມເກສອນ ຊຶ່ງໄດ້ແກ່ພວກແມງໄມ້ ຫຼືໂຕເຈຍແລະນົກຕ່າງໆ ລຸດຈຳນວນລົງກໍ່ສິ່ງຜົນສະທ້ອນຕໍ່ພືດຜັກທີ່ຄົນເອົາໄປບູກຄືກັນ ໃນລະບົບນີ້ເວດນັ້ນ ສິ່ງມີຊີວິດທຸກຊະນິດລ້ວນມີຄວາມກ່ຽວຂ້ອງກັນຢ່າງໃກ້ຊິດ ຖ້າຊະນິດໜຶ່ງຫາຍໄປ ທັງລະບົບກະທົບຄືກັນ ບຽບທຽບແບບງ່າຍໆ ກັບຜ້າຜົ້ນໜຶ່ງທີ່ດ້ານເສັ້ນໜຶ່ງເລີ່ມຫຼວມຫຼຸດ ຖ້າດັ່ງມັນໃຫ້ຫຸ່ຍລຸດໄປເລື້ອຍໆ ໃນທີ່ສຸດຜ້າທັງຜົນໃຫ້ມັນລຸ່ຍຫຼຸດໄປເລື້ອຍໆ ໃນທີ່ສຸດຜ້າທັງຜົນນັ້ນດໍ່ຈະຂາດໄປເໝັນກັນ ຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງຊີວະພາບ (ຊະນິດຂອງສິ່ງທີ່ມີຊີວິດທີ່ມີຄວາມຫຼາກຫຼາຍ) ນັ້ນບຽບເໝືອນແຫຼ່ງສ້າງອາຫານ, ຢາ, ອາກາດທີ່ສະອາດ, ໃຫ້ທິພິກອາໄສ, ເປັນອັດຖຸດິບສຳຫຼັບເຮັດເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມແລະເຮືອນ ເປັນຕົວຄວບຄຸມສັດຕູພືດ ຊ່ວຍປັບສະພາບອາກາດໃຫ້ປົກກະຕິ ຊ່ວຍເພີ່ມຄວາມອຸດົມສົມບູນແກ່ດິນ ປ້ອງກັນການຊັກລ້າງທຳລາຍຂອງດິນ ປ້ອງກັນນ້ຳຖ້ວມແລະອື່ນໆ ອີກຫຼາຍຢ່າງ

ບາງທີ່ຄົນບາງຄົນກໍ່ບອກວ່າການໃຫ້ຄວາມຫວ່າງໃຍໃສ່ໃຈກັບສັດປ່ານັ້ນເປັນສິດທີ່ພິເສດທີ່ຄົນລວຍເທົ່ານັ້ນສາມາດເຮັດໄດ້ ເພາະຄົນທຸກຍາກນັ້ນແມ່ແຕ່ປະທັງຊີວິດດ້ວຍອາຫານມີຕໍ່ໄປກໍ່ນັບວ່າທົນທຸກລຳບາກແລ້ວ ແຕ່ ດຣ.ສະເຕລາ ຊີມິຍູ ເຊິ່ງເປັນນັກພືດສາດແລະເປັນຄຣິສຕຽນຊາວເຄນຍາກັບມາເບິ່ງເລື່ອງນີ້ດ້ວຍທ່າທິແລະມູມມອງທີ່ແຕກຕ່າງອອກໄປ.

“ຄົນທຸກຍາກທີ່ອາໄສຢູ່ໃນຊົນນະບົດເພິງພາຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດໃນຊີວິດປະຈຳວັນຂອງຕົນເອງ ທຳມະຊາດຮອບຕົວເປັນແຫຼ່ງຮັກສາພະຍາດ ຢູ່ຮ້ານຊັບພະສິນຄ້າໃຫຍ່ໆສຳຫຼັບ

ອາຫານ ແຫຼ່ງພະລັງງານແລະແຫຼ່ງນໍ້າ ຖ້າເປັນແບບນີ້ຈະເກີດຫຍັງຂຶ້ນ ຖ້າສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ສູນເສຍໄປ ຈາກສະພາບແວດລ້ອມທີ່ພວກເຂົາອາໄສຢູ່ ດັ່ງນັ້ນ ເຮົາຈຶ່ງຈຳເປັນຢາງຍິ່ງທີ່ຈະໃສ່ໃຈແລະ ທຸ້ມເທບໃນການອານຸລັກສິ່ງແວດລ້ອມ”

ສິ່ງທີ່ ດຣ. ຊີມິຍູ ຕ້ອງການອະທິບາຍນັ້ນ ກໍຄືບັນດາຄົນທຸກຈົນເຫຼົ່ານັ້ນແຫຼະທີ່ໄດ້ຮັບ ຄວາມທຸກຍາກລຳບາກເປັນກຸ່ມທຳອິດແລະຢ່າງໜັກໜາສາຫັດກວ່າທຸກກຸ່ມເມື່ອຄວາມຫຼາກ ຫຼາຍທາງກາຍຍະພາບຖືກທຳລາຍລົງ ເພາະຄົນທີ່ມີຖານະມີທາງເລືອກທີ່ຈະຫາຊີ້ເຂົ້າຂອງ ຈຳເປັນຫຼືສາມາດໂຍກຍ້າຍຖືນຖານບ້ານເກີດໄດ້ຫາກເກີດໄພພິບັດຂຶ້ນ ໃນຂະນະທີ່ຄົນຍາກຈົນ ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ໂດຍກົງເມື່ອຝົນບໍ່ຕົກລົງຕາມລະດູແລະເລີດຜົນຜະລິດເສຍຫາຍ ຫຼືເມື່ອ ແຫຼ່ງນໍ້າບິນເປື້ອນແລະປາຕາຍ ເມື່ອຕົ້ນໄມ້ຖືກຕັດລົງທຳລາຍແລະເກີດດິນຖະລົມໃນຊຸ່ມຊົນ ຄົນທຸກຍາກ ຄວາມອິດຫວັດຂັດສົນຈະບິບບັງຄັບໃຫ້ໃນທີ່ສຸດພວກເຂົາຕ້ອງຕັດຕົ້ນໄມ້ແລະວ່າ ສັດປ່າເພື່ອປະຈົນຊີວິດແລະລ້ຽງຄອບຄົວ ທັງທີ່ຮູ້ວ່າເປັນການທຳລາຍແຫຼ່ງພະລັງງານແລະ ອາຫານຂອງອະນາຄົດ ຍົກເວັ້ນວ່າມີການບູກເພີດທິດແທນທີ່ຕັດໄປແລະມີການຈັດການເພື່ອ ໃຫ້ແນ່ໃຈວ່າປະຊາກອນສັດປ່າຈະບໍ່ຫຼຸດຈຳນວນລົງ.

ຈາໂຄເບດ ໂຊລາໂນ ນັກສາດສະໜາສາດແລະເປັນຄົນຝື້ນເມື່ອງເຜົ່າກູນາດູເລໃນ ປະເທດບານາມາ ກ່າວວ່າ “ເມື່ອເຮົາຄິດຮອດບົດບາດຂອງຄຣິສຕະຈັກໃນຝື້ນທີ່ຂອງຊາວກູນາດູ ເລ ກໍມັກເຫັນພາບວ່າຄຣິສຕະຈັກມີຄວາມເຊື່ອມໂຍງຢ່າງໃກ້ຊິດກັບຊຸ່ມຊົນ ເໝືອນໜຶ່ງ ວ່າຄຣິສຕະຈັກ ຄືສ່ວນໜຶ່ງຂອງຊຸ່ມຊົນແລະເຮົາຈະຮ່ວມກັນຄິດຮ່ວມກັນຈັດການກັບສິ່ງຕ່າງໆ ທີ່ເກີດຂຶ້ນດ້ວຍກັນ ເຮົາຈະອະທິຖານຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າຊົງຊ່ວຍຄົນຫຸ່ນໃໝ່ຊາວກູນາເບິ່ງແຍງໃຫ້ຍິ່ງ ຈະຮັກສາ ວິທີແຫ່ງຄວາມຫວ່າງໃຍໃສໃຈຕໍ່ແມ່ທໍລະນີດັງເຊັ່ນບັນພະບູລຸດໄດ້ປະຕິບັດ ເພາະເຮົາ ກຳເນີດເກີດມາຈາກດິນ ເຮົາດຳລົງຊີວິດເທິງແຜນດິນໂລກນີ້ ແລະເມື່ອເຮົາຕາຍເຮົາກໍກັບໄປສູ່ ແມ່ທໍລະນີ ຂໍໃຫ້ຄົນຫຸ່ນຫຼັງຊາວກູນາເລ ເບິ່ງແຍງເອົາໃຈໃສ່ແຜນດິນຕໍ່ໄປ ໃຊ້ຊີວິດດ້ວຍຄວາມ ຮັກທີ່ມີຕໍ່ຢ່າທວດກັ້ນທະເລ ແມ່ທໍລະນີ ຄິດຮອດສະເໝີວ່າຕົນເອງເປັນລູກຫຼານທີ່ຮູ້ສຳນຶກ ບຸນຄຸນເຖິງສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງປະທານໃຫ້ພວກເຮົາຜ່ານທາງທຳມະຊາດ”⁵

⁵ ຄຣິສຕຽນບາງສ່ວນເອົາຈະຮູ້ສຶກບໍ່ເຫັນຟ້ອງກັບຄຳ “ແມ່ທໍລະນີ” ຫຼາຍເທົ່າໃດ ແຕ່ຈາໂຄເບດ ໂຊລາໂນ ວອມເຖິງຊົນເຜົ່າຫຼາຍທີ່ວໂລກກັບໃຊ້ຄຳນີ້ ຟ້ອງເພື່ອບອກວ່າວັດທະນາທຳດັ່ງເດີມນັ້ນເວົ້າການຊົ່ງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າ ແມ່ແຕ່ໃນແວດວົງຄຣິສຕຽນກໍມີການໃຊ້ຄຳທີ່ປະກາດເຖິງສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າ ຊົ່ງສ້າງ ເຊັ່ນ ພານຊິດແຫ່ງອັດຊີຊີໃຊ້ຄຳວ່າອ້າຍສຸຣິອັນ ນ້ອງສາວຈົນທາ ແມ່ທໍລະນີ ພຣະຄຳພີກໍໃຊ້ຄວາມສຳພັນເຊິ່ງພາສາເມື່ອເວົ້າເຖິງໂລກໃບນີ້ ດ້ວຍ ເຊັ່ນການຊົ່ງສ້າງໂສກເສົ້າ ແຜ່ນດິນໂສກເສົ້າ ຕົ້ນໄມ້ຊົນຊົມຍິດດີ ຊົ່ງພາສາລັກສະນະນີ້ບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າແຜ່ນດິນຫຼືໜ່ວຍໂລກເປັນ ບຸກຄົນທີ່ມີຊີວິດ ແຕ່ເປັນການສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າພຣະເຈົ້າຊົ່ງສ້າງເຮົາໃຫ້ມີຄວາມສຳພັນໃກ້ຊິດກັບທຳມະຊາດນັ້ນເອງ.

ຄໍາຖາມ:

- ເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງເລືອກທີ່ ຈະໃສ່ໃຈຊ່ວຍເຫຼືອສະເພາະຄົນທຸກຍາກຫຼື ສະເພາະສັດປ່າຢ່າງໃດຢ່າງໜຶ່ງເທົ່ານັ້ນບໍ່?
- ກົດແຫ່ງທຳມະຊາດແລະຊີວິດຂອງຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງດັງເດີມນັ້ນມີຄວາມຄ້າຍຄືກັນແນວໃດແດ່ກ່ຽວກັບຄວາມສຳພັນລະຫວ່າງມະນຸດກັບທຳມະຊາດ?
- ທ່ານຄິດວ່າໂລກສະໄໝໃໝ່ ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງວິທີແບບທາງຕາເວັນຕົກ ເຮັດໃຫ້ມະນຸດແຍກຕົວເອງອອກຈາກທຳມະຊາດ ນຳໄປສູ່ການທຳລາຍໂລກແລະຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດບໍ່?

○ **ຊັບພະຍາກອນຕ່າງໆ ຂີ້ເຫຍື້ອແລະປະຊາກອນໂລກ:** ທາມກາງບັນຫາສິ່ງແວດລ້ອມຫຼວງຫຼາຍທີ່ອ້ອມຮອບເຂົ້າມານັ້ນຄໍາຖາມສຳຄັນທີ່ເຮົາຕ່າງສົມຄວນຖາມຕົວເອງກໍຄື “ເທົ່າໃດຈຶ່ງຈະພໍ?” ເຮົາຕ້ອງມີຊັບສິມບັດຫຼື “ສິ່ງຂອງ”ຫຼາຍເທົ່າໃດຈຶ່ງຈະເຮັດໃຫ້ມີຄວາມສຸກແລະສຸຂະພາບສົມບູນ? ນອກຈາກນັ້ນ ສິ່ງທີ່ຄວນຄຳນຶງເຖິງດ້ວຍແບບນີ້ ຄືສິ່ງຂອງຕ່າງໆເຫຼົ່ານັ້ນຜະລິດຢ່າງໃດແລະເຂັ້ມແຂງທົນທານເທົ່າໃດ ພວກເຮົາຕ່າງລ້ວນເປັນຜູ້ບໍລິໂພກດ້ວຍກັນທັງສິ້ນ ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງໃຫ້ມີຄວາມຕ້ອງການອາຫານ ຕ້ອງການເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ ທີ່ຢູ່ອາໄສ ສຸຂະພາບທີ່ດີ ແລະມີວຽກທີ່ເຕີມເຕັມເຮົາ ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ລ້ວນຕ້ອງນຳເອົາຊັບພະຍາກອນມາໃຊ້ ວິທີຊີວິດສະໄໝແບບຍຸກບັດຈຸບັນນີ້ຍິ່ງເຮັດໃຫ້ເຮົາໃຊ້ພະລັງງານຫຼາຍກວ່າເມື່ອ ບໍ່ວ່າຈະເປັນໄຟຟ້າພະລັງງານເຊື້ອໄຟແລະການເດີນທາງທົກກາຍເປັນເລື່ອງຈຳເປັນເພາະຄົນຕ້ອງເດີນທາງໄປຍັງທີ່ເຮັດວຽກຫຼືເຮັດທຸລະກິດຕ່າງໆ.

ຢ່າງກໍຕາມ ໂລກໃບນີ້ມີຂີດຈຳກັດ ໃນຂະນະທີ່ປະຊາກອນໂລກກຳລັງເພີ່ມຂຶ້ນຈົນເກືອບສືບພັນລ້ານຄົນນັ້ນ ເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງໄຕ່ຕ່ອງຢ່າງລະອຽດຖ້ວນຖີ່ຮອບຂອບແລະຍຶດຫຼັກພຣະຄຳພີທີ່ວ່າດ້ວຍຈຳນວນປະຊາກອນມະນຸດແລະຮູບແບບການດຳເນີນຊີວິດທີ່ເໝາະສົມ ພື້ນທີ່ແລະວັດຖຸດິບຕ່າງໆ ມີບໍ່ພຽງພໍສຳຫຼັບທຸກຄົນຫຼືທຸກຄອບຄົວຈະສ້າງບ້ານຫຼັງໃຫຍ່ໂຕມະໂຫລານ ບໍລິໂພກຊີ້ນສັດປະລິມານຫຼາຍ ເອົາໃສ່ເສື້ອຜ້າອາກອນຈາກແຜຊັ້ນລາສຸດລ້ຳສະໄໝ ຂັບລົດໃຫຍ່ ໂດຍສານເຄື່ອງບິນໄປພັກພອນຍອນໃຈ ໃຊ້ແອແລະລະບົບໃຫ້ຄວາມຮ້ອນແກ່ບ້ານເຮືອນ ຫຼືຊື້ອຸປະກອນໄຟຟ້າໃໝ່ໆ ຢູ່ຕະຫຼອດເວລາ (ໂທລະທັດ, ຄອມພິວເຕີ, ໂທລະສັບເປັນຕົ້ນ)

ບາງຄັ້ງຄົນໃນປະເທດລ່າລວຍອາດຈະບໍ່ພໍໃຈຫຼືເຕັມໃຈທີ່ຈະຍ່ອມຮັບວ່າແທ້ຈິງແລ້ວໃນປະເທດທຸກຍາກ ເກືອບຈະບໍ່ມີສິດທີ່ຈະມີຫຼືຄອບຄົວສິ່ງທີ່ຄົນລ່າລວຍມີທັງ ທີ່ຄວາມມັ່ນຄົງແລະມີທຸກສິ່ງຂອງເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ມາດ້ວຍການເອົາລັດເອົາບຽບເພື່ອນຳວັດຖຸດິບມາ ລວມເຖິງໃຊ້ແຮງງານຢ່າງມີເປັນທຳຈາກປະເທດທຸກຍາກ ບັນດາຄົນທຸກຍາກລ່າລວຍທີ່ສຸດໜ່ວຍໂລກຂອງເຮົາ

ນັ້ນແຫຼະທີ່ຈະຕ້ອງຮັບຜົນປະໂຫຍດຫຼາຍທີ່ສຸດ.

ເປັນເລື່ອງບໍ່ຍຸດຕິທຳໂດຍທີ່ສຸດເຊັ່ນດຽວກັນເມື່ອປະເທດລ່າລວຍຊຶ່ງປະຊາກອນເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງມະຫາສານໃນຍຸກປະຕິວັດອຸສາຫະກຳ ແຕ່ໄປບອກປະເທດທຸກຍາກໃຫ້ຄວບຄຸມຈຳນວນປະຊາກອນ ມີວຽກວິໄຈທີ່ບົ່ງບອກວ່າການຊ່ວຍເຫຼືອປະເທດທີ່ປະສົບກັບພາວະທຸກຍາກທີ່ດີນັ້ນສາມາດກະທຳຜ່ານທາງການໃຫ້ການສຶກສາໃຫ້ກັບສະຕີແລະເດັກນ້ອຍຜູ້ຍິ່ງທັງຫຼາຍ ເພາະການກະທຳແບບນີ້ຈະຊ່ວຍໃຫ້ປະເທດເຫຼົ່ານັ້ນເຕີບໂຕຢ່າງຍັງຍື່ນກວ່ານັ້ນເອງ⁶ ພວກເຮົາໃນຖານະທີ່ເປັນຄຣິສຕຽນຈາກທຸກບ່ອນໜ່ວຍໂລກນີ້ ແມ້ຈະມາຈາກບໍລິບົດທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ພຣະເຈົ້າຊົງເອີ້ນເຮົາທຸກຄົນໃຫ້ເຫັນຄຸນຄ່າຂອງທຸກຊີວິດຢ່າງທີ່ພຣະອົງຊົງເຫັນນັ້ນໃຫ້ເຮົາຫຼີກໜີຈາກການຮັກເງິນທອງແລະສະແຫວງຫາຄວາມຍຸດຕິທຳແກ່ທຸກຄົນ.

ເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງທຳຄວາມເຂົ້າໃຈການພັດທະນາຊາດຢ່າງຖືກຕ້ອງເສຍໃໝ່ ການພັດທະນາທີ່ບໍ່ເຊື່ອມໂຍງກັບຮູບເຄົາລົບຈອມບອມຢ່າງ “ການມີຈຳນວນຫຼາຍໃຫຍ່ກວ່າເດີມແລະໃໝ່ກວ່າເດີມ” ເຫຼົ່ານີ້ ແຕ່ຈະຕ້ອງກັບມາໃຊ້ພຣະຄຳພີເປັນບັນທັດຖານເພື່ອເຮົາຈະມີວິໄສທັດທີ່ຊັດເຈນໜ່ວຍໂລກນີ້ ທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງໃຫ້ເຮົາແລະທຸກຄົນໜ່ວຍໂລກນີ້ ໃນບົດຕໍ່ໄປເຮົາຈະມາພິຈາລະນາກັນກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ພຣະຄຳພີສອນ ແຕ່ຂະນະນີ້ ເຮົາອາດຈະມີຄວາມເຫັນກົງກັນແລ້ວວ່າຢ່າງນ້ອຍທີ່ສຸດມີບັດໃຈຜື້ນຖານບາງຢ່າງທີ່ມະນຸດທຸກຄົນໜ່ວຍໂລກນີ້ມີສິດແລະສົມຄວນໄດ້ຮັບມັນຢ່າງເທົ່າທຽມກັນ.

ຄຳຖາມ:

- ບັດໃຈຜື້ນຖານທີ່ຈຳເປັນສຳຫຼັບຊີວິດມະນຸດໄດ້ແກ່ຫຍັງແດດ?
- ມີສິ່ງໃດອີກບໍ່ ແມ່ນຫຍັງທີ່ຍັງຂາດຫາຍໄປຫຼືຄວນມີຢູ່ໃນລາຍການດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້: ອາຫານ, ນ້ຳສະອາດ, ໂຮງໝໍ, ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ ທີ່ຢູ່ອາໄສ, ຄວາມບອດໄພ, ການສຶກສາ, ວຽກເຮັດຫຼືອາຊີບ, ການພັກພອນ?

⁶ <https://blogs.worldbank.org/health/female-education-and-childbearing-closer-look-data> and <https://borgenproject.org/poverty-and-overpopulation>.

- ສິ່ງດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ແລະ ມີຄວາມສໍາຄັນຕໍ່ຊີວິດມະນຸດຫຼາຍຊໍາໃດ: ເງິນຝາກ, ເຊື້ອໄຟ, ພະລັງງານ, ແສງສະຫວ່າງ, ອິນເຕີເນັດ, ຄວາມສະດວກສະບາຍ, ການທ້ອງທຽວເດີນທາງ, ໂອກາດທີ່ເທົ່າທຽມກັນ, ສຽງ(ການໂຫວດເລືອກຕັ້ງ) ອິດສາລະພາບໃນນະມັດສະການ?
- ລາຍການດັ່ງກ່າວຕ່າງໆ ຂ້າງເທິງເປັນສິ່ງທີ່“ຈໍາເປັນ”ຫຼືມີສິ່ງໃດທີ່ເປັນພຽງ “ຄວາມຕ້ອງການ”ຫຼືກວ່າແທ້ຈິງທຸກຄົນຄວນມີສິດໄດ້ຮັບທັງໝົດຈາກຂ້າງເທິງ?

ບາງຄັ້ງບັດໄຈຜື້ນຖານເຫຼົ່ານີ້ກໍ່ເອີ້ນວ່າ “ຮາກຖານທາງສັງຄົມ” ຊຶ່ງຄືສິ່ງທີ່ທຸກສັງຄົມຄວນຈະສາມາດເອົາຫຍິບຍື່ນໃຫ້ແກ່ປະຊາກອນຂອງຕົນໂດຍບໍ່ເວັ້ນແມ່ຄນດຽວ ຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ ມີສິ່ງທີ່ເປັນຫຼັກຖານຍືນຍັນວ່າເມື່ອ

ໄດ້ຮັບສິ່ງທີ່ຈໍາເປັນຜື້ນຖານເຫຼົ່ານັ້ນແລ້ວ ສິ່ງທີ່ໄດ້ຮັບເກີນກວ່ານັ້ນກໍ່ບໍ່ໄດ້ເຮັດໃຫ້ຊີວິດຄົນນັ້ນໆ ມີຄວາມສຸກຫຼາຍຂຶ້ນຫຼືໄດ້ຮັບການເຕີມເຕັມຫຼາຍກວ່າດ້ວຍວັດຖຸສິ່ງຂອງເພີ່ມເຕີມເຫຼົ່ານັ້ນແຕ່ຢ່າງໃດ ວຽກສໍາຫຼວດວິໄຈຫຼາຍອັນປະກົດຜົນວ່າ ເມື່ອປະເທດໃດລ່ວຍຫຼາຍຂຶ້ນຄົນໃນປະເທດນັ້ນກໍ່ມີຄວາມຕ້ອງການຫຼາຍຂຶ້ນຕາມໄປດ້ວຍ ຂະນະດຽວກັນກໍ່ບໍ່ໄດ້ເຫັນຄ່າຂອງສິ່ງທີ່ຕົວເອງຫາມາໄດ້ນັ້ນເທົ່າໃດ ແລະແມ້ຈະມີສິ່ງຂອງຫຼວງຫຼາຍ ພົບວ່າຄົນກໍ່ບໍ່ໄດ້ມີຄວາມສຸກເພີ່ມຂຶ້ນແຕ່ຢ່າງໃດ ກົງກັນຂ້າມ ກັບເກີດຊ່ອງຫວ່າງຫຼາຍຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ລະຫວ່າງກຸ່ມຄົນລ່ວຍແລະຄົນທຸກຍາກໃນສັງຄົມ ຊຶ່ງເຮັດໃຫ້ທັງສອງຝ່າຍຍິ່ງບໍ່ມີຄວາມສຸກກັນຫຼາຍຂຶ້ນ ຫຼືອາດເວົ້າວ່າໄດ້ ຖ້າຫາກເພື່ອນບ້ານຍັງຍາກຈົນແລະຂັດສັນຢູ່ ຄົນທີ່ມີມັ່ງຄັ້ງລ່ວຍກໍ່ບໍ່ອາດມີຄວາມສຸກໄດ້ຢ່າງແທ້ຈິງ ແມ້ຈະມີສິມບັດຫຼວງຫຼາຍເທົ່າໃດກໍ່ຕາມ.

ນອກຈາກນັ້ນ ເມື່ອຄົນທີ່ເຈັບຈ່າຍຊື້ຫາສິ່ງຂອງມາສະສົມແລະຂະນະດຽວກັນກໍ່ຖືມຂອງອີກຫຼາຍຢ່າງຂຶ້ນນັ້ນ ວິທີດໍາເນີນຊີວິດແບບນີ້ກໍ່ຍິ່ງເຮັດໃຫ້ໂລກໜ່ວຍນີ້ ເຮົາອາໄສຢູ່ຂາດຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຫຼາຍຂຶ້ນໄປດ້ວຍ ຖ້າທຸກຄົນໜ່ວຍໂລກຈໍາເປັນຕ້ອງໄດ້ຮັບ “ຮາກຖານທາງສັງຄົມ” ກໍ່ຈໍາເປັນດ້ວຍເໝືອນກັນທີ່ເຮົາຈະບໍ່ທໍາລາຍຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ ໃນລະດັບທີ່ເກີນກວ່າທີ່ທໍາມະຊາດຈະແບກຮັບໄດ້ທີ່ເອີ້ນວ່າ “ເພດານທາງສິ່ງແວດລ້ອມ”ເພດານດັ່ງກ່າວນີ້ໝາຍເຖິງຂີດຈໍາກັດທີ່ໂລກຈະທົນໄດ້ ຫາກເຮົາທໍາລາຍເພດານນີ້ ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຂອງໂລກກໍ່ຈະເສຍຫາຍ ບໍ່ສາມາດຫຍິບຍື່ນບັດໄຈຈໍາເປັນຜື້ນຖານໃຫ້ແກ່ທຸກຄົນໄດ້ອີກຕໍ່ໄປ ຄວາມທຸກຍາກແທ້ກໍ່ຈະຫຼາຍຂຶ້ນແລະສິ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຄົນຮຸນຫຼັງ ຕົວຢ່າງຂອງຂີດຈໍາກັດຂອງໂລກ ຫຼືເພດານທາງສິ່ງແວດລ້ອມໃນບັດຈຸບັນນີ້ ໄດ້ແກ່ນໍ້າຖືກໃຊ້ໄປຢ່າງຟຸ້ມເຜີຍ ດິນເຊືອມສະພາບ ສັດປາແລະປ່າໄມ້ບໍ່ຖືກທໍາລາຍ ມົນລະຜິດທີ່ເກີດຈາກສານເຄມີ ນໍ້າທະເລມີຄວາມເປັນກົດຫຼາຍຂຶ້ນ (ເພາະກາສສະທ້ອນແສງລະລາຍລົງໄປໃນນໍ້າທະເລ) ແລະການບຽນແບງສະພາບອາກາດໂລກ.

ບັນຫາໃຫຍ່ແລະທ້າທາຍຫຼວງຫຼາຍໃນປັດຈຸບັນນີ້ທີ່ພວກເຮົາຕ່າງກຳລັງປະເຊີນກັນຢູ່ ລ້ວນມາຈາກກິດຈະກຳມະນຸດທີ່ຫຼາຍເກີນກວ່າຂີດຈຳກັດທີ່ໂລກຈະຮັບໄດ້ ຫຼາຍພູມສາດໜ່ວຍ ໂລກປະເຊີນກັບໄພທຳມະຊາດຮຸ່ນແຮງ ບໍ່ວ່າຈະເປັນໄຟປ່າ ນ້ຳຖ້ວມ ພາວະແຫ້ງແລ້ງ ພາຍຸເຮື ເຄນຫຼືໄຊໂອຣນ ທະວີທີ່ງອວາມຖີ່ແລະຄວາມຮຸ່ນແຮງຫຼາຍກວ່າເມື່ອກ່ອນ ແລະສາເຫດຫຼັກທີ່ ເຮົາກຳລັງປະເຊີນກັບຄວາມຍາກລຳບາກນັ້ນ ເພາະການເຜົາເຊື້ອໄພພອສຊິນຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ມະຫາສານ ນ້ຳຂາດແຄ້ນແລະເກີດຄວາມອດຍາກຫຼາຍຂຶ້ນ ເພາະເຮົາໃຊ້ນ້ຳຢ່າງຜຸ້ມເຜີຍເກີນ ໄປ ດົນຖືກທຳລາຍດ້ວຍສາມເຄມີຕ່າງໆ ແລະການກັດເຊາະ ແມ່ນ້ຳແລະມະຫາສະໝຸດກໍ່ໄດ້ຮັບ ຜົນກະທົບຈາກນ້ຳມືຂອງມະນຸດ.

ເຖິງແນວໃດກໍ່ຕາມ ຍັງມີຄວາມຫວັງລະຫວ່າງກາງບັນຫາເຂົ້າມາອ້ອມຮອບ ມີຫຼາຍສິ່ງ ທີ່ເຮົາສາມາດເຮັດໄດ້ເພື່ອແກ້ໄຂກ່ອນທີ່ຈະສາຍເກີນໄປ ເຮັດໃຫ້ໂລກໜ່ວຍນີ້ດີຂຶ້ນດ້ວຍກັນ ເປັນໂລກທີ່ໜ່າຢູ່ສຳຫຼັບຄົນຫຸ່ນຫຼັງ ຢ່າງໃດກໍ່ຕາມກ່ອນທີ່ຈະມາເບິ່ງວ່າເຮົາສາມາດເຮັດຫຍັງ ແດ່ໄດ້ຢ່າງນັ້ນ ໃຫ້ເຮົາມາເປີດພຣະຄຳພີເບິ່ງພ້ອມກັນ ພິຈາລະນາພຣະຄຳພີ ເວົ້າເຖິງສະຖານະ ການທີ່ເຮົາຕ່າງກຳລັງປະເຊີນຢູ່ນີ້ຢ່າງໃດແດ່.

ຕອນທີ 2

ເລື່ອງລາວທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ຢູ່ໃນພຣະຄໍາພີ.

ຄໍາຖາມ:

- ທ່ານຄິດວ່າພຣະຄໍາພີໄດ້ເວົ້າເຖິງແຜ່ນງານຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ໂລກໜ່ວຍນີ້ໄວ້ຢ່າງໃດແດ່?
- ຖ້າແບບນັ້ນ ຂໍ້ຄວາມໃນພຣະຄໍາພີເປັນຄວາມຫວັງໃຫ້ແກ່ຜູ້ເຊື່ອເທົ່ານັ້ນບໍ່ ຫຼື ເປັນຄວາມຫວັງສໍາຫຼັບການຊົງສ້າງທັງໝົດຂອງພຣະອົງຄືກັນ?
- ເຮົາໄດ້ຮັບການຊົງເອີ້ນພຽງເພື່ອໃຫ້ນໍາຄົນມາຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າແລະໃຫ້ໄດ້ຮັບຄວາມລອດພົ້ນ ຫຼືວ່າພຣະເຈົ້າເອີ້ນເຮົາໃຫ້ຮ່ວມກັນສ້າງໂລກໜ່ວຍນີ້ ຊ່ວຍກັນເຮັດໃຫ້ໂລກໜາຢູ່ຫຼາຍຂຶ້ນດ້ວຍກັນບໍ່?
- ສັດບໍາແລະທໍາມະຊາດນັ້ນຖືກສ້າງເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການຂອງມະນຸດເທົ່ານັ້ນບໍ່? ຕາມຄວາມຈິງແລ້ວສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນກໍ່ມີຄຸນຄ່າໃນສາຍພຣະເນດຂອງພຣະເຈົ້າຫຼາຍແລະເຮົາຕ່າງສົມຄວນຮັບຜິດຊອບເບິ່ງແຍງການຊົງສ້າງເຫຼົ່ານັ້ນຄືກັນ?

ຂ້າພຣະເຈົ້າເກີດແລະເຕີບໂຕໃນຄອບຄົວຄຣິສຕຽນທີ່ມີຄວາມເຊື່ອເຂັ້ມແຂງ ພໍ່ແມ່ຂອງຂ້າພະເຈົ້າເປັນສິດຍາບານ ແລະເປັນມິດຊັບນາລີ ພວກທ່ານຫຼົງໄຫຼໃນພຣະຄໍາພີ ຂ້າພະເຈົ້າຮຽນເລື່ອງທີ່ສໍາຄັນທີ່ສຸດໃນຊີວິດ ເຊິ່ງເປັນເລື່ອງຂອງຄວາມສໍາພັນສ່ວນຕົວກັບພຣະເຢຊູທັງທີ່ບ້ານ ທີ່ຄຣິສະຕະຈັກ ແລະໃນໂຮງຮຽນ ການນໍາຄົນມາຮັບເຊື່ອເພື່ອເຂົາຈະໄປຢູ່ກັບພຣະເຢຊູເທິງສະຫວັນນັ້ນເປັນເປົ້າໝາຍສູງສຸດ ສິ່ງອື່ນໆ ນອກເໜືອຈາກນັ້ນຖືວ່າສໍາຄັນຮອງລົງໄປ ແລະບໍ່ຈໍາເປັນເທົ່າກັບການນໍາຂ່າວປະເສີດໄປສູ່ຄົນທັງຫຼາຍ.

ຂໍ້ພຣະຄໍາພີທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຈໍາໄດ້ຂຶ້ນໃຈ ແລະໄດ້ຍິນໃນການເທດສະໜາຫຼາຍທີ່ສຸດຄືພຣະຄໍາໂຍຮັນ 3:16

“ເພາະວ່າ ພຣະເຈົ້າຊົງຮັກໂລກຫລາຍທີ່ສຸດ ຈົນໄດ້ປະທານພຣະບຸດອົງດຽວຂອງພຣະອົງ ເພື່ອທຸກຄົນທີ່ວາງໃຈເຊື່ອໃນພຣະບຸດນັ້ນຈະບໍ່ຈົບຫາຍ ແຕ່ມີຊີວິດອັນຕະຫລອດໄປເປັນນິດ”.

ຫຼາຍຄັ້ງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຍິນຄຣິສຕຽນອະທິບາຍພຣະຄໍາໂຍຮັນ 3:16 ວ່າເປັນຄວາມຮັກທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງພຣະເຈົ້າ ຈຶ່ງສິ່ງພຣະເຢຊູລົງມາສູ່ໂລກ ທົນທຸກແລະຕາຍຢູ່ເທິງໄມ້ກາງແຂນ ຊຶ່ງຮັບໂທດບາບແທນມະນຸດ ເພື່ອທຸກຄົນທີ່ເຊື່ອວາງໃຈໃນພຣະອົງຈະໄດ້ຮັບຄວາມລອດພົ້ນແລະໄດ້ຮັບເອົາຊີວິດນິລັນດອນ.

ຕໍ່ມາເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າມີໂອກາດໄດ້ຮຽນພາສາກຣີກເຊິ່ງເປັນພາສາຫຼັກໃນພັນທະສັນຍາໃໝ່ (ພຣະຄໍາພີໃໝ່) ແລະພົບວ່າຄຳວ່າ “ໂລກ” ໃນພຣະຄໍາພີໂຍຮັນ 3:16 ນັ້ນໃຊ້ຄຳວ່າ ຄອດມອດ (cosmos) ຄວາມໝາຍເຖິງໂລກໃນເຊິ່ງກາຍຍະພາບທີ່ເປັນການຊົງສ້າງທັງໝົດຂອງພຣະເຈົ້າກ່ອນໜ້ານັ້ນຂ້າພະເຈົ້າຮັບຮູ້ວ່າໂລກຄື “ມະນຸດ” ເທົ່ານັ້ນແລະບໍ່ນັບຮວມການຊົງສ້າງອື່ນໆ ຕອນນັ້ນຂ້າພະເຈົ້າເຂົ້າໃຈວ່າ “ໂລກ” ໃນພຣະຄໍາຂໍ້ນີ້ໝາຍເຖິງ “ມະນຸດ” ແລະຍັງເຂົ້າໃຈດ້ວຍວ່າໂລກໜ່ວຍນີ້ເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມເຊື່ອມໂຊມ ຄວາມແຕກຫັກ ແລະຊົ່ວຮ້າຍ ດັ່ງນັ້ນຂ້າພະເຈົ້າຄວນຮັກສາຊີວິດຕົນເອງໃຫ້ບໍລິສຸດ ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ໃນທີ່ສຸດ ຂ້າພະເຈົ້າຈະໄດ້ໄປຢູ່ເທິງສະຫວັນຊົ່ວນິລັນດອນ ແຕ່ໃນຄວາມເປັນຈິງແລ້ວ ຂໍພຣະຄໍາພີທີ່ໂດ່ງດັງຂໍ້ນີ້ເວົ້າວ່າພຣະເຈົ້າຮັກ ຄອດມອດ ຂ້າພະເຈົ້າຄົ້ນຄວ້າເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບຄວາມໝາຍຂອງຄຳນີ້ແລະ ໄດ້ເວົ້າວ່າກັບນັກສາດສະໜາຫຼາຍຄົນ ແລະທຸກຄົນເຫັນດ້ວຍວ່າ ຄອດມອດ ໃນພຣະຄໍາພີໃໝ່ພາສາກຣີກນັ້ນໝາຍການຊົງສ້າງທັງໝົດ ແນ່ນອນ ພຣະເຈົ້າຊົງຮັກມະນຸດ ແຕ່ພຣະອົງກໍຊົງຮັກສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງທັງໝົດຄືກັນ ເມື່ອເຮົາພິຈາລະນາພຣະຄໍາປະຖົມມະການບົດທີ່ 1 ເຮົາຈະເຫັນວ່າພຣະເຈົ້າຊົງຊົມຊົມຍິນດີສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງແລະເຫັນວ່າ “ດີຍອດຍັງມ” ເມື່ອເຮົາອ່ານພຣະຄໍາເພງສັນລະເສີນ ເຮົາກໍຈະເຫັນວ່າບໍ່ວ່າຕົ້ນໄມ້ໃນປ່າ ແມ່ນ້ຳ ຜູງນົກ ດວງດາວ ແລະດວງຕາເວັນຕ່າງນະມັດສະການພຣະເຈົ້າແລະຍົກຍ່ອງພຣະນາມບໍລິສຸດຂອງພຣະອົງ ນອກຈາກນັ້ນ ພຣະເຢຊູເອງກໍຊົງສັງສອນຄັ້ງແລ້ວຄັ້ງອີກກ່ຽວກັບການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າ ເມື່ອພຣະອົງເວົ້າເຖິງແຜ່ນດິນຂອງພຣະເຈົ້າ.

ຖ້າແບບນັ້ນ ແມ່ນຫຍັງເປັນສາເຫດທີ່ເຮັດໃຫ້ເຮົາເຂົ້າໃຈຂ່າວປະເສີດໃນມູມມອງວ່າມີພຽງມະນຸດເທົ່ານັ້ນທີ່ສຳຄັນແລະຕ້ອງໄດ້ຮັບການຊ່ວຍກູ້ໃຫ້ລອດພົ້ນ ໃນຂະນະທີ່ສິ່ງອື່ນໆ ຖືວ່າ “ຊົ່ວຮ້າຍ” ແລະຖືກຕີຄວາມໝາຍວ່າຈະລົບຫາຍໄປໃນທີ່ສຸດ?

ມີຢູ່ຫຼາຍເຫດຜົນປະກອບກັນຂຶ້ນ ໜຶ່ງໃນນັ້ນຄືອຳນາດຈາກບັດຊະຍາກຣີກ ຄຣິສຕະຈັກ ໃນຢູຕາເວັນຕົກກໍຕັ້ງແລະເຕີບໂຕໃນຍຸກທີ່ບັດຊະຍາກຣີກທີ່ຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງສີວິໄລ ແລະມີພະລັງ ແນວຄິດບາງຢ່າງໃນບັດຊະຍານີ້ສອດຄ້ອງກັບວິທີຂອງຄຣິສະຕຽນ ແຕ່ກໍມີຫຼັກຫຼາຍຢ່າງທີ່ແຕກຕ່າງໂດຍສິ້ນເຊີງຈາກມູມມອງໃນພຣະຄໍາພີດ້ວຍ ໜຶ່ງໃນນັ້ນຄື “ຄວາມເປັນຄຳນິຍົມ” ຫຼືການແບ່ງແຍກຊັດເຈນເປັນສອງຝ່າຍ ສິ່ງທີ່ເປັນຝ່າຍວິນຍານມັກເບິ່ງວ່າດີ ໃນຂະນະສິ່ງທີ່ເປັນວັດຖຸຖືກເບິ່ງວ່າຊົ່ວຮ້າຍ ບັດຊະຍາກຣີກສ່ວນໃຫຍ່ເບິ່ງວ່າ “ຈິດວິນຍານ” ນັ້ນຖືກກັກຂັງໄວ້ໃນຮ່າງກາຍ ແລະຈະຫຼຸດອອກໄປກໍຕໍ່ເມື່ອເສຍຊີວິດ ຊຶ່ງພຣະຄໍາພີບໍ່ເຄີຍສອນແບບນີ້ ບັດຊະຍາກຣີກເບິ່ງວ່າທຳມະຊາດແລະໂລກນັ້ນເປັນທີ່ຂັດຂວາງບໍ່ໃຫ້ຈິດວິນຍານເບິ່ງເຫັນຄວາມຈິງ ແນວຄິດແບບນີ້ສິ່ງມີອຳນາດຢ່າງຫຼວງຫຼາຍຕໍ່ຄຣິດສາດສະໜາທັງທີ່ໃນຄວາມເປັນຈິງແລ້ວ ພຣະຄໍາພີບໍ່ໄດ້ສອນແບບນັ້ນ ພຣະຄໍາພີລະບຸຊັດເຈນວ່າພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງທຸກສິ່ງຢ່າງດີ

ຍອດຢຽມ ແລະພຣະເຢຊູຊົງອວຍພອນສິ່ງຊົງສ້າງທັງປວງດ້ວຍການເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ ໂດຍການລົງມາເກີດເປັນມະນຸດ ແລະການທີ່ຮ່າງການຂອງພຣະອົງຜືນຄົນຈາກຄວາມຕາຍນັ້ນເປັນບົດພິສູດໃຫ້ເຫັນເຖິງການຊົ່ງສ້າງໃໝ່ຂອງພຣະເຈົ້າທາງກາຍະພາບດ້ວຍຄວາມຄິດຂອງພຣະຄໍາພີເກົ່າ (ພັນທະສັນຍາເດີມ) ແລະທີ່ຕໍ່ເນື່ອງມາສູ່ຍຸກພຣະຄໍາພີໃໝ່ນັ້ນເບິ່ງວ່າຊີວິດຂອງມະນຸດນັ້ນປະກອບກັນຂຶ້ນຢ່າງອັດຕະໂນມຮອບລະຫວ່າງຮ່າງກາຍ, ຈິດໃຈ, ແລະຈິດວິນຍານ ບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມດັ່ງ ປັດຊະຍາກຣິກທີ່ເບິ່ງວ່າຈິດວິນຍານຖືກຄຸ່ມຂັງໄວ້ໃນຮ່າຍກາຍແຕ່ຢ່າງໃດ.

ວັດທະນາທໍາແລະວິທີຊີວິດຄຣິສຕຽນທາງຕາເວັນຕົກນັ້ນໄດ້ຮັບອໍານາດຢ່າງຫຼວງຫຼາຍຈາກວິທີຄິດແບບກຣິກ ແລະນັ້ນກໍ່ບໍ່ມີພຽງທາງດຽວທີ່ສິ່ງມີອໍານາດຕໍ່ວິທີຄິດຂອງຄຣິສະຕຽນໃນຢູໂຣບ ໃນຂະນະທີ່ຄຣິສະຕຽນໃນຂອບເຂດອື່ນໆ ເໝືອນອາຊຽນ ອັບຟຣິກາແລະໃນຕາເວັນອອກກາງບໍ່ໄດ້ເຊື່ອໃນຄວາມເປັນທະວີນິຍົມກັນເລີຍຊ້ຳ ໃນຍຸກຕໍ່ມາ ຊ່ວງສະຕະວັດທີ່ 17-18 ນັ້ນຄຣິສະຕຽນໃນຢູໂຣບແລະອາເມຣິກາ

ເໝືອຍັງໄດ້ຮັບອໍານາດທາງຄວາມຄິດຢ່າງມະຫາສານຈາກຍຸກເລື່ອງປັນຍາ (the Age of Enlightenment) ເຊິ່ງເປັນມຸ່ງເນັ້ນຄຸນຄ່າຂອງເຫດຜົນທີ່ມະນຸດສ້າງຂຶ້ນມາແລະໃຫ້ຄຳກັບອິດສະລະພາບສ່ວນບຸກຄົນ ຕົວຢ່າງປະໂຫຍດຍອດຮີດຂອງ René Descartes ທີ່ບອກວ່າ “ຂ້າພະເຈົ້າສິ່ງທີ່ຂ້າຄິດ” (I think therefore I am) ຊຶ່ງເປັນປະໂຫຍດຜື້ນຖານແຫ່ງການຮູ້ແຈ້ງເຫັນຈິງ ເປັນການໃຫ້ຄຸນຄ່າກັບຄວາມຄິດຂອງຄົນແທນທີ່ຈະໃຫ້ຄວາມຄິດຂອງພຣະເຈົ້າເປັນໃຫຍ່ ຈຶ່ງເກີດນັກຄິດຄຣິສະຕຽນຫຼາຍຄົນທີ່ໄດ້ຮັບອິດທິພົນຈາກວິທີຄິດແບບນີ້ ສິ່ງຜົນໃຫ້ເກີດແນວໂນ້ມໃນການແຍກຄຣິສະຕະຈັກອອກຈາກລັດຖະບານ ແຍກສາດສະໜາອອກຈາກເຫດຜົນ ແລະຝ່າຍວິນຍານອອກຈາກຝ່າຍວິທະຍາສາດແລະການເມືອງ ພວກເຂົາເບິ່ງວ່າພຣະຄໍາພີນັ້ນບອກເຮົາກ່ຽວກັບວິທີທີ່ຈະຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າແລະການໄປສະຫວັນ ແຕ່ຂະນະດຽວກັນກໍ່ແນະນຳວ່າຄວນຮັບຜັງວິທະຍາສາດແລະເຫດຜົນຕ່າງໆກ່ຽວກັບໂລກຄືກັນ.

ຄຣິສະຕຽນບາງສ່ວນຕອບສະໜອງຕໍ່ແນວຄິດດ້ານການຮູ້ຈັກແຈ້ງແລະໃຊ້ເຫດຜົນສ່ວນຕົວດ້ວຍການຍອມຮັບມັນ ປະຍຸກເອົາທັງຫຼັກການພຣະຄໍາພີມາໃຊ້ກັບຊີວິດຝ່າຍຈິດວິນຍານແລະໃຊ້ຫຼັກສິນລະທຳສ່ວນຕົວດ້ວຍ ຈົນໃນທີ່ສຸດຍຶດຄວາມຄິດເຫຼົ່າຂອງຕົວເອງເປັນຫຼັກເມື່ອຄິດເຖິງປະເດັນການເມືອງແລະສັງຄົມ ແຕ່ກໍ່ມີຄຣິສະຕຽນທີ່ປະຕິເສດແນວຄິດແບບນີ້ຢ່າງສິ້ນເຊີງຄືກັນ ພວກເຂົາຍຶດຖື ແຕ່ພຽງແນວຄິດຕາມແບບພຣະຄໍາພີ ແຕ່ບັນຫາທີ່ພົບກໍ່ຄືຄົນທີ່ຍຶດພຣະຄໍາພີຢ່າງດຽວກໍ່ມັກຈະບໍ່ສົນໃຈຫຼືໃຫ້ຄວາມສຳຄັນກັບເລື່ອງອື່ນໆ ໂດຍພະຍາຍາມຮັກສາຊີວິດໃຫ້ບໍລິສຸດເພື່ອລໍຖ້າການກັບຄືນມາອີກຄັ້ງຂອງພຣະເຢຊູ.

ຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ ຍັງມີກຸ່ມຄຣິສະຕຽນທີ່ຍຶດໝັ້ນໃນຫຼັກການຂອງພຣະຄໍາພີທີ່ເລີ່ມຕົ້ນວິທີການແບບທີ່ສາມ ຊຶ່ງຍອມຮັບຂໍ້ມູນເຊິງລຶກດ້ານວິທະຍາສາດແລະເຫດຜົນ ແຕ່ກໍ່ບໍ່ໄດ້ລຸດໜ້າ

ອຍຖ້ອຍລົງຄວາມສຳຄັນຂອງພຣະຄຳພີໃນຖານະແນວທາງສູງສຸດ ແລະແຫຼ່ງແຫ່ງບັນດານໃຈ ຄຣິສະຕຽນເຫຼົ່ານີ້ດຸ້ມນອະທິຖານາ ຮັກໃນການອ່ານພຣະຄຳພີ ຈົດຈໍຄວາມຄິດຈິດໃຈຂອງຕົນ ເອງກັບພຣະເຈົ້າ ພວກເຂົາຈົງທວນຄືນເຖິງຄວາມຈິງທີ່ຄຣິສະຕະຈັກຕ່າງໆຫຼືງົມຕະຫຼອດໄລຍະ ເວລາຫຼາຍສະຕະວັດທີ່ຜ່ານມາ ຄຣິສະຕຽນນັກປະກາດຂ່າວປະເສີດເຫຼົ່ານີ້ ຈົ່ງເຮັດງານຮັບໃຊ້ໃນ ງານທີ່ມີພຣະເຢຊູເປັນສູນກາງ ບໍ່ວ່າຈະເປັນການເຮັດພັນທະກົດປະກາດຂ່າວປະເສີດ ຕ່າງປະເທດ ການແປພຣະຄຳພີເປັນພາສາຕ່າງໆ ໂດຍເຊື່ອວ່າພຣະເຢຊູຄວນເປັນພຣະເຈົ້າສຳ ຫຼັບມະນຸດທຸກຄົນແລະສາມາດບປິດປ່ອຍຜູ້ຄົນໃຫ້ພົ້ນຈາກພັດທະນາການຝ່າຍຮ່າງກາຍ ດັ່ງນັ້ນ ພັນທະກົດຈົງກ່ຽວຂ້ອງກັບການຂັບເຄື່ອນການເລືກເປັນຂ້າທາດ ການຕໍ່ຕ້ານການຮັບ ໃຊ້ແຮງງານເດັກ ການສ້າງໂຮງຮຽນໃຫ້ກັບເດັກໆ ການປະຕິຮູບຫ້ອງຝາກຂັງ ຊຶ່ງທັງໝົດເຫຼົ່ານີ້ ທີ່ເຮັດລ້ວນການເຮັດສິ່ງໃນນາມຂອງພຣະຄຣິດ ຍັງບໍ່ທັນໝົດແຕ່ພຽງເທົ່ານັ້ນ ເພາະພວກເຂົາ ເຂົ້າໃຈວ່າພຣະເຢຊູຊົງເປັນພຣະເຈົ້າແຫ່ງການຊົງສ້າງ ດັ່ງນັ້ນ ພັນທະກົດທີ່ເຮັດຍັງກ່ຽວຂ້ອງ ກັບການກໍ່ຕັ້ງອົງກອນທີ່ຕໍ່ຕ້ານການທາລຸນສັດ ຕໍ່ຕ້ານການຈັບສັດໄປທົດລອງ ບາງຄົນຫັນໄປ ກິນເປັນອາຫານເພື່ອສື່ສານອອກໄປຍັງວົງກວ້າງເຖິງຄວາມຫ່ວງໃຍການສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າ.⁷

ຈົນບັດຈຸບັນນີ້ເຮົາກໍຍັງຄົງເຫັນວິທີຄິດແຕກຕ່າງກັນລະຫວ່າງກາງຄຣິສະຕຽນໃນພາກພື້ນ ຕ່າງໆ ທົ່ວໂລກກໍ່ເໝືອນກັນ ບາງສ່ວນຍ່ອມໃຫ້ພຣະຄຳພີເປັນແນວທາງດ້ານຫຼັກສືນລະທຳກັບ ເລື່ອງລາວທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຈິດວິນຍານ ຂະນະດຽວກັນກໍ່ຍ່ອມຮັບແນວຄິດທາງໂລກ ເມື່ອຕ້ອງ ເວົ້າເຖິງປະເດັນທາງເສດຖະກິດ, ການເມືອງ, ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະປະເດັນສາທາລະນະຕ່າງໆ ພວກເຂົາອາດຈະມີຄວາມເຫັນເຂົ້າຂ້າງໄປກັບຜູ້ນຳທາງການເມືອງ ແລະອາດຈະປະສົມປະສານ ບິນເປໄປ “ຄຸນຄ່າແບບຄຣິສະຕຽນ” ເຂົາກັບວັດທະນາທຳຮ່ວມສະໄໝ ພວກເຂົາມີແນວໂນ້ມຈະ ຍອມຮັບວິທີແບບປັດເຈກນິຍົມແລະວັດຖຸນິຍົມ ຊຶ່ງໂລກຍຸກບັດຈຸບັນຍຶດຖື ໂດຍບໍ່ໄດ້ຕັ້ງຄຳ ຖາມວ່າມັນຄືສິ່ງທີ່ພຣະຄຳພີເວົ້າໄວ້ຫຼືບໍ່? ພວກເຂົາອາດຈະຟັງນັກເທດທີ່ເທດສະໜາວ່າພຣະ ເຈົ້າຈະອວຍພອນຜູ້ເຊື່ອໃຫ້ມີຄວາມຮັ່ງມີດ້ານຊັບສິນເງິນທອງ ເມື່ອຜູ້ຄົນນັ້ນມີຄວາມເຊື່ອ ຫຼາຍພຽງພໍ.

ຍັງມີຄຣິສະຕຽນປະເພດທີ່ເບິ່ງວ່າໂລກເປັນສະຖານທີ່ຊົ່ວຮ້າຍ ເຊິ່ງເຮົາຕ້ອງພະຍາຍາມ ຊ່ວຍກູ້ຄົນບາບເຫຼົ່ານັ້ນ ຄຣິສະຕຽນກຸ່ມນີ້ຈົ່ງມັກບໍ່ສົນໃຈປະເດັນການເມືອງແລະສິ່ງແວດລ້ອມ ພະຍາຍາມເນັ້ນແຕ່ການປະກາດຂ່າວປະເສີດແລະງານຝ່າຍຈິດວິນຍານເທົ່ານັ້ນ ຄົນກຸ່ມນີ້ມັນ ຈະຕັ້ງໜ້າຕ້ອງຕາລໍຖ້າການສະເດັດກັບມາຂອງພຣະຄຣິດ ໂດຍຄິດຮອດພາບວັນພິພາກສາ ຊຶ່ງ

⁷ ມີຕົວຫຼວງຫຼາຍຂອງນັກປະກາດຂ່າວປະເສີດ ລວມເຖິງວິນລຽມ ວິນເບີພອລ ທ່ານຊາຟເທສບຸລີ ແລະສະມາຊິກຂອງອົງກອນແຊລແຮມ ຜູ້ແຕ່ງ ບົດກອນເພງນະມັດສະການຢ່າງໄອແຊກ ວິສແລະບິດາແຫ່ງການເຄື່ອນໄຫວຂອງມິດຊັນນາລີຍຸກໃໝ່ຢ່າງວິນລຽມ ແຄລິກໍເຮັດພັນທະກົດຢ່າງ ປະສົມປະສານດ້ວຍຄືກັນ.

ຜູ້ເຊື່ອທັງຫຼາຍຖືກຮັບຂຶ້ນສູ່ສະຫວັນຂະນະຍັງມີຊີວິດຢູ່ ໂດຍທີ່ໂລກຖືກພິພາກສາແລະຖືກທຳລາຍລົງໄປເພື່ອພຣະເຈົ້າຈະຊົງເລີ່ມການຊົງສ້າງໃໝ່ຂຶ້ນ.

ເຮົາຈະເຫັນວ່າທັງຄຣິສຕຽນແບບທີ່ອ່ອນຮົບແນວຄິດຂອງໂລກ ແລະຄຣິສຕຽນທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ທີ່ສຸດດ້ານພຣະຄຳພີຕ່າງມີຄວາມຄິດທີ່ແຄບກງ່ວກັບພຣະຄຳພີ ບໍ່ໄດ້ເບິ່ງເຫັນພາບລວມຂອງພຣະຄຳພີກງ່ວກັບຂ່າວປະເສີດ ແລະສິ່ງທີ່ພຣະເຢຊູຊົງປະກາດ ດັ່ງນັ້ນ ໃຫ້ເຮົາເລີ່ມພິຈາລະນາລາຍລະອຽດຂອງພາບລວມນີ້ ພ້ອມກັບຕົວຢ່າງຂອງຄຣິສຕຽນໃນຍຸກປັດຈຸບັນທີ່ໄດ້ຄົ້ນພົບຄວາມໝາຍທີ່ແທ້ຈິງຂອງຂ່າວປະເສີດ ຊຶ່ງບຽນແບງຊີວິດຂອງຄົນທີ່ຕ້ອນຮັບພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າເຂົ້າມາໃນຊີວິດ ຂະນະດຽວກັນກໍ່ສ້າງການບຽນແບງໃນແຜ່ນດິນຂອງພຣະເຈົ້າຜ່ານສັງຄົມ ແລະການຊົງສ້າງທັງໝົດ.

ຄຳຖາມ:

- ວິທີ່ແບບໃດດັ່ງກ່າວຂ້າງເທິງທີ່ເປັນແນວຄວາມທີ່ໃກ້ຄຽງກັບເຮົາຫຼາຍທີ່ສຸດ?
- ເຮົາໄດ້ແນວຄິດແລະມູມມອງແບບນີ້ມາໄດ້ຢ່າງໃດ ທ່ານເຕີບໂຕມາໃນສັງຄົມທີ່ຄິດແບບນີ້ບໍ່? ຫຼືໄດ້ອ່ານໜັງສືກງ່ວກັບແນວຄິດແບບນີ້ ຫຼືໄດ້ຍິນມາຈາກນັກເທດສະໜາຫຼືມິດຊື່ນນາລີບໍ່?
- ວິທີ່ຄິດ ວິທີ່ປະຕິບັດແບບໂລກແລະວັດທະນາທຳຮວມສະໄໝໄດ້ເຂົ້າມາສິ່ງອຳນາດຕໍ່ຄຣິສະຕະຈັກຂອງທ່ານບໍ່ ຢ່າງໃດ?
- ມີພຣະຄຳພີຕອນໃດແດ່ທີ່ທ້າທາຍແນວຄິດບາງຢ່າງທີ່ທ່ານກຳລັງຍຶດຖືຢູ່?

ເລື່ອງລາວຍິງໃຫຍ່ແຫ່ງພຣະຄໍາພີ.

ເມື່ອໃດກໍ່ຕາມທີ່ເຮົາອ່ານພຣະຄໍາພີ ຈໍາເປັນຢ່າງຍິ່ງທີ່ເຮົາຈະຕ້ອງຖາມຕົວເອງວ່າ “ຂ້າພະເຈົ້າເກີດຄວາມສົງໄສຫຍັງແດ່ ຂະນະກໍາລັງອ່ານພຣະຄໍາຕອນນີ້ຫຼືຂໍ້ນີ້?” ຂ້າພະເຈົ້າກໍາລັງເບິ່ງຫາຄໍາເວົ້າໂລມແລະການຍື່ນຍັນຈາກພຣະເຈົ້າຫຼືບໍ່? ຂ້າພະເຈົ້າເບິ່ງຫາຂໍ້ຄວາມທີ່ຊ່ວຍຊີວິດຝ່າຍຈິດວິນຍານຂອງຂ້າພະເຈົ້າ? ຫຼືວ່າຂ້າພະເຈົ້າກໍາລັງພະຍາຍາມເຮັດຄວາມເຂົ້າໃຈພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ໂລກທັງໝົດທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງ? ຫຼາຍປີກ່ອນນີ້ ເວລາຂ້າພະເຈົ້າອ່ານພຣະຄໍາພີ ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຕັ້ງຄໍາຖາມກ່ຽວກັບ “ໂລກ” ຫຼື “ການຊົງສ້າງ” ເລີຍ ຂ້າພະເຈົ້າພຣະເຈົ້າເພື່ອເປັນແນວທາງຝ່າຍຈິດວິນຍານສໍາຫຼັບຕົວເອງແລະຄຣິສະຕະຈັກ ຕໍ່ມາເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າດ້ວຍສາຍຕາແບບໃໝ່ກໍ່ໄດ້ຮັບປະສົບການທີ່ພິເສດຫຼາຍແລະມີພະລັງ ເພາະແຕ່ລະໜ້າທີ່ຂ້າພະເຈົ້າເປີດອ່ານ ຂ້າພະເຈົ້າສໍາພັດໄດ້ວ່າພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງຫ່ວງໃຍ ສະເພາະຂ້າພະເຈົ້າເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ຊົງຫ່ວງໃຍຄົນອື່ນໆ ແລະພຣະອົງກໍ່ຫ່ວງໃຍສິ່ງສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງທັງໝົດ ຂ້າພະເຈົ້າເກີດຄວາມຍ້າຕື່ອນວ່າຂ່າວປະເສີດແບບທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຕືບໂຕມາແລະຄວາມເຂົ້າໃຈພຣະເຢຊູເປັນ “ຜູ້ຊ່ວຍໃຫ້ລອດຜົນສ່ວນຕົວ” ເປັນຈອມເຈົ້ານາຍຢູ່ເໜືອນທຸກສິ່ງໃນຈັກກະວານ ການບ່ຽນຄວາມຄິດແບບນີ້ເປັນການທ້າທາຍສິ່ງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າໃຫ້ຄວາມສໍາຄັນຕ່າງໆ ທ້າທາຍຄຸນຄ່າທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຍຶດຖື ລວມເຖິງທ້າທາຍວິທີດໍາເນີນຊີວິດດ້ວຍ ແຕ່ຍິ່ງດໍາເນີນຊີວິດດ້ວຍຄວາມຄິດໃໝ່ນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າກໍ່ພົບວ່າເປັນການເດີນທາງທີ່ໜ້າຕື່ນເຕັ້ນ ເພື່ອຈະໄດ້ຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າດ້ວຍຄວາມຄິດໃໝ່ໂດຍສິ້ນເຊີງ ແລະຂ້າພະເຈົ້າຍາກເຊີນຊວນທ່ານໃຫ້ມາຮ່ວມເດີນທາງໄປດ້ວຍກັນ!

ໜັງສືເຫຼ້ມນີ້ບໍ່ອາດເວົ້າເລື່ອງລາວຄວບຄຸມພຣະຄໍາພີທຸກຕອນໄດ້ ຫຼືແມ້ແຕ່ລະເຫຼ້ມໃນພຣະຄໍາພີໄດ້ເລີຍ ແຕ່ຂະນະດຽວກັນ ການດຶງຫຼິ້ນາຂໍ້ພຣະຄໍາພີພຽງບາງຂໍ້ບາງຕອນມາໃຊ້ດ້ວຍໃຫ້ເກີດຄວາມເຂົ້າໃຈຢ່າງຖືກຕ້ອງກ່ຽວກັບຂ່າວປະເສີດຂອງພຣະເຈົ້າ ແລະຫຼັກສາດສະໜາສາດຂອງເຮົາ ດັ່ງນັ້ນ ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງຈະໃຊ້ວິທີດຶງເອົາສາລະສໍາຄັນຫຼັກໆ ທີ່ສອດຄ້ອງປະສານກັນ ຕະຫຼອດພຣະຄໍາພີທັງໝົດ ແລະເວົ້າເຖິງການຫ່ວງໃຍການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າຜ່ານທາງສາລະຫຼັກສໍາຄັນໆ ທີ່ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເລືອກມານີ້ຕັ້ງຢູ່ເທິງຜືນຖານຂອງສິ່ງຍິ່ງໃຫຍ່ທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກະທໍາໃນພຣະຄໍາພີ ເປັນວິທີການທີ່ພຣະອົງຊົງກະທໍາການຢ່າງຊັດເຈນ ແລະສະເພາະເຈາະຈົງ ຕະຫຼອດທຸກຊ່ວງປະຫວັດສາດຂອງໂລກ ແລະເປັນອົງປະກອບຂອງຂ່າວປະເສີດ ຊຶ່ງປະກອບດ້ວຍຫ້າສາລະສໍາຄັນດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ຄື:

- **ການຊົງສ້າງ:** ໃນຕອນເລີ່ມຕົ້ນແລະຍັງຄົງດໍາເນີນຕໍ່ໄປ.
- **ພັນທະສັນຍາ:** ຕໍ່ໂນອາ ຕໍ່ມາອັບຮາຮາມ ໂມເຊ ແລະຊົນຊາດອິດສະຣາເອນ.
- **ພຣະເຢຊູຄຣິດ:** ຫົວໃຈແຫ່ງພຣະເຈົ້າ ແຜນແຫ່ງການຊ່ວຍກູ້
- **ຄຣິສຕະຕະຈັກ:** ຈາກຍຸກເຜີນເຕຄອດຈົນເຖິງປັດຈຸບັນນີ້.
- **ການສະເດັດກັບມາແລະຄວາມສໍາເລັດສົມບູນ:** ເມື່ອພຣະເຢຊູສະເດັດກັບມາໃນຖານະຜູ້ພິພາກສາແລະຜູ້ໄຖ່

ສະໄໝກ່ອນ ຖ້າທ່ານຖາມຂ້າພະເຈົ້າຜ່ານມາຂໍ້ຄວາມຂ້າງເທິງເຫຼົ່ານີ້ມີຄວາມໝາຍຢ່າງໃດ ຂ້າພະເຈົ້າກໍ່ຄົງຕອບທ່ານປະມານນີ້:

“ພຣະເຈົ້າສ້າງໂລກແລະສ້າງທຸກສິ່ງຢ່າງງົດງາມ ແຕ່ມະນຸດເຮັດໃຫ້ທຸກຢ່າງຢຸງເຫຍື່ງດັ່ງນັ້ນພຣະເຈົ້າຈຶ່ງຊົງເລີ່ມໃໝ່ອີກຄັ້ງ ໂດຍການຊົງເລື່ອກຊົນຊາດອິດສະຣາເອນໃນຖານະປະຊາກອນຂອງພຣະອົງ ຄົນເຫຼົ່ານີ້ກໍ່ເຮັດຜິດພາດອີກ ພຣະເຈົ້າຈຶ່ງຊົງປະທານພຣະເຢຊູມາເປັນຜູ້ຊ່ວຍໃຫ້ລອດພົ້ນ ຄວາມຕາຍແລະການຟື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະອົງຊ່ວຍເຮົາໃຫ້ພົ້ນຈາກບາບແລະໄດ້ຮັບຊີວິດ ຄຣິສຕະຕະຈັກໄດ້ຮັບການຊົງເອີ້ນໃຫ້ເປັນພະຍານ ແລະປະກາດຂ່າວປະເສີດນີ້ ຈົນກວ່າພຣະເຢຊູຈະສະເດັດກັບມາເພື່ອຮັບເຮົາໄປສະຫ້ວນ”

ຄໍາຖາມ:

- ຫາກທ່ານຈະສະຫຼຸບໃຈຄວາມສໍາຄັນຂອງຂ່າວປະເສີດໃນພຣະຄໍາພີສັ້ນໆ ທ່ານຈະສະຫຼຸບວ່າຢ່າງໃດ ໃຫ້ຂຽນຂໍ້ຄວາມນີ້ລົງໄປດ້ວຍ?
- ໃຫ້ທ່ານຖາມຕົນເອງວ່າ “ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຮັບຄວາມເຂົ້າໃຈແບບນີ້ມາຈາກໃສ?”
- ຄວາມເຂົ້າໃຈນີ້ມາຈາກຄຣິສຕະຕະຈັກຂອງທ່ານ ຫຼືການເປັນສາວິກຂອງທ່ານຫຼືຈາກບັນຊີແລະສີອື່ນໆໃດ?
- ໃຜ ແມ່ນຫຍັງບາງຢ່າງທີ່ມີອິດທິພົນຕໍ່ຄວາມເຂົ້າໃຈໃນຂ່າວປະເສີດຂອງທ່ານ?

ແມ້ກະທັ້ງປັດຈຸບັນນີ້ຂ້າພະເຈົ້າຍັງຄົງເຊື່ອເຕັມຫົວໃຈໃນຄວາມໝາຍຂອງຂ່າວປະເສີດແບບຂ້າງຕົ້ນນີ້ ແຕ່ກໍ່ພົບວ່າເນື້ອຫາບາງສ່ວນຂາດຫາຍໄປດ້ວຍ ດັ່ງນັ້ນ ຖ້າທ່ານຖາມຂ້າພະເຈົ້າຂະນະນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າກໍ່ຄົງຈະຕອບແລະສະຫຼຸບໃຫ້ເຫັນພາບໃຫຍ່ແບບນີ້ແທ່ນ:

“ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງໂລກຊຶ່ງຮວມເຖິງມະນຸດຢ່າງງົດງາມຍອດຢຽມ ເພື່ອພຣະອົງເອງຈະຊົມຊືມໃນການຊົງສ້າງ ມະນຸດຕັດສິນໃຈເລື່ອກທີ່ຈະເຫັນແກ່ຕົສ ແຕ່ພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມ

ຮັກກໍ່ຍັງຄົງມອບໂອກາດໃຫ້ແກ່ໂລກອີກຄັ້ງ ພຣະອົງຊົງໃຫ້ໂອກາດ ຊົງຊໍາລະໃຫ້ສະອາດແລະ ສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ ສະຖາປະນາພັນທະສັນຍາແຫ່ງຄວາມສໍາພັນກັບມະນຸດ ແລະທຸກສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງ ສ້າງເທິງໜ່ວຍໂລກນີ້ ພຣະອົງຊົງເລືອກບຸກຄົນຄອບຄົວ ແລະຊົນຊາດເພື່ອເປັນແບບຢ່າງໃນ ການດໍາເນີນຊີວິດເທິງແຜ່ນດິນຕາມແບບທີ່ພຣະອົງຊົງປະສົງນັ້ນ ແມ້ມະນຸດຈະຕິດຕໍ່ ແຕ່ພຣະ ເຈົ້າບໍ່ຢ່ອມເລີກລາຫຼືໝົດຫວັງກັບມະນຸດ ພຣະອົງຊົງສົ່ງພຣະເຢຊູ ຊຶ່ງເປັນພຣະບຸດອົງດຽວລົງ ມາສູ່ໂລກ ຊ່ວຍກູ້ໂລກແລະຕາຍແທນເພື່ອທຸກຄົນແລະທຸກການຊົງສ້າງຈະໄດ້ຄືນດີກັບພຣະເຈົ້າ ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງຟື້ນຂຶ້ນມາຈາກຕາຍ ພຣະອົງກໍ່ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າການຊົງສ້າງທັງໝົດກໍ່ ສາມາດໄດ້ຮັບການສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ຢ່າງລົບລຽນເໝືອນກັນ ຄຣິສະຕະຈັກທັງຫຼາຍໄດ້ຮັບການຊົງ ເອີ້ນໃຫ້ເປັນພຣະກາຍຂອງພຣະເຢຊູເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້ ເພື່ອແບ່ງປັນຂ່າວດີທັງຄໍາເວົ້າແລະ ການທະທໍາ ເປັນຂ່າວດີນໍາໄປສູ່ການຊົງສ້າງທັງໝົດຂອງພຣະເຈົ້າ ເມື່ອພຣະເຢຊູສະເດັດກັບມາ ເຖິງອີກຄັ້ງ ພຣະອົງຈະເຮັດໃຫ້ທຸກຢ່າງລົບລຽນ ໂດຍເປັນທັງຜູ້ພິພາກສາແລະພຣະຜູ້ໃຖ່ ຈະຊົງ ຈັດທຸກສິ່ງທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຫຼືທີ່ໄປເປັນທີມ ຕໍ່ພຣະເຈົ້າ ໃນຂະນະດຽວກັນກໍ່ຈະຊົງສ້າງແລະຟື້ນຄືນ ຄົນ ແລະທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງຂຶ້ນມາໃໝ່ອີກຄັ້ງ”

ຄໍາຖາມ:

- ທ່ານມີຄວາມຄິດເຫັນຢ່າງໃດແດ່ກັບບົດສະຫຼຸບຂ່າວປະເສີດອັນນີ້?
- ບົດສະຫຼຸບນີ້ສິ່ງທີ່ບໍ່ໄດ້ເປັນອົງປະກອບຂອບບົດສະຫຼຸບຂອງທ່ານບໍ່?
- ທ່ານຮູ້ສຶກຢ່າງໃດແດ່ກ່ຽວກັບຄວາມຄິດທີ່ກ້ວາງຂວາງກວ່ານີ້ ຫຼາຍກວ່າແຕ່ການນໍາ ຄວາມລອດຟື້ນໄປສູ່ດວງວິນຍານຂອງມະນຸດເທົ່ານັ້ນ?

ໃຫ້ເຮົາພິຈາລະນາເລື່ອງລາວທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງພຣະເຈົ້າຜ່ານທາງເນື້ອຫາສາລະ ຫຼັກທັງຫ້າ ມຸ່ງເນັ້ນໄປທີ່ແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ບໍ່ແມ່ນສະເພາະຕໍ່ມະນຸດ ເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ສໍາຫຼັບການຊົງສ້າງທັງໝົດ

1. ການຊົງສ້າງ

ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງ ແລະການຊົງສ້າງທັງໝົດກໍ່ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມ ຄິດສ້າງສັນ ພະລັງອໍານາດແລະຈຸດປະສົງຂອງພຣະອົງ ອັກຄະທູດເປົາໂລໄດ້ຍ້າເຕືອນກັບ ເຮົາໃນພຣະຄໍາ ໂຣມ 1:20 ວ່າສະພາບຂອງພຣະເຈົ້າ ເຊິ່ງຕາມມະນຸດເບິ່ງບໍ່ເຫັນ ຄືລົດ ທານຸພາບທີ່ຖ້າວອນແລະເທວະສະພາບຂອງພຣະອົງ ກໍ່ໄດ້ບາກົດຊັດເຈນໃນສັບພະທຸກ

ສິ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊົງສ້າງ ຫຼືກ່າວວ່າອີກຢ່າງໜຶ່ງ ຄືເຮົາສາມາດທຳຄວາມຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າໄດ້ ຈາກຄວາມງົດງາມ ຄວາມຫຼາກຫຼາຍແລະຄວາມຊັບຊ້ອນຂອງສິ່ງທີ່ຢູ່ເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້ ເຊິ່ງຂະນະທີ່ເປົ່າໄລ ຂຽນພຣະຄຳຕອນນີ້ໂລກກໍ່ຕົກຢູ່ໃນຄວາມບາບແລະເຊືອມວົງແລ້ວ ສະນັ້ນ ການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍກໍ່ຍັງຄົງງົດງາມພຽງພໍທີ່ຈະບອກເຮົາກ່ຽວກັບພຣະເຈົ້າ ຄຣິ ສະຕຽນບາງຄົນບອກວ່າຄວາມຈິງແລ້ວ ພຣະເຈົ້າຊົງຂຽນໜັງສືສອງເຫຼັ້ມ ຄືຂຽນທຸກພະ ສັບສິ່ງໃນທຳມະຊາດແລະໄດ້ຂຽນພຣະຄຳພີ ແລະທັງສອງເຫຼັ້ມນີ້ກໍ່ບອກເຮົາກ່ຽວ ກັບພຣະເຈົ້າອົງນີ້ ເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງເຂົ້າໃຈທັງທຳມະຊາດແລະພຣະຄຳພີເພື່ອຈະ ເຂົ້າໃຈພຣະອົງຢ່າງແທ້ຈິງ.

ໃນປະຖົມມະການບົດທີ່ 1 ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກ່າວຕົ້ມອີກວ່າ “ດີ” ແລະເມື່ອການຊົງສ້າງທັງ ໝົດສຳເລັດທັງໝົດກ່າວວ່າ “ລ້ວນແຕ່ດີຍອດຍັງມ” ນີ້ໝາຍຄວາມວ່າຄຳວ່າ “ຍອດຍັງມ” ນັ້ນໝາຍຄວາມວ່າລວມທຸກການຊົງສ້າງ ບໍ່ແມ່ນສະເພາະມະນຸດ ແຕ່ພຽງຢ່າງດຽວເທົ່າ ນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຊົງຮັບຮອງທຸກສິ່ງ ບໍ່ວ່າຈະເປັນດວງເດືອນ ດວງດາວ ດິນ ນ້ຳ ຕົ້ນໄມ້ ນົກ ແລະສັດທັງຫຼາຍ ຊົງເບິ່ງເຫັນວ່າດ້ວຍຄວາມຊົ່ນຊົມຍິນດີໃນສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ ໃນພຣະຄຳເພງ ສັນລະເສີນ ໃນຜູ້ເຜີຍພຣະວາຈະນະ ແລະຕົວພຣະເຢຊູເອງກໍ່ມັກຈະໃຊ້ພາບທຳມະຊາດ ໃນການສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມຈິງ ແລະ ວິທີການດຳເນີນຊີວິດ ເຮົາຈະເຫັນວ່າພຣະ ເຈົ້າຊົງເວົ້າກັບເຮົາກ່ຽວກັບຕົວພຣະອົງເອງຜ່ານທາງການຊົງສ້າງຂອງພຣະອົງ ແຕ່ເຮົາ ກໍ່ຕ້ອງລະມັດລະວັງທີ່ຈະບໍ່ຖືກທົດລອງ ໂດຍໄປຂາບໄຫວບູຊາສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າສ້າງແທນ ທີ່ພຣະເຈົ້າພຣະຜູ້ສ້າງ ຄົນບາງກຸ່ມເບິ່ງເຫັນສັນຍານບາງຢ່າງໃນທຳມະຊາດ ແລະໄປຂາບ ໄຫວ ເຊິ່ງຖືເປັນການນັບຖືຮູບເຄົາລົບພໍຢ່າງໜຶ່ງ ເພື່ອຈະເກີດເຫດການແບບນີ້ ເຮົາຈະ ຕ້ອງຊ່ວຍກັນເບິ່ງແຍງໃຫ້ສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງ “ງົດງາມຍອດຍັງມ” ຕໍ່ໄປຢ່າງຍິ່ງຍິ່ນ.

ປະກາດຕໍ່ໄປທີ່ເຮົາຕ້ອງເນັ້ນໜັກໃຫ້ຊັດເຈນ ກໍ່ຄືໂລກແລະທຸກສິ່ງບໍ່ໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນມາ ເພື່ອມະນຸດ ແຕ່ເພື່ອພຣະເຈົ້ານັກເທດຫຼາຍຄົນມັກຈະບອກວ່າພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງສິ່ງຕ່າງໆ ໃຫ້ມະນຸດໄດ້ຊົ່ນຊົມ ແຕ່ເພງສັນລະເສີນ24:1 ໄດ້ລະບຸຊັດເຈນວ່າ “ໂລກກັບຊັບພະທຸກສິ່ງ ໃນໂລກເປັນຂອງພຣະເຈົ້າຢາວ ທັງທົ່ວທຸກບອນກັບບັນດາຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນທົ່ວທຸກບ່ອນ” ໃນພຣະຄຳພີໃໝຍັງບອກເພີ່ມເຕີມອີກວ່າທຸກສິ່ງຖືກສ້າງຂຶ້ນໂດຍ ແລະເພື່ອພຣະເຢ ຊູຄຣິດ (ໂກໂລຊາຍ 1:15-16) ຖ້າຫາກມີໃຜຈັກຄົນໃຫ້ເຮົາຍິ່ມສິ່ງທີ່ສະຫງ່າງາມແລະຊົງມີ ຄຸນຄ່າ ໜ້າທີ່ຂອງເຮົາຄືຈະຕ້ອງທະນຸທະໜອມສິ່ງນັ້ນ ແລະເມື່ອເຖິງເວລາກໍ່ຄືໃຫ້ແກ່ ຄົນນັ້ນ ໂດຍບໍ່ມີຕຳນິຫຼືເສຍຫາຍ ພຣະເຈົ້າຕ້ອງການໃຫ້ເຮົາມີຄວາມສຸກເທິງໂລກໜ່ ວຍນີ້ ແລະທຸກສິ່ງເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້ ແຕ່ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ເປັນຂອງພຣະເຈົ້າສະເໝີ ບໍ່ໄດ້ເປັນ ຂອງເຮົາ ແລະເຮົາຕ້ອງຕອບພຣະເຈົ້າໃນສິ່ງທີ່ກະທຳຕໍ່ຊັບພະສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງ ເມື່ອ ຊົນຊາດອິສຣາເອນໄດ້ຮັບແຜ່ນດິນແຫ່ງພຣະສັນຍາ ພຣະເຈົ້າຊົງບອກຊັດເຈນວ່າບໍ່ ແມ່ນແຜ່ນດິນຂອງພວກເຂົາ ແຕ່ເປັນຂອງພຣະເຈົ້າ ພວກເຂົາເປັນແຕ່ “ຄົນຕ່າງຊາດ

ແລະຕ່າງຖິ່ນ” ໃນ “ແຜ່ນດິນຂອງເຮົາ” (ລະບຽບພວກເລວີ 25:23 ດັ່ງນັ້ນ ເຮົາຈະຕ້ອງ ປະຕິບັດຕໍ່ທຳມະຊາດ ສັດປ່າ ສັດລ້ຽງ ແລະຜົນແຜນດິນດ້ວຍຄວາມເຄົາລົບ ລະນຶກວ່າ ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ ເປັນຂອງພຣະເຈົ້າ.

ຄວາມຈິງສຳຄັນອີກປະການທີ່ພຣະຄຳພີ ໄດ້ເວົ້າເຖິງກ່ຽວກັບການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າ ນັ້ນ ມີຄວາມໝາຍເຖິງມະນຸດດ້ວຍ ມະນຸດເຮົາຕ່າງກໍ່ເປັນໜຶ່ງໃນການຊົງສ້າງຄືກັນ ພຣະຄຳພີ ປະຖົມມະການ 1:26-28 ໄດ້ອະທິບາຍວ່າທັງຊາຍແລະຍິງຖືກສ້າງຂຶ້ນຕາມ “ແບບຢ່າງ” ຂອງພຣະເຈົ້າ ເຊິ່ງອາດຈະເປັນປະໂຫຍດທີ່ມີການເວົ້າເຖິງຫຼືເທດສະໜາ ຫຼາຍທີ່ສຸດປະໂຫຍດໜຶ່ງ ແລະຄົນກໍ່ອະທິບາຍກັນໄປຕ່າງໆ ນາໆ ຕາມຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ຮູບແບບການຕີຄວາມຂອງຕົນເອງ

ແຕ່ໜ້ອຍຄົນມັກທີ່ຈະເຂົ້າໃຈຄຳວ່າພຣະສາຍຍາຂອງພຣະເຈົ້າຕາມຮາກຖານຂອງພຣະ ຄຳພີ ພຣະສາຍຍານັ້ນໝາຍເຖິງ ການສະທ້ອນພຣະລັກສະນະແລະພະລັງອຳນາດ ຂອງພຣະເຈົ້າ ພຣະເຈົ້າຊົງນຳເຮົາມາຢູ່ທາງການຊົງສ້າງ ເພື່ອສະທ້ອນຄວາມບາດ ສະໜາແລະຈຸດປະສົງຂອງພຣະອົງທີ່ມີຕໍ່ “ປາໃນທະເລ ນົກໃນອາກາດ ແລະທຸກສິ່ງທີ່ມີ ຊີວິດ” ນີ້ບໍ່ແມ່ນການອະນຸຍາດໃຫ້ເຮົາທຳລາຍຫຼືເອົາບຽບການຊົງສ້າງຕ່າງໆ ແຕ່ຊົງເອີ້ນ ໃຫ້ເຮົາດູແລະປົກປ້ອງ ເພື່ອສິ່ງທີ່ຊົງສ້າງທັງຫຼາຍຈະຍົກຢ່າງສັນລະເສີນພຣະນາມ ຂອງພຣະເຈົ້າດ້ວຍ ນັ້ນຄືຄວາມໝາຍຂອງຄຳວ່າ “ມີອຳນາດ”ແລະ “ຄຸ່ມຄອງ” (ປະຖົມມະ ການ 1:28) ບໍ່ແມ່ນການຄຸ່ມຄອງຢ່າງເຫັນແກ່ຕົວ ແຕ່ເປັນການສຳແດງຄວາມສັດຊື່ ແລະອ່ອນໄຍນຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ການຊົງສ້າງເຫຼົ່ານັ້ນ.

ເຮົາເຫັນພາບຊັດເຈນຫຼາຍຂຶ້ນ ເມື່ອພິຈາລະນາພຣະຄຳປະຖົມມະການບົດທີ 2 ໃນຂໍ້ທີ່ 7 ນັ້ນພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງມະນຸດຄົນທຳອິດຈາກຜິ່ງຂີ້ດິນ ຊື່ ອາດາມ ນັ້ນຄືກັບຄຳໃນພາສາ ເຮັບເລີ *Adamah* ເຊິ່ງໝາຍເຖິງດິນຫຼືແຜ່ນດິນ ດັ່ງນັ້ນມະນຸດຈຶ່ງເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງການ ຊົງສ້າງ ບໍ່ໄດ້ແຍກຕ່າງຫາກອອກຈາກສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງແຕ່ຢ່າງໃດ ແລະການເປັນ ຜູ້ນຳຫຼືການຄຸ່ມຄອງນັ້ນມາຈາກລະດັບດຽວກັບການຊົງສ້າງ ບໍ່ໄດ້ຢູ່ເໜືອກວ່າ ເໜືອນ ກັນ ໃນຂໍ້ທີ່15 ນັ້ນ ພຣະເຈົ້າສົ່ງອາດາມເຂົ້າໄປໃນສ່ວນ “ເພື່ອເຮັດວຽກແລະດູແລສ່ວນ ນັ້ນ” ເຊິ່ງອາດຈະຕີຄວາມໄດ້ວ່າໃຫ້ຮັບໃຊ້ແລະດູແລສ່ວນ ພຣະເຈົ້າຊົງເອີ້ນເຮົາທັງຜູ້ຍິງ ແລະຜູ້ຊາຍໃຫ້ສະທ້ອນພຣະລັກສະນະຂອງພຣະເຈົ້າ ໂດຍການເບິ່ງແຍງເອົາໃຈໃສ່ການ ຊົງສ້າງ ນີ້ຄືພຣະບັນຊາເລີ່ມຕົ້ນ ຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ປະກົດໃນພຣະຄຳພີ ເປັນໜ້າທີ່ທຳອິດ ຂອງມະນຸດ.

ຄໍາຖາມ

- ທ່ານຄິດວ່າວັດຖຸສິ່ງຂອງຕ່າງໆ ມີຄຸນຄ່ານ້ອຍຊໍາໃດກວ່າລັກສະນະທາງຈິດວິນຍານບໍ່?
- ເປັນຫຍັງທ່ານຈຶ່ງຄິດແບບນັ້ນ ແລະມີຫຍັງແດ່ມີສ່ວນເຮັດໃຫ້ທ່ານຄິດແບບນີ້?
- ທ່ານຄິດວ່າທຸກຢ່າງຢູ່ເທິງໂລກໃບນີ້ ລວມເຖິງແມ່ນໍ້າ ແຮ່ທາດ ບາໄມ້ ສັດປາລ້ວນເປັນຂອງພຣະເຈົ້າ ແລະຖືກສ້າງຂຶ້ນໂດຍ ແລະເພື່ອພຣະເຢຊູບໍ່?
- ທ່ານຄິດວ່າຄໍາໃດແດ່ຕໍ່ໄປນີ້ກ່ຽວຂ້ອງບົດບາດໜ້າທີ່ຢ່າງໃດແດ່ຕໍ່ການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າ?
- ທ່ານຄິດວ່າຄໍາໃດແດ່ຕໍ່ໄປນີ້ກ່ຽວຂ້ອງກັບບົດບາດໜ້າທີ່ຂອງມະນຸດຕໍ່ການຊົງສ້າງ ແລະເຮັດໃຫ້ບໍ່ຄິດ ເຊັ່ນ ຄົນສ່ວນ ພານໂລງ ຄົນຍາມ ຄົນຮັບໃຊ້ ຜູ້ດູແລຈັດການ?

2. ພຣະທະສັນຍາ

ຫຼັງຈາກທີ່ມະນຸດໄດ້ລົ້ມລົງໃນຄວາມບາບແລະເລືອກທີ່ຈະເຫັນແກ່ຕົວ ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງປະຖິ້ມການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍ ພຣະເຈົ້າຊົງພຣະເມດຕາ ຈຶ່ງຊົງຮື້ຜື້ນຜູ້ຄວາມສໍາພັນຂຶ້ນໃໝ່ແລະຊ່ວຍກູ້ເຮົາ ຄັ້ງທໍາອິດນັ້ນຜ່ານທາງເລື່ອງລາວຂອງໂນອາ ຕໍ່ມາກໍ່ຜ່ານເລື່ອງລາວຂອງແຜ່ນດິນແລະຊົນຊາດອິດສະຣາເອນ ຄວາມບາບຂອງມະນຸດທໍາລາຍຄວາມສໍາພັນກັບພຣະເຈົ້າ ກັບມະນຸດດ້ວຍກັນເອງ ແລະກັບການຊົງສ້າງທັງໝົດ ພຣະເຈົ້າບໍ່ສາມາດດໍາເນີນໄປກັບມະນຸດໃນສ່ວນແຫ່ງການຊົງສ້າງໄດ້ ຄວາມສໍາພັນລະຫວ່າງມະນຸດກັນເອງກໍ່ເສຍຫາຍໄປ ນໍາໄປສູ່ຄວາມຊົ່ວຮ້າຍຫຼວງຫຼາຍ ຄື ຄວາມໂລບພາ ການຢຽບຍໍາເຊື້ອຊາດ, ການຢຽບຍໍາເພດ ລັດທິຊາດນິຍົມ ແລະອື່ນໆ ອີກຫຼວງຫຼາຍ ຄວາມສໍາພັນລະຫວ່າງເຮົາກັບການຊົງສ້າງກໍ່ຜິດແລະຜັງທະລາຍລົງຄືກັນ ອາດາມຜູ້ຊົງນໍາການສາບແຊງມາສູ່ແຜ່ນດິນ ເຮັດໃຫ້ເກີດໜາມແລະໄມ້ມີໜາມຂຶ້ນ ຕໍ່ມາໃນພຣະຄໍາໂຮເຊຢາ 4:1-3 ເອງກໍ່ໄດ້ອະທິບາຍຊັດເຈນວ່າຈາກຄວາມບາບທີ່ມະນຸດເຮັດສິ່ງຜິດຕໍ່ສັດ, ນົກ ແລະແຜ່ນດິນກໍ່ໂສກເສົ້າເພາະຄວາມບາບນັ້ນ.

ພັນທະສັນຍາຄືຄໍາຕອບຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ບັນຫາເຮົາກໍ່ຂຶ້ນ ສິ່ງຜິດກະທົບຕໍ່ທັງມະນຸດແລະໂລກໜ່ວຍນີ້ ເລື່ອງລາວແຫ່ງເຮືອໂນອານັ້ນ ພຣະເຈົ້າຊົງຕອບສະໜອງຕໍ່ຄວາມບາບດ້ວຍການພິພາກສາ ການໄຖ່ ແລະພັນທະສັນຍາພຣະອົງບໍ່ໄດ້ປະຖິ້ມໃຫ້ສິ່ງສະຫງ່າງາມທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງເຫຼົ່ານັ້ນ ແຕ່ມີສັດແລະນົກເກືອບທຸກຊະນິດ ເຖິງ7ຄູ່ແລະສັດທີ່ບໍ່ສະອາດຫຼືທີ່ຫ້າມກິນຢ່າງໜ້ອຍ

ຫນຶ່ງຄູ່ ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ປະສົງໃຫ້ສິ່ງມີຊີວິດເຫຼົ່ານີ້ຢູ່ເພື່ອມະນຸດ ແຕ່ເພື່ອ “ໃຫ້ຄວາມຈຳນວນແຕ່ລະ
ຊະນິດຂອງສັດຍັງມີຊີວິດຢູ່ທົ່ວໂລກຕໍ່ໄປ” (ປະຖົມມະການ 7:3)

ຫຼືເວົ້າອີກໃນຫນຶ່ງ ຄືພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງໃຫ້ຄວາມສຳຄັນກັບສະເພາະມະນຸດເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ຊົງຊ່ວຍກູ້
ສິ່ງມີຊີວິດທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງຄືກັນ.

ຫຼັງຈາກເຫດການນໍ້າຖ້ວມໂລກ ພຣະເຈົ້າຊົງເຮັດພັນທະສັນຍາດ້ວຍລັກສະນະຄື ຮຸ່ງກິນນໍ້າ ໃນ
ປະຖົມມະການບົດທີ່ 9 ໄດ້ກ່າວຍ້າຍຫຼາຍຄັ້ງວ່ານີ້ບໍ່ແມ່ນພັນທະສັນຍາທີ່ເຮັດກັບໃນອາ ແລະລູກ
ຫຼານຂອງເຂົາເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ກັບ “ສິ່ງມີຊີວິດທັງໝົດເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້” ດ້ວຍ ໃນຂໍ້ 13 ຍັງເວົ້າວ່າ
ຊັດເຈນວ່າ “ພັນທະສັນຍາລະຫວ່າງເຮົາກັບໂລກ” ພຣະເຈົ້າຊົງສະຖາປະນາຄວາມສຳພັນຜ່ານ
ທາງພັນທະສັນຍາແຫ່ງການຊ່ວຍກູ້ກັບທຸກສິ່ງຢູ່ກັບໜ່ວຍໂລກ ຕໍ່ມາ ເລື່ອງລາວໃນພຣະຄຳພີ
ເດີມ ເມື່ອພຣະເຈົ້າກໍ່ຊົງເຮັດພັນທະສັນຍາກັບອັບຣາຮາມແລະກັບໂມເຊ ກໍ່ຢູ່ເທິງພື້ນຖານຂອງ
ຄວາມສຳພັນຢ່າງລຶກຊຶ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າມີຕໍ່ຜູ້ແຜ່ນດິນ ແລະການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍດ້ວຍກັນ ເຮົາ
ຈະເຫັນຄວາມຫວ່າງໄຍຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້ຈາກກົດລະບຽບຕ່າງໆ ມອບໃຫ້ໂມເຊກ່ຽວກັບການດູ
ແລສັດ ທັງທີ່ເປັນສັດປ່າແລະສັດລ້ຽງ ແລະເທດສະການສະເຫຼີມສະຫຼອງທາງສາດສະໜາຂອງ
ຊົນຊາດອິສຣາເອນ ທີ່ມີຄວາມກ່ຽວຂ້ອງສຳພັນກັບຈັງຫວະແຫ່ງລະດູການ.

ຄວາມບາບໄດ້ທຳລາຍ ແລະແຍກເຮົາອອກຈາກຄວາມສຳພັນກັບພຣະເຈົ້າ ມະນຸດດ້ວຍກັນເອງ
ແລະກັນການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍ ຂະນະດຽວກັນ ຄວາມຮັກຂອງເຮົາຜ່ານທາງພັນທະສັນຍາກໍ່ເປັນ
ໂຕເຊື່ອມທັງສາມສິ່ງນີ້ ນຳການຄົນດີກັບມາອີກຄັ້ງ ເມື່ອເຮົາອ່ານເລື່ອງລາວຂອງຊົນຊາດອິສຣາ
ເອນ ຈະພົບວ່າພຣະເຈົ້າ ມະນຸດ ແລະແຜ່ນດິນນັ້ນມີຄວາມສຳພັນກັນຢ່າງລຶກຊຶ່ງ ໃນພຣະຄຳ
ພີເດີມນັ້ນ ແທບຈະເອີ້ນໄດ້ວ່າມະນຸດບໍ່ອາດຈະມີຄວາມສຳພັນທີ່ດີກັບພຣະເຈົ້າໄດ້ຫາກບໍ່ມີ
ຄວາມສຳພັນທີ່ດີກັບແຜ່ນດິນຄືກັນ ແມ້ກະທັ້ງໃນຊ່ວງເວລາທີ່ຄົນຂອງພຣະເຈົ້າຖືກກວາດ
ຕ້ອນໄປຍັງປະເທດບາບີໂລນ ພຣະເຈົ້າກໍ່ຊົງສັ່ງໃຫ້ພວກເຂົາຍັງຮາກ ໂດຍການປູກພືດພັກແລະ
ກິນອາຫານທີ່ໄດ້ຈາກເຮືອໃນສ່ວນຂອງຕົນ (ເຢເຣມີ 29:4-7) ແມ້ວ່າໃນພັນທະສັນຍາໃໝ່ຜ່ານ
ທາງພຣະເຢຊູ ເບິ່ງເໝືອນວ່າຈະເປັນການຊ່ວຍໃຫ້ລອດພົ້ນ ໃນລະດັບບຸກຄົນຫຼາຍກວ່າ ແຕ່
ເຮົາກໍ່ຈະພົບຄວາມຈິງທີ່ວ່າພຣະເຢຊູເອງກໍ່ຊົງໃຫ້ການຊົງສ້າງເປັນອົງປະກອບສຳຄັນໃນພັນທະ
ກົດທີ່ພຣະອົງຊົງເຮັດ ດັ່ງນັ້ນ ຄວາມສຳພັນລະຫວ່າງເຮົາກັບພຣະເຢຊູຈຶ່ງສົມຄວນເຊື່ອມໂຍງ
ກ່ຽວຂ້ອງກັບແຜ່ນດິນທີ່ພຣະອົງນຳເຮົາໃຫ້ມາຢູ່ອາໄສຄືກັນ.

ຄໍາຖາມ:

- ໂຕທ່ານເອງມີຄວາມສໍາພັນກັບແຜ່ນດິນທີ່ທ່ານກໍາລັງອາໄສຢູ່ຢ່າງໃດແດ່?
- ທ່ານຄິດວ່າພຣະເຈົ້າຊົງນໍາທ່ານໃຫ້ມາຢູ່ທີ່ນີ້ແລະໃຫ້ໜ້າທີ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບເບິ່ງແຍງດິນແດນທີ່ທ່ານກໍາລັງຢູ່ອາໄສບໍ່?
- ເປັນຫຍັງພັນທະສັນຍາແຫ່ງການຊ່ວຍກູ້ຂອງພຣະເຈົ້າຈຶ່ງປົກຄອງເຖິງສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງທັງໝົດ ບໍ່ແມ່ນສະເພາະພັນທະສັນຍາທີ່ຈະຊ່ວຍກູ້ສະເພາະມະນຸດເທົ່ານັ້ນ?
- ການຮັບຮູ້ອັນນີ້ເຮັດໃຫ້ທ່ານເບິ່ງສັດຕ່າງໆ ນົກ ປາ ປ່າໄມ້ ທະເລ ແລະທຸກສິ່ງເທິງໂລກ ໜ່ວຍນີ້ແຕກຕ່າງຈາກເດີມບໍ່?

3. ພຣະເຢຊູຄຣິດ

ຫົວໃຈຂອງເລື່ອງລາວຍິ່ງໃຫຍ່ແຫ່ງພຣະຄໍາພີນັ້ນຄືການທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງພຣະບຸດອົງດຽວລົງມາເກີດເທິງໂລກ ໃຊ້ຊີວິດເໝືອນມະນຸດ ສອນ ສະແດງໃຫ້ເຫັນຂ່າວປະເສີດ ຕາຍຢູ່ເທິງໄມ້ກາງແຂນແລະຊົງຄືນພຣະຊົນ ນໍາຄວາມລອດພົ້ນແລະການໄຖ່ມາສູ່ທັງມະນຸດແລະການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍ ເຮົາຄຸນເຄີຍກັບການຮັບຮູ້ວ່າພຣະເຢຊູຊົງເປັນພຣະຜູ້ຊ່ວຍໃຫ້ລອດພົ້ນຂອງເຮົາ ແລະບາງທີ່ກໍລົ້ມຫຼືລະເລີຍຄວາມຈິງທີ່ວ່າພຣະອົງກໍ່ຊົງເປັນພຣະຜູ້ຊ່ວຍໃຫ້ລອດຂອງການຊົງສ້າງທັງໝົດຂອງພຣະອົງ.

ໃນພຣະຄໍາໂກໂລຊາຍ 1:15-20 ອັກຄະທູດເປົາໂລໄດ້ອະທິບາຍວ່າພຣະເຢຊູຊົງເປັນຫຼາຍກວ່າແຕ່ຜູ້ໄຖ່ມະນຸດທັງຫຼາຍ ພຣະເຢຊູຊົງເປັນຕົ້ນກໍາເນີດຂອງການຊົງສ້າງທັງໝົດ (ທຸກສິ່ງຖືກສ້າງຂຶ້ນໂດຍພຣະອົງແລະເພື່ອພຣະອົງ ຂໍ້ທີ່ 16) ແລະຊົງເປັນຜູ້ຄໍາຈຸນດູແລການຊົງສ້າງ (ທຸກສິ່ງຖືກຍຶດເຂົ້າດ້ວຍກັນໂດຍພຣະອົງ ຂໍ້ທີ່ 17) ແລະຊົງເປັນພຣະຜູ້ໄຖ່ຂອງການຊົງສ້າງ (ເພາະວ່າພຣະເຈົ້າພໍພຣະໄທທີ່ຈະໃຫ້ຄວາມບໍລິບູນທັງໝົດດໍາລົງຢູ່ໃນພຣະອົງ ແລະໂດຍພຣະອົງ ພຣະເຈົ້າຊົງໃຫ້ທຸກສິ່ງຄືນດີກັບພຣະອົງເອງ ບໍ່ວ່າສິ່ງນັ້ນຈະຢູ່ເທິງແຜ່ນດິນໂລກຫຼືຢູ່ເທິງສະຫວັນ ໂດຍຊົງເຮັດໃຫ້ເກີດສັນຕິພາບໂດຍພຣະໂລຫິດແຫ່ງກາງແຂນຂອງພຣະອົງ ຂໍ້ທີ່19-20) ນີ້ຄືເລື່ອງລາວທີ່ແສນວິເສດ ພຣະເຢຊູຜູ້ຊົງເປັນພຽງຊ່າງໄມ້ໃນເມືອງນ້ອຍແຫ່ງໜຶ່ງ ເກີດໃນຄອບຄົວທຸກຍາກ ແລະແມ່ທີ່ບໍ່ໄດ້ແຕ່ງງານ ແລະພຣະເຢຊູຄົນດຽວກັນກໍ່ເປັນຜູ້ສ້າງດອງດາວທັງໝົດໃນຈັກກະວານ ຊົງສ້າງພູເຂົາ ປ່າໄມ້ ແນວປະກາຮັງ ຊົງປະທານລົມຫາຍໃຈແກ່ປ່າວານ ຊ້າງ ລວມເຖິງມະນຸດດ້ວຍ ຍິ່ງກວ່ານັ້ນ ຊົງເປັນຜູ້ທີ່ຍຶດທຸກຢ່າງເຂົ້າກັນ ພຣະເຢຊູຍິ່ງຊົງດໍາເນີນພຣະລະກິດຕໍ່ໄປຈົນເຖິງທຸກວັນນີ້ ພຣະອົງຊົງເປັນຜູ້ຄໍາຈຸນ ດັ່ງນັ້ນ ໃນຊ່ວງເວລາທໍາທາຍກຽວກັບຄວາມຍິ່ງຍື່ນຢູ່ລອດຂອງຊີວິດເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້ ເຮົາຈຶ່ງຄວນຫັນໄປຫາພຣະອົງ ປະການສຸດທ້າຍທີ່ເຮົາຮຽນຮູ້ກໍ່ຄືການຕາຍແລະຜົ້ນຄືນມາຈາກຕາຍຂອງພຣະອົງ ເປັນການສໍາແດງ

ວ່າພຣະອົງຊົງເປັນພຣະຜູ້ໃຖ່ສຳຫຼັບ “ທຸກສິ່ງ” ທັງເທິງໂລກໜ່ວຍນີ້ແລະສະຫວັນ ຫຼືອາດເວົ້າໄດ້ວ່າ ງານແຫ່ງການຊ່ວຍກູ້ແລະໄຖ່ຂອງພຣະເຢຊູຢູ່ເທິງໄມ້ກາງແຂນນັ້ນ ເຮັດໃຫ້ຄວາມສຳພັນທີ່ຫັກສະບັ້ນ ເພາະຄວາມບາບໄດ້ຮັບການຍ່ຽວຢາໃຫ້ດີ ເໝືອນເດີມອີກຄັ້ງ ການເສຍສະລະຂອງພຣະອົງບໍ່ພຽງພໍ ແຕ່ຊ່ວຍໃຫ້ມະນຸດໄດ້ຮັບການໄຖ່ເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ຍັງນຳໄປສູ່ການບຽນແບງໃນທາງທີ່ດີຂຶ້ນພາຍໃນສັງຄົມ ແລະການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າກໍໄດ້ຮັບການສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ ນີ້ຄືເລື່ອງລາວທີ່ພິເສດຢ່າງແທ້ຈິງ.

ຫາກເຮົາພິຈາລະນາພຣະຄຳພີໃໝ່ຢ່າງຖ້ວນຖີ່ ກໍ່ຈະພົບງານທີ່ພຣະເຢຊູຊົງກະທຳໃນທຸກມມິຕິ ເມື່ອພຣະອົງຊົງປະສູດ ພຣະຄຳໂຍຮັນບອກວ່າ “ພຣະວາທະຊົງເກີດເປັນເນື້ອໜັງ” 1:14) ຄຳວ່າ “ເນື້ອໜັງ” ບົ່ງບອກຄວາມໝາຍບາງຢ່າງແກ່ເຮົາ ໂຍຮັນບໍ່ໄດ້ຂຽນວ່າພຣະວາທະຊົງເກີດເປັນມະນຸດ (*Anthropos* ເປັນພາສາກຣີກ) ແຕ່ເລື່ອກໃຊ້ຄຳວ່າເນື້ອໜັງ (*sarx* ໃນພາສາກຣີກ) ຊຶ່ງບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມເຖິງມະນຸດເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ໝາຍເຖິງສິ່ງມີຊີວິດທຸກຊະນິດອັນທີ່ຈິງຄຳນີ້ເປັນຄຳກຣີກໂບຮານ ມີຄວາມໝາຍລວມເຖິງ ຊີ້ນສັດ (ເລືອດສັດ) ຄືກັນ ເຊິ່ງອາດຈະເປັນການບອກເປັນຄວາມໝາຍເຖິງ ການສະລະພຣະຊົນຊົບຂອງພຣະເຢຊູ ເປັນຜູ້ໃຖ່ຄວາມຄິດຂອງພຣະເຢຊູ ເປັນຜູ້ໃຖ່ຄວາມຜິດບາບຂອງໂລກ ເປັນແກະບູຊາຂອງພຣະເຈົ້າ ພຣະເຈົ້າຊົງຫ່ວງໃຍຜົພຣະຫັດຂອງພຣະອົງ ດັ່ງນັ້ນ ການລົງມາບັງເກີດຂອງພຣະເຢຊູນັ້ນ ຈຶ່ງບໍ່ເພື່ອມະນຸດສະໂລກເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ເພື່ອການຊົງສ້າງທັງໝົດ ທຸກຢ່າງມີຄວາມໝາຍຕໍ່ພຣະເຈົ້າ ເພາະພຣະອົງຊົງເຂົ້າມາເທິງໂລກ ຢູ່ຮ່ວມກັບການຊົງສ້າງຜ່ານທາງພຣະເຢຊູນັ້ນເອງ.

ເຮົາສາມາດຄົ້ນຄວ້າເພີ່ມເຕີມໄດ້ອີກຫຼວງຫຼາຍ ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງໃຊ້ໄວລາໃນຖິ່ນທຸລະກັນດານນັ້ນ ພຣະຄຳພີບັນທຶກວ່າ “ຊົງຢູ່ກັບສັດປ່າ”(ມາລະໂກ 1:13) ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ຮັບອັນຕະລາຍໃດໆ ຈາກສັດປ່າ ເຊິ່ງສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນຄວາມສະຫງົບຮື່ມເຢັນແບບທີ່ເຄີຍເກີດຂຶ້ນໃນສວນເອເດນ ເຊິ່ງເວົ້າໄວ້ໃນພຣະຄຳພີເດີມ ພຣະເຢຊູຊົງເປັນຜູ້ປົດປ່ອຍຈາກການຊາບແຊງມະນຸດແລະສັດປ່າສາມາດຢູ່ຮ່ວມກັນຢ່າງສັນຕິອີກຄັ້ງ ດັ່ງທີ່ຜູ້ພະຍາກອນທັງຫຼາຍທ່ານວາຍເຖິງສິ່ງທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນ ເມື່ອພຣະເມສີຍາສະເດັດມາ (ອີສະຍາ 11:6-9; 65:17-25; ໂຮເຊຍາ 2:18-23) ໃນຂະນະທີ່ພຣະເຢຊູຊົງສ້າງສອນກ່ຽວກັບແຜ່ນດິນຂອງພຣະເຈົ້ານັ້ນ ຊົງຍົກຕົວຢ່າງເລື່ອງລາວທ່າມະຊາດ ແລະການເພາະບູກຢູ່ຫຼາຍຄັ້ງ ສະແດງການຊົງສ້າງນັ້ນສາມາດສອນເຮົາກ່ຽວກັບແຜ່ນການແລະຈຸດປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້ ພຣະອົງຊົງບອກໃຫ້ເຮົາເບິ່ງນົກໃນອາກາດແລະເບິ່ງດອກໄມ້ໃນທົ່ງຫຍ້າເປັນຕົວຢ່າງ (ມັດທາຍ 6:26-34) ຫຼືເຫດການທີ່ພຣະເຢຊູຊົງຫ້າມພະຍຸຮ້າຍໃນທະເລສາບຄາເລລີກໍ່ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າພຣະອົງເປັນເຈົ້ານາຍເໝືອການຊົງສ້າງ ເມື່ອພຣະອົງອອກຄຳສັ່ງມັນກໍ່ເຊື່ອຟັງ ທັງລົມແລະຄົນກໍ່ສະຫງົບລົງທັນທີທັນໃດ

ຄຣິສະຕຽນຍຸກທຳອິດຕ່າງຄິດວ່າຊີວິດ ຄວາມຕາຍ ແລະການຜົ້ນຄົ້ນພຣະຊົນຂອງພຣະ ເຢຊູນັ້ນມີຄວາມໝາຍຫຼາຍວ່າ ແຕ່ເປັນພຣະຜູ້ໃຖຸຊົນຊາດອິສຣາເອນ ແຕ່ຊົງເປັນຈອມເຈົ້າ ນາຍຂອງການຊົງສ້າງທັງໝົດ ພຣະຄຳເອເຟໂຊກ່າວວ່າ “ພຣະເຈົ້າຊົງປາບປາມທຸກສິ່ງລົງໄວ້ ໃນພຣະບາດຂອງພຣະຄຣິດ ແລະປະທານພຣະຄຣິດແກ່ຄຣິສຕະຈັກໃນເປັນເຈົ້ານາຍເໜືອ ທຸກໆສິ່ງ ຄຣິດສະຕະຈັກເປັນພຣະກາຍຂອງພຣະຄຣິດ ເຊິ່ງເປັນຄວາມສົມບູນຂອງພຣະອົງ ຜູ້ ຊົງເຕີມທຸກຢ່າງໃນທຸກແຫ່ງໃຫ້ເຕັມບໍລິບູນ” (1:22-23) ພຣະຄຳເຮັບເລີ ກໍ່ໄດ້ບອກວ່າພຣະເຈົ້າ ຊົງຕອບກັບເຮົາຜ່ານທາງພຣະເຢຊູ “ຜູ້ທີ່ພຣະອົງຊົງຕັ້ງເປັນຍາດຕິຜົນອ້າງຊັບພະສິ່ງທັງປວງ ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງຈັກກະວານທາງພຣະບຸດ” (1:1) ດັ່ງນັ້ນ ໃຫ້ເຮົາທຳທາຍຕົວເອງດ້ວຍຄຳຖາມວ່າ “ພຣະເຢຊູທີ່ເຮົາເຊື່ອນັ້ນຍິ່ງໃຫຍ່ຊ່າໃດ” ເຮົາຈຳກັດພຣະອົງໃຫ້ເປັນພຽງແຕ່ພຣະຜູ້ຊ່ວຍໃຫ້ລອດ ຜົນສຳຫຼັບຊີວິດເຮົາເທົ່ານັ້ນບໍ່? ໂດຍຄວາມຈິງແລ້ວພຣະອົງຊົງຍິ່ງໃຫຍ່ຫຼາຍພໍທີ່ຈະເປັນຈອມ ເຈົ້ານາຍເໜືອການຊົງສ້າງທັງໝົດ.

ຄຳຖາມ:

- ພຣະເຢຊູຂອງທ່ານຍິ່ງໃຫຍ່ຊ່າໃດ?
- ເມື່ອທ່ານອະທິຖານ ທ່ານເຫັນພາບພຣະອົງຊົງເຕັມໄປດ້ວຍສິດທິອຳນາດແລະພະລັງ ແຫຼ່ງການຊົງສ້າງທັງໝົດບໍ່?
- ເມື່ອທ່ານເບິ່ງຄວາມງົດງາມ ຄວາມສະຫຼັບຊັບຊ້ອນນການອອກແບບ ແລະພະລັງໃນທຳ ມະຊາດສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ສະທ້ອນໃຫ້ທ່ານເຫັນພຣະລັກຊະນະຂອງພຣະເຢຊູບໍ່?
- ເມື່ອທ່ານເວົ້າເຖິງງານແຫ່ງການໄຖ່ຂອງພຣະເຢຊູ ທ່ານເວົ້າເຖິງສະເພາະການໄຖ່ໃນ ລະດັບບຸກຄົນ ຫຼືທ່ານໝາຍເຖິງພຣະຜູ້ໄຖ່ສຳຫຼັບການຊົງສ້າງທັງໝົດ?
- ມີພຣະຄຳພິຕອນໃດແດ່ທີ່ເວົ້າໃຫ້ເຫັນວ່າພຣະເຈົ້າຊົງຫ່ວງໃຍ່ສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງໂດຍ ສະແດງອອກຜ່ານທາງພັນທະກິດທີ່ພຣະເຢຊູຊົງເຮັດບໍ່?

4.ຄຣິສະຕະຈັກ.

ໃນວັນເພັດຕາຄອດນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຊົງເທພຣະວິນຍານບໍລິສຸດລົງມາຍັງບັນດາສາວິກ ນຳໄປສູ່ການກໍ່ກຳເນີດຊຸມຊົນໃໝ່ຂຶ້ນ ປັດຈຸບັນ ເຮົາຄົງຕ່າງຍັງຢູ່ໃນຍຸກຂອງຄຣິສະຕະຈັກ ເຊິ່ງເຮົາມັກຈະສະຫຼຸບໜ້າທີ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຄຣິດສະຕະຈັກອອກເປັນ:

- a) ນະມັດສະການພຣະເຈົ້າ.
- b) ປະກາດຂ່າວປະເສີດ
- c) ໃຫ້ຮັບບັບຕີສະມາແກ່ຜູ້ທີ່ເຊື່ອເປັນສາວິກ ເຊິ່ງລ້ວນເປັນຄວາມຈິງ ແຕ່ວ່ານັ້ນຍິ່ງບໍ່ໄດ້ ຄວາມຈິງທີ່ຄວບຄຸມທຸກຢ່າງກ່ຽວກັບຄຣິດສະຕະຈັກ.

ປະການທໍາອິດ ການນະມັດສະການພຣະເຈົ້ານັ້ນບໍ່ໄດ້ໝາຍເຖິງພຽງແຕ່ການຮ້ອງເພງແລະ ອະທິຖານເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ເປັນສໍາແດງທີ່ຊີວິດວ່າເປັນການຢູ່ເພື່ອພຣະເຢຊູ ຜູ້ເຜີຍພຣະວາຈະ ນະໄດ້ທໍາທາຍຄົນທີ່ນະມັດສະການແຄ່ໂດຍການອິດອາຫານ ຖວາຍສັກກາລະບູຊາ ຮ້ອງບົດ ເພງສັນລະເສີນແລະບົດເພງສັນລະເສີນ ວ່າການກະທໍາເທົ່ານັ້ນບໍ່ພຽງພໍ ໃນພຣະຄໍາອາ ໂມດ ພຣະເຈົ້າກ່າວວ່າ “ເຮົາກຽດຊົງ ເຮົານິນທາບັນດາວັນເທດສະການຂອງເຈົ້າ ແລະຈະບໍ່ ດົມກິນໃນການປະຊຸມອັນສັກສິດຂອງເຈົ້າເລີຍ ແມ້ວ່າເຈົ້າຈະຖວາຍເຜົ່າເຄື່ອງບູຊາ ແລະທັນ ຍະບູຊາແກ່ເຮົາ ເຮົາຈະຍອມຮັບສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນ ແລະສັນຕິບູຊາດ້ວຍສັດຕູຢາງາມພິຂອງເຈົ້ານັ້ນ ເຮົາຈະບໍ່ເບິ່ງ ຈົງນໍາສຽງເພງຂອງເຈົ້າໄປຈາກເຮົາ ເພາະເຮົາຈະບໍ່ຝັງສຽງພິນໃຫຍ່ຂອງເຈົ້າ ແຕ່ຈົງໃຫ້ຄວາມຍຸດຕິທໍາຫຼັງໄຫຼລົງມາເໝືອນນໍ້າ ແລະໃຫ້ຄວາມຊອບທໍາເປັນເໝືອນນໍ້າ ຫ້ວຍທີ່ໄຫຼຢູ່ເປັນຕະຫຼອດ(ອາໂມດ 5:21-24) ກໍກ່າວເໝືອນກັນ ມີຄາຍໍາຢ່າງຊັດເຈນວ່າສິ່ງ ທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງປະສົງຈາກເຮົານັ້ນ ” ເຮັດຄວາມຍຸດຕິທໍາແລະໃຫ້ຮັກສາຄວາມເມດຕາແລະ ໃຫ້ດໍາເນີນຊີວິດໄປກັບພຣະເຈົ້າຂອງເຈົ້າດ້ວຍຄວາມຖອມໃຈ” (6:8)

ດັ່ງນັ້ນ ຄຣິສະຕະຈັກຈຶ່ງບໍ່ໄດ້ມີໜ້າທີ່ນະມັດສະການພຣະເຈົ້າ ດ້ວຍການຮ້ອງເພງ ແລະຮ່ວມ ປະຊຸມກັນເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ຕ້ອງລຸກຂຶ້ນຕໍ່ສູ້ເພື່ອຄວາມຍຸດຕິທໍາ ແລະສໍາແດງຄວາມເມດຕາ ເປັນພະຍານເຖິງແຜ່ນດິນຂອງພຣະເຈົ້າ ດ້ວຍການສໍາແດງຊີວິດ ດ້ວຍການຫ່ວງໃຍຊ່ວຍ ເຫຼືອຄົນທຸກຈົນ ແລະທີ່ຜູ້ທຸກຍາກລໍາບາກ ແລະຫ່ວງໃຍການຊົງສ້າງທັງໝົດ ເພງ ສັນລະເສີນ 145:8-9 ກ່າວວ່າ “ພຣະຍາເວຊົງມີພຣະຄຸນ ແລະຊົງພຣະກາລຸນາ ຄຽດຊໍາແລະບຸຊົງ ມີຄວາມຮັກໝັ້ນຄົງຢ່າງອຸດົມ ພຣະຍາເວຊົງດີຕໍ່ທຸກຄົນ ແລະພຣະກາລຸນາຂອງພຣະອົງຢູ່ເ ຫຼືອພຣະຣາຊາກິດທັງໝົດຂອງພຣະອົງ” ເຮົາຈະເຫັນວ່າພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ເມດຕາ ສະເພາະຕໍ່ ມະນຸດເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ເໝືອພຣະຣາຊາກິດທັງໝົດ ຂໍ້ຕໍ່ໄປກໍ່ຍື່ນຍັນທັງສິ່ງນີ້ “ພຣະຣາຊະກິດທັງ ໝົດຂອງພຣະອົງຈະຂອບພຣະຄຸນພຣະອົງ ແລະຜູ້ຈົງຮັກພັກດີທັງໝົດຂອງພຣະອົງຈະ ຖວາຍສາທຸກການແດ່ພຣະອົງ” (ຂໍ້ທີ່ 10) ດັ່ງນັ້ນ ເມື່ອເຮົານະມັດສະການພຣະເຈົ້າ ເຮົາຖວາຍ ສັນລະເສີນຮ່ວມກັບການຊົງສ້າງທັງໝົດ ບໍ່ວ່າຈະເປັນນົກ ຕົ້ນໄມ້ ສັດທັງຫຼາຍ ແລະຂະນະ ດຽວກັນ ເຮົາກໍ່ສໍາແດງຄວາມຮັກຄວາມຫ່ວງໃຍ ຕໍ່ການຊົງສ້າງໃນພຣະນາມຂອງພຣະຄຣິດ ເຊິ່ງກໍ່ເປັນການນະມັດສະການພຣະເຈົ້າ ເພາະການກະທໍາແບບນີ້ເປັນການປະກາດວ່າພຣະ ເຈົ້າ ຊົງເປັນຈອມເຈົ້ານາຍເໝືອນທຸກສິ່ງນັ້ນເອງ.

ປະກາດຕໍ່ມາ ການປະກາດຂ່າວປະເສີດນັ້ນໝາຍເຖິງການບອກຂ່າວດີກ່ຽວກັບແຜ່ນດິນ ຂອງພຣະເຈົ້າ ເຊິ່ງພຣະເຢຊູໄດ້ຊົງກ່າວໄວ້ໃນມາລະໂກ 1:15 ຂ່າວປະເສີດໝາຍເຖິງການ ອະໄພໂທດ ແລະການໄຖ່ມະນຸດຈາກບາບ ແຕ່ກໍ່ຄອບຄຸ່ມຄວາມຫວັງ ແລະການຊ່ວຍກູ້ການ ຊົງສ້າງທັງໝົດ ເຮົາມັກຈະຕັດໃຈຄວາມສໍາຄັນຂອງຂ່າວປະເສີດບາງສ່ວນອອກໄປ ແຜ່ນ

ງານຂອງພຣະເຈົ້າງົດງາມ ແລະຄວບຄຸມການຊົງສ້າງທຸກສິ່ງ ພຣະອົງຊົງຍຽວຢ່າ ແລະຊົງສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ຜ່ານພຣະຮາຊະກິດທີ່ພຣະເຢຊູຊົງກະທຳ ດັ່ງນັ້ນ ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງເອົັນເຮົາໃຫ້ຊ່ວຍດວງວິນຍານມະນຸດໃຫ້ລອດພົ້ນເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ຈົງອອກໄປທົ່ວໂລກ ປະກາດຂ່າວປະເສີດແກ່ທຸກຄົນແລະທຸກສິ່ງ (ມາລະໂກ 16:15) ເຮົາປະກາດແລະສຳແດງການຢຽວຢາແກ່ຜູ້ທີ່ຫຼົງທາງ ຊຸມຊົນທີ່ພັງທະລາຍແລະການສ້າງທີ່ຮ້ອງໄຫ້ໂສກເສົ້າຢູ່ນັ້ນ ນີ້ຄືໜ້າທີ່ຂອງຄຣິດສະຕະຈັກ.

ປະກາດສຸດທ້າຍ ເມື່ອເຮົາໃຫ້ບົບຕົສະມາແກ່ສາວົກຜູ້ເຊື່ອໃໝ່ນັ້ນ ເຮົາສອນຫຍັງແດ່ ໃຫ້ແກ່ພວກເຂົາແດ່ ແນ່ນອນ ເຮົາສອນພວກເຂົາໃຫ້ອະທິຖານ ສຶກສາພຣະຄຳພີ ມາມັກຄີທຳຮ່ວມກັບຜູ້ເຊື່ອ ແລະເປັນພະຍານເຖິງຄວາມລອດພົ້ນ ເຫຼົ່ານີ້ຄືສິ່ງທີ່ຄວນກະທຳແລະຄວນສອນເລື່ອງຄວາມເມດຕາ ການສຳແດງຄວາມຍຸດຕິທຳ ການຮັກແລະຫ່ວງໃຍການຊົງສ້າງ ນີ້ຄືຂ່າວປະເສີດທີ່ຄົບຖ້ວນ ເມື່ອເຮົາສອນ ແລະເຮັດໃຫ້ສິ່ງທີ່ເຮົາສອນເຫຼົ່ານີ້ ຄົນທົ່ວໄປກໍ່ສຳພັດເຖິງຄວາມຈິງແຫ່ງຂ່າວປະເສີດໄດ້ຫຼາຍກວ່າ ຄຣິສະຕະຈັກໃດກໍ່ຕາມທີ່ເຮັດພັນທະກິດແບບດັ່ງເດີມ ເພາະຄວາມຈິງແລ້ວພຣະເຢຊູຊົງຫ່ວງໃຍສັດປ່າລະບົບກະເສດ ແລະສິ່ງແວດລ້ອມ ການເປັນຄຣິສະຕຽນນັ້ນຍບໍ່ແມ່ນແຕ່ເລື່ອລາວຝ່າຍຈິດວິນຍານເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ເມື່ອເມັດພັນແຫ່ງຂ່າວປະເສີດງອກງາມກໍ່ເຕີບໂຕຍັງຮາກລົງໄປໃນຊີວິດຂອງຜູ້ເຊື່ອທັງຫຼາຍ

ດັ່ງນັ້ນ ການນະມັດສະການແລະພັນທະກິດຂອງຄຣິດສະຕະຈັກຈຶ່ງຄວນມີງານດ້ານການຫ່ວງໃຍຜົນພຣະຫັດຂອງພຣະເຈົ້າຮວມຢູ່ດ້ວຍພຣະຄຳພີໃໝ່ ເວົ້າເຖິງສິ່ງນີ້ຢູ່ຫຼາຍຄັ້ງ ໃນໂຮມ 8:19 ເປົາໂລກ່າວໄວ້ວ່າ “ເພາະສັບພຣະສິ່ງທີ່ຊົງສ້າງແລ້ວ ຄອຍດ້ວຍຄວາມບາດຖະໜາຢ່າງຍິ່ງໃຫ້ບຸດທັງຫຼາຍຂອງພຣະເຈົ້າປະກົດ” ຖ້າແບບນັ້ນ ໃຜຄືພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າ ຄຳຕອບກໍ່ຄືຄຣິສະຕະຈັກແນວໃດແດ່? ຫຼືອາດເວົ້າໄດ້ວ່າ ການຊົງສ້າງທັງຫຼາຍຄອຍຖ້າຄຣິສະຕະຈັກຢູ່ດ້ວຍຄວາມບາດຖະໜາຢ່າງຍິ່ງ ຄືກັນກັບທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງເອົັນຮ້ອງໄຫ້ມະນຸດສະທ້ອນພຣະສາຍາຂອງພຣະອົງຜ່ານທາງການສະແດງຄວາມຫ່ວງໃຍຕໍ່ສັບພຣະສິ່ງ ເຊິ່ງປະກົດໃນພຣະຄຳປະຖົມມະການບົດທີ 1 ເປັນພຣະມະຫາບັນຊາຍິ່ງໃຫຍ່ຂໍທຳອິດ ຄືກັນຊຸມຊົນໃໝ່ຂອງພຣະເຈົ້າຊຶ່ງບຽ້ມໄປດ້ວຍພະລັງແຫ່ງພຣະວິນຍານນີ້ກໍ່ໄດ້ຮັບການຊົງເອົັນໃຫ້ຜົນກຸນກຽມພ້ອມທີ່ຈະເຮັດການດີ ເພື່ອຊັບພະສິ່ງ ພຣະຄຳເອເຟໂຊໄດ້ອະທິບາຍໄດ້ອະທິບາຍວ່າພຣະເຢຊູຊົງເປັນ “ເປັນເຈົ້ານາຍເໜືອທຸກສິ່ງ ສິ່ງ ຄຣິສະຕະຈັກເປັນພຣະກາຍຂອງພຣະຄຣິດ ເຊິ່ງເປັນຄວາມສົມບູນຂອງພຣະອົງ ຜູ້ຊົງເຕີມທຸກຢ່າງໃນທຸກແຫ່ງໃຫ້ເຕັມບໍລິບູນ” (1:22-23) ດັ່ງນັ້ນ ພຣະເຢຊູຈຶ່ງເປັນຫົວຂອງຄຣິສະຕະຈັກແລະຈອມເຈົ້ານາຍເໜືອທຸກສິ່ງ ທັງສອງຢ່າງນີ້ມີຄວາມເຊື່ອມໂຍງກັນ ໝາຍຄວາມວ່າບົດບາດສຳຄັນຂອງຄຣິດສະຕະຈັກຄືການ

ເປັນພຣະກາຍຂອງພຣະຄຣິດ ເປັນແຂນເປັນຂາຂອງພຣະອົງ ເພື່ອສຳແດງຄວາມເປັນ
ຈອມເຈົ້ານາຍເໜືອການຊົງສ້າງທັງໝົດ.

ຄຳຖາມ:

- ຄຣິສະຕະຈັກຂອງທ່ານເຮັດພັນທະກົດດ້ານການນຳຈິດວິນຍານຄົນໃຫ້ໄດ້ຄວາມລອດ
ພັນເທົ່ານັ້ນບໍ່ ຫຼືວ່າແທ້ຈິງແລ້ວ ການປະກາດວ່າ ພຣະເຢຊູຊົງເປັນພຣະເຈົ້າ ນັ້ນໝາຍ
ຄວາມລວມເຖິງການມຸ່ງໃຫ້ທັງຄົນແລະທຸກຊັບພະສິ່ງໄດ້ເຫັນຄວາມຍິ່ງໃຫຍ່ສົມກັບເປັນ
ຈອມເຈົ້ານາຍຂອງພຣະເຢຊູ?
- ທ່ານເຄີຍສັ່ງສອນຫຼືເທດສະໜາກ່ຽວກັບການຫ່ວງໃຍຜົພຣະຫັດພຣະເຈົ້າບໍ່? ເຄີຍຈັກ
ການອົບຮົມສາວິກກ່ຽວກັບສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ ມີໂຄງການກ່ຽວກັບການອະນຸລັກດິນ ສັດປ່າ
ຕົ້ນໄມ້ແລະອື່ນໆແດ່ບໍ່?
- ຖ້າຄຣິສະຕະຈັກ ຄື ພຣະກາຍຂອງພຣະຄຣິດ ແລ້ວ ເຮົາຈະສຳແດງຄວາມເປັນຈອມເຈົ້າ
ນາຍຂອງພຣະເຢຊູ ເໝືອ ທຸກຊັບພະສິ່ງ ຜ່ານທາງການບົ່ງບອກ
ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ພະລັງງານ ແລະການສຳແດງຄວາມຫ່ວງໃຍ ຕໍ່ແຜ່ນດິນໄດ້
ຢ່າງໃດແດ່?

5.ການສະເດັດກັບມາແລະຄວາມສົມບູນແບບ.

ຂ້າພະເຈົ້າເຕີບໂຕພ້ອມກັບຄວາມເຊື່ອທີ່ຮັບຮູ້ວ່າ ເມື່ອພຣະເຢຊູສະເດັດກັບມາອີກຄັ້ງນັ້ນ ໂລກ
ຈະມອດໄໝ້ ແລະພັງພິນາດໄປຈົນຢ່ອຍຍັບ ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງຄອຍຖ້າແຜ່ນດິນສະຫວັນ ເຊິ່ງ
ຂ້າພະເຈົ້າຄິດວ່າກໍ່ນຳຈະເປັນ ສະຫວັນແລະແຜ່ນດິນໂລກໃໝ່ ຕາມທີ່ພຣະຄຳພີບອກໄວ້ (ພະ
ນິມິດ 21:1) ຂ້າພະເຈົ້າອ່ານໜັງສືຄຣິສະຕຽນຫຼາຍເຫຼັ້ມທີ່ເວົ້າເຖິງສິ່ງຄາມອັນໂຫດຮ້າຍ (ອາມາ
ເກດດອນ) ເຊິ່ງຜູ້ເຊື່ອວ່າໄດ້ຮັບການຮັບໄປສູ່ສະຫວັນທັງເປັນຊີ້ນຊົມ ໂດຍປະຖິ້ມທຸກຢ່າງໄວ້
ເປື້ອງຫຼັງ ແນວໃດກໍ່ຕາມ ຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ສຶກສົງໄສ ວ່າພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງໂລກແລະທຸກຢ່າງສະຫງ່າ
ງາມຢ່າງງົດງາມຍອດຢ້ຽມ ຊົງຊີ້ນຊົມຍິນດີແລະຫ່ວງໃຍເອົາໃຈໃສ່ການຊົງສ້າງຂອງພຣະອົງ
ຮ່ວມເຖິງຊົງສັງໃຫ້ມະນຸດເບິ່ງແຍງ ອາລັກຂາ ແລະຊົງສົ່ງພຣະເຢຊູມາເປັນສ່ວນໜຶ່ງທາມ
ກາງການຊົງສ້າງ ເພື່ອທີ່ໃນທີ່ສຸດພຣະອົງຈະທຳລາຍທຸກສິ່ງໂດຍສິ້ນສຸດ ຖ້າແບບນີ້ ເປັນຫຍັງ
ໃນພຣະຄຳພີເດີມຈຶ່ງຕ້ອງເວົ້າເຖິງ ການຊົງສ້າງຖືກທຳລາຍລ້າງ ແລະໄດ້ຮັບການກອບກູ້
ທະເລຊາຍກັບມາມີຊີວິດອີກຄັ້ງ ແລະສັດປ່າອາໄສຢູ່ຢ່າງສະຫງົບສຸກຮ່ວມກັບມະນຸດ? ແລະ
ໃນພຣະຄຳພີໃໝ່ ເປັນຫຍັງອີກທະທູດດເປົາໂລກເອງຈຶ່ງເວົ້າເຖິງຄວາມຫ່ວງໃຍພຣະຄຳໂຣມ 8

ວ່າ “ຊັບພະສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນຈະໄດ້ລອດຈາກອຳນາດແຫ່ງຄວາມເຊື່ອມສະລາຍແລະຈະເຂົ້າໃນເສຣີພາບ ລັກສີແຫ່ງລູກໆ ຂອງພຣະເຈົ້າ” (ຂໍ້ທີ່ 21)?

ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງຄ່ອຍໆ ຕະຫັນກວ່າ ມູມມອງຂອງຂ້າພະເຈົ້າຕໍ່ການສື່ນສຸດຂອງຍຸກນັ້ນຜິດແຜກໄປຈາກເລື່ອງລາວທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ແຫ່ງພຣະຄຳພີໂດຍສິ້ນເຊີງ ນັບຕັ້ງແຕ່ຈຸດເລີ່ມຕົ້ນໄປຈົນເຖິງຈຸດຈົບນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຊົງມີພຣະປະສົງ ຊຶ່ງເຕັມໄປດ້ວຍການສ້າງສັນດ້ວຍຄວາມຮັກ ຊົງຍຶດໝັ້ນໃນພັນທະສັນຍາ ຜ່ານທາງພັນທະກົດຂອງພຣະເຢຊູ ແລະໃນການຊົ່ງເອີ້ນຄຣິດສະຕະຈັກໃຫ້ຮັບໃຊ້ທັງມະນຸດ ແລະຊັບພະສິ່ງທັງໝົດ ດັ່ງນັ້ນ ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງສຶກສາພຣະຄຳພີຢ່າງເຂັ້ມຂົ້ນ ຂະນະດຽວກັນກໍ່ໄດ້ໂອລົມກັບຜູ້ຊ່ຽວຊານດ້ານພຣະຄຳພີຫຼາຍທ່ານ ຂ້າພະເຈົ້າແປກໃຈກັບຫຼາຍຢ່າງທີ່ຄົ້ນພົບຄື:

ປະການທຳອິດ ຄືຄວາມເຊື່ອກ່ຽວກັບຍຸກສຸດທ້າຍຂອງຂ້າພະເຈົ້ານັ້ນ ຕັ້ງແຕ່ຂັ້ນພື້ນຖານຂອງພຣະຄຳພີພຽງຈະມີຈັກຂໍ້ເທົ່ານັ້ນ

ປະການທີສອງ ຂ້າພະເຈົ້າພົບວ່າແນວຄິດທີ່ບອກວ່າໂລກຈະຕ້ອງຖືກເຜົາຈົນມອດໃໝ່ ແລະຖືກທຳລາຍໂດຍສິ້ນເຊີງນັ້ນ ບໍ່ແມ່ນແນວຄິດທີ່ຄຣິດສະຕຽນຈຳນວນຫຼາຍເຄີຍເຊື່ອ ຫຼືຍຶດຖືເລີຍຕະຫຼອດມາເປັນປະຫວັດສາດທີ່ຜ່ານມາ ແຕ່ຄວາມຄິດຄວາມເຂົ້າໃຈແບບນີ້ ຫາຈະເລີ່ມເກີດຂຶ້ນໃນຊ່ວງສະຕະວັດທີ່ ເກົ່າສິບ ເທົ່ານັ້ນເອງ ປະກອບກັບຄຣິສຕຽນບາງກຸ່ມຮັບເອົາອິດທິພົນທາງຄວາມຄິດມາຈາກໂລກຍຸກໃໝ່ ຂະນະດຽວກັນ ລະບົບອຸດສາຫະກຳ ແລະການຄ້າກໍ່ທຳລາຍໂລກໜ່ວຍນີ້ຢ່າງບໍ່ເຄີຍເປັນມາກ່ອນ.

ປະການທີສາມ: ຄືເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າອ່ານພຣະຄຳພີຫຼາຍຂຶ້ນແລະອ່ານຊໍາ ຂ້າພະເຈົ້າກໍ່ພົບວ່າມີເນື້ອຫາສະລະສຳຄັນສອງຢ່າງທີ່ມັກຈະສອດຄ້ອງສຳພັນກັນ ສະເໜີເມື່ອພິສູດເຖິງການພິພາກສາ ໃນພຣະຄຳພີນັ້ນພຣະເຈົ້າຊົງໃຊ້ພາບຄວາມຮຸ່ນແຮງ ແລະພະລັງອຳນາດເມື່ອເວົ້າເຖິງການພິພາກສາຊົນຊາດອິສຣາເອນແລະຊົນຊາດອື່ນໆ ແຕ່ອີກສາລະສຳຄັນທີ່ເຫັນພ້ອມກັນໄປດ້ວຍກໍ່ຄື “ຖ້າປະຊາກອນຂອງເຮົາຂະກັບໃຈຈາກຄວາມຜິດບາບ...” ກໍ່ຈະກັບຄືນດີດັ່ງເໝືອນເດີມ ຫຼືບໍ່ຖືກທຳລາຍ ເຮົາພົບພຣະເຢຊູ ເມື່ອພຣະອົງຊົງຄືນພຣະຊົນນັ້ນ ພຣະອົງກໍ່ຊົງເປັນ “ຜົນທຳອິດ” ແຫ່ງການຊົງສ້າງໃໝ່ນັ້ນດ້ວຍ (1 ໂຄຣິນໂທ15:22-28) ເປັນເຄື່ອງໝາຍຢືນຢັນ ແກ່ຜູ້ທີ່ເຊື່ອວ່າຮ່າງກາຍຈະຜື້ນຄືນມີຊີວິດ ໃນຖານະການຊົງສ້າງໃໝ່ດ້ວຍ ແຕ່ພຣະກາຍໃໝ່ຫຼັງການຜື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູກໍ່ແຕກຕ່າງຄືກັນ ເພາະວ່າຮ່າງກາຍພຣະອົງຍັງເໝືອນເດີມ ມີຮອຍຕະບູກັບບາດແຜເປັນຈາກຫອກທີ່ມແທງ ໂທມັດສາມາດແຕະຕ້ອງຕົວພຣະອົງ ພຣະອົງຊົງຮັບປະທານອາຫານໄດ້ ແຕ່ພຣະອົງກໍ່ແຕກຕ່າງ ເພາະບາງຄັ້ງສາວິກກໍ່ຈື່ຈຳພຣະອົງບໍ່ໄດ້ ໃນກໍລະນີຂອງມາລີໃນສ່ວນແຫ່ງເກດເຊມະນີ ແລະຊາຍສອງຄົນລະຫວ່າງເດີນທາງໄປຍັງເອມມາ ອຸດກໍ່ຈຳພຣະອົງບໍ່ໄດ້ ພຣະອົງຊົງປະກົດພຣະກາຍ ແລະຊົງຫາຍຕົວໄປໄດ້ ແມ້ປະຕູຫ້ອງຈະປິດຢູ່ກໍ່ຕາມ.

ສາລະສຳຄັນດັ່ງກ່າວຂ້າເທິງເປັນຜົນຢ່າງເປັນຜົນຢ່າງຍິ່ງ ເມື່ອເວົ້າເຖິງການສະເດັດກັບ ມາອີກຄັ້ງຂອງພຣະເຢຊູ ແລະການພິພາກສາຄັ້ງສຸດທ້າຍ ຈະມີການຊໍາລະການຊົງສ້າງ ແລະຊັບ ພະສິ່ງໃຫ້ສະອາດປາສະຈາກບາບ ແລະຄວາມຊົ່ວຮ້າຍ ເຊິ່ງພຣະຄຳພີໃຊ້ພາບການຊໍາລະລ້າງ ດ້ວຍໄຟ ແຕ່ຖ້າເຮົາອ່ານພຣະຄຳພີຢ່າງລະອຽດຖ້ວນຖີ່ ເຮົາຈະພົບວ່າໄຟແຫ່ງການຊໍາລະໃຫ້ ບໍລິສຸດນັ້ນບໍ່ແມ່ນໄຟທີ່ນຳໄປສູ່ການທຳລາຍລ້າງໃຫ້ມອດໄໝ້ຢ່າງສິ້ນເຊີງ ແຕ່ຢ່າງໃດ ໃນ 2 ເບ ໂຕ3:3-7 ບອກກັບເຮົາວ່າຟ້າສະຫວັນແລະແຜ່ນດິນໂລກຈະປະສົບຄວາມກັບການພິພາກສາ ດ້ວຍໄຟ ແຕ່ຂໍ້ດຽວກັນນັ້ນກໍ່ປຽບທຽບການພິພາກສາດ້ວຍນ້ຳ ຊຶ່ງເຄຍເກີດຂຶ້ນໃນສະໄໝຂອງ ໂນອາດ້ວຍ ຄຳວ່າ “ທຳລາຍ” ນັ້ນໃຊ້ອະທິບາຍວ່າຄັ້ງໜຶ່ງນ້ຳເຄຍຖ້ວມໂລກ (ຂໍ້ທີ່ 26) ແຕ່ການທຳ ລາຍນີ້ບໍ່ໄດ້ຊະນິດເຫຼືອຢູ່ໂດຍຢ່າງສີ່ເຊີງ ເພາະມັນນຳໄປສູ່ພັນທະສັນຍາທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງເຮັດກັບ ມະນຸດສັນຍາລັກຄີ ຮຸ່ງກິນນ້ຳ ພຣະຄຳບົດນີ້ຍັງອະທິບາຍຕໍ່ໄປອີກວ່າການທຳລາຍນັ້ນເຮັດໃຫ້ ໂລກ ແລະສິ່ງສະລາພັດ “ໂລ່ງຕຽນ” (ຂໍ້ທີ່ 10) ສະບັບແປທີ່ເກົ່າວ່າມັກໃຊ້ຄຳວ່າ “ຖືກເຜົາຈົນໝົດ ກ້ຽງ” ແຕ່ຜູ້ຊົງອຸດານພຣະຄຳພີປັດຈຸບັນນີ້ເບິ່ງວ່າຄວນໃຊ້ຄຳວ່າ “ໂລ່ງຕຽນ” ນ່າຈະຖືກຕ້ອງກວ່າ ຊຶ່ງຄ້າຍກັບການເຮັດການກະເສດ ເມື່ອຜ່ານມາພື້ນລະດູການເກີບກງວ່ ຊາກຕ່າງໆ ກໍ່ຈະຖືກ ເຜົາ ກາຍເປັນພື້ນທີ່ຫວ່າງ (ໂລ່ງຕຽນ) ເພື່ອຕຽມພ້ອມສຳຫຼັບລະດູການທັດໄປ ເພາະບູກທັດໄປ ສິ່ງທີ່ຖືກທຳລາຍໄປຄືຄວາມຊົ່ວຮ້າຍ ທັງມະນຸດແລະຫຼັກການບໍ່ຖືກຕ້ອງ ລວມເຖິງອຳນາດທີ່ບໍ່ ຊອບທຳເຫຼົ່ານັ້ນ ສິ່ງທີ່ຄົງເຫຼືອຫຼັງນ້ຳຖ້ວມ ຄືໂລກທີ່ສະອາດ ພ້ອມສຳຫຼັບການເລີ່ມຕົ້ນໃໝ່ອີກ ຄັ້ງ.

ສຳຫຼັບຂ້າພະເຈົ້າ ຊົນຊວນຈິກຊໍທີ່ເຮັດໃຫ້ຂ້າພະເຈົ້າເຂົ້າໃຈເລື່ອງນີ້ຢ່າງຖ່ອງແທ້ກໍ່ຄື ຄຳ ທີ່ເວົ້າເຖິງການຊົງສ້າງໃໝ່ແລະສະຫວັນແລະໂລກໃໝ່ ຊຶ່ງພຣະຄຳພີໃຊ້ຄຳສອງເມື່ອເວົ້າເຖິງ “ສິ່ງໃໝ່” ຄືຄຳວ່າ ນິອອສ (neos) ແລະໂຄນອສ (kainos) ຄຳວ່ານິອອດແປວ່າສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນໃໝ່ ໂດຍ ບໍ່ເຄີຍມີມາກ່ອນໜ້ານີ້ ໃນຂະນະທີ່ຄຳວ່າໂຄນອດນັ້ນໝາຍເຖິງປຽບທຽບ ເຖິງການໄດ້ຮັບການ ຊ້ອມແຊມຂຶ້ນໃໝ່ ການໄຖ່ ການໃຫ້ກັບສູ່ສະພາບດີ ແມ່ແຕ່ກະທັ້ງໝາຍເຖິງການປັບປຸງໃຫ້ ມີສະພາບໃໝ່ທີ່ດີ ແລະໃຊ້ປະໂຫຍດໄດ້ດ້ວຍ ທ່ານຄິດວ່າພຣະຄຳພີໃໝ່ໃຊ້ຄຳໃດ ເມື່ອເວົ້າເຖິງ ການຊົງສ້າງໃໝ່ ສະຫວັນໃໝ່ຫຼືແຜ່ນດິນໂລກໃໝ່ ແນ່ນອນ ໃຊ້ຄຳວ່າ ໂຄນອດ ບໍ່ແມ່ນນິນອດ ຄືກັນກັບທີ່ເຮົາກາຍເປັນການຊົງສ້າງໃໝ່ ແມ້ຈະຍັງຢູ່ໃນຮ່າງການເດີມກໍ່ຕາມນັ້ນ ເພາະວ່າ ການຊົງສ້າງໃໝ່ນັ້ນໄດ້ຮັບການບຽນແປງການໃນ ແລະມີຊີວິດທີ່ບໍລິສຸດນັ້ນເອງ.

ສະຫຼຸບໂດຍ ຄືໃນຂະນະທີ່ພຣະຄຳພີເດີມໃຊ້ພາສາທີ່ໜ່າຍຳນຸ່ນຮຸ່ນແຮງ ເມື່ອເວົ້າເຖິງການ ພິພາກສາຂອງພຣະເຈົ້າ ກໍ່ບໍ່ໄດ້ລະເລີຍທີ່ຈະໃຫ້ຄວາມຫວັງກງວ່ກັບແຜ່ນການ ແລະພຣະປະສິງ ຂອງພຣະເຈົ້າ ທີ່ມີຕໍ່ຊັບພະສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງໂລກ ແລະສິ່ງສາລະພັດຈະຕ້ອງຜ່ານຊ່ວງເວລາທີ່ ເກີດການບຽນແປງຢ່າງຮຸ່ນແຮງ ແລະມາຫາສານ ເພື່ອຊໍາລະລ້າງໃຫ້ບໍລິສຸດສະອາດ ຂະນະດຽວ ກັນ ການພື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູກໍ່ເປັນຄວາມຫວັງໃຫ້ແກ່ການຊົງສ້າງ ເປົ້າໂລບັນທຶກ ໄວ້ໃນພຣະຄຳໂຮມ “ຊັບພະສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນຈະໄດ້ລອດພື້ນຈາກອຳນາດແຫ່ງຄວາມເຊື່ອມສະລາຍ ແລະຈະເຂົ້າໃນເສລີພາບ ແລະສັກສີແຫ່ງລູກໆ ຂອງພຣະເຈົ້າ” (ໂຮມ 8:21) ເປໂຕກໍ່ໄດ້ເທດສະນາ

ໃນກຸງເຢລູຊາເລັມວ່າພຣະເຢຊູຈະຊົງຢູ່ໃນສະຫວັນ “ຈົນກວ່າຈະເຖິງວາລະແຫ່ງການຝັນຜູ້ຊັບພະສິງ” (ກິດຈະການ 3:21) ພຣະເຢຊູເອງ ເມື່ອຊົງປະທັບພຣະທີ່ນັ່ງອັນມີສະຫງ່າຮາສີ ຊົງກ່າວວ່າ “ນີ້ແຫຼະ ເຮົາສ້າງທຸກສິ່ງຂຶ້ນໃໝ່” (ພະນິມິດ 21:5) ຊຶ່ງໃນຄວາມໝາຍນີ້ ຄືສິ່ງທີ່ມີຢູ່ແລ້ວທັງຫຼາຍ (ຄືຄຳວ່າໂຄນອດ ບໍ່ແມ່ນນິນອດ)

ຄຳຖາມ

- ທ່ານເຫັນດ້ວຍຫຼືບໍ່ກໍ່ຕອນດັ່ງກ່າວນີ້ທີ່ກຳລັງອ່ານ?
- ເນື້ອຫາທີ່ທ່ານອ່ານໃນຕອນນີ້ເໝືອນຫຼືແຕກຕ່າງຈາກສິ່ງທີ່ເຄີຍຮູ້ ຫຼືເຄີຍໄດ້ຮັບການສອນມາກ່ຽວກັບສະຕາກຳຂອງໂລກໃນຍຸກສຸດທ້າຍ?
- ຍັງມີຄຳຖາມຫຼືແມ່ນຫຍັງແດ່ທີ່ທ່ານຍັງສົງໄສ ຫຼືຄ້າງຄາໃຈກ່ຽວກັບປະເດັ່ນນີ້?
- ການຮັບຮູ້ຂໍ້ມູນໃໝ່ໃນພຣະຄຳພີກ່ຽວກັບຄວາມຫວັງຂອງການຊົງສ້າງທັງໝົດໃນວັນແຫ່ງການພິພາກສາເຮັດໃຫ້ທ່ານຮູ້ສຶກຕົ້ນຕົ້ນຫຼືບໍ່?
- ທັງທ່ານແລະຄຣິດສະຕະຈັກຄວນຕອບສະໜອງຕໍ່ຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວນີ້ຢ່າງໃດ?

ເລີ່ມຕົ້ນໃໝ່ອີກຄັ້ງດ້ວຍເລື່ອງລາວເດີມແຫ່ງພຣະຄຳພີ

ຂະນະນີ້ ເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງເວົ້າເຖິງເລື່ອງເລົ່າໃໝ່ ຫຼືຖ້າຈະກ່າວໃຫ້ຖືກຕ້ອງບອກວ່າໃຫ້ເຮົາຍ້ອນກັບໄປຫາເລື່ອງລາວ ເກົ່າແກ່ແຫ່ງພຣະຄຳພີອີກຄັ້ງ ເຮົາຈະເປັນຕ້ອງຕັ້ງຄຳຖາມວ່າການທີ່ເຮົາເປັນພຣະສາຍາຂອງພຣະເຈົ້ານັ້ນໝາຍເຖິງ ເຮົາມີສິດທີ່ຈະທຳລາຍຫຼືລ້າງຜ່ານການຊົງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ພຣະອົງຊົມຊົມວ່າງົດງາມເຫຼົ່ານັ້ນ ຕາມໃຈມັກຫຼືບໍ່? ເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງຍ້ອນກັບມາພິຈາລະນາພິມິດໃນພຣະຄຳພີຜ່ານຄຳສອງຄຳ ໄດ້ກແກ່ ຊາໂລມ (shalom) ແລະແຜ່ນດິນຂອງພຣະເຈົ້າ ທັງສອງຄຳນີ້ອະທິບາຍພິມິດດຽວຂອງພຣະພິດ້ວຍການທີ່ແຕກຕ່າງກັນ.

“ຊາໂລມ” ນັ້ນມີຄວາມໝາຍຫຼາຍກວ່າບໍ່ມີຄວາມຂັດແຍ້ງສັບສົນ ແຕ່ຍັງໝາຍຄວາມວ່າໄດ້ຮັບການຝັນຜູ້ຊັບແຊມໃຫ້ດີເໝືອນເດີມ ຄວາມສຳພັນທີ່ປະສານຢ່າງໜັກແໜ້ນໃນທຸກມິຕິ ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວຂອງສາມພະພາກ ເຊິ່ງເປັນຄວາມສະຫງົບສຸກໃນແງ່ຂອງຈິດວິນຍານ, ສັງຄົມ, ເສດຖະກິດ ແລະສິ່ງແວດລ້ອມດ້ວຍ ແຜນດິນຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ພຣະເຢຊູຊົງປະກາດ ແລະສຳແດງນັ້ນຄວບຄຸມທຸກມິຕິ ລວມເຖິງອິສາລະພາບຈາກບາບຄວາມຕາຍ, ຄວາມເຈັບປ່ວຍ ແລະ ການທົນທຸກທໍລະມານ ການແຍກຈາກການຖືກກົດຂີ່, ການເຊື່ອມຖອຍ ແລະບໍ່ສາມາດເກີດຜົນ ຊາໂລມ(ສັນຕິສຸກ) ແຜ່ນດິນຂອງພຣະເຈົ້ານັ້ນ ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງມິຕິແຫ່ງຄວາມອຸດົມສົມບູນພູນສຸກສຳຫຼັບມະນຸດ ທາມກາງການຊົງສ້າງທັງອາກາມຢ່າງງົດງາມເຫຼົ່ານັ້ນ.

ຂ້າພະເຈົ້າມັກພຣະຄໍາເຢເຣມີຍາ 29:11 ນັ້ນເປັນຂໍ້ໜຶ່ງທີ່ຄຣິສະຕຽນທົ່ວໂລກໃຊ້ອ້າງອີງ ຫຼາຍທີ່ສຸດໃນໂລກ ອິນເຕີເນັດ ຫຼາຍກວ່າ “ພຣະຢາເວກ່າວວ່າ ເຮົາຜູ້ດຽວເທົ່ານັ້ນເຮົາຮູ້ ແຜນການຂອງເຮົາສໍາຫຼັບພວກເຈົ້າ ພຣະເຈົ້າຢາເວກ່າວວ່າ ຄືແຜນການທີ່ນໍາຄວາມຈະເລີນ ຄວາມຮຸ່ງມາສູ່ພວກເຈົ້າ ແລະບໍ່ແມ່ນນໍາຄວາມຈິບຫາຍມາສູ່ພວກເຈົ້າ ແຕ່ເປັນແຜນການທີ່ ນໍາຄວາມຫວັງມາສູ່ອະນາຄົດຂອງພວກເຈົ້າ” ເປັນຂໍ້ພຣະຄໍາພີທີ່ໃຫ້ຄວາມຫວັງເຕັມປຽມ ແຕ່ກໍ່ ອາດຈະຖືກຕີຄວາມໝາຍໃນແງ່ຂອງຄວາມຮັ່ງມີທາງດ້ານວັດຖຸສໍາຫຼັບບາງຄົນກໍ່ເປັນໄດ້ ດັ່ງນັ້ນ ການເຂົ້າໃຈຄວາມໝາຍຂອງພຣະຄໍາຂໍ້ນີ້ ຈຶ່ງຈໍາເປັນຕ້ອງພິຈາລະນາບໍລິບົດຮ່ວມດ້ວຍ ພຣະຄໍາເຫຼ້ມນີ້ຂຽນໃນຂະນະຊົດຊາດຂອງພຣະເຈົ້າຖືກຂັບໄລຕ້ອນເປັນຊະເລີຍໄປຢູ່ຕ່າງແດນທີ່ ບາບີໂລນ ຊຶ່ງເໝືອນວ່າພຣະເຈົ້າຊົງລົ້ມພຣະສັນຍາ ແລະຊົນຊາດອິດສະຣາເອນ ຕ່າງຢູ່ຢ່າງບໍ່ມີ ຄວາມຫວັງ ຕາມບໍລິບົດຊຶ່ງອະທິບາຍຄວາມໝາຍຂອງຊາໂລມ, ແຜນດິນຂອງພຣະເຈົ້າຢ່າງຊັດ ເຈນ ໃນຂໍ້ 4-7 ນັ້ນຖືວ່າເປັນການສະຫຼຸບ ວິໄສທັດຂອງຄຣິສະຕຽນຕໍ່ໂລກທີ່ຍຸດຕິທໍາ ແລະມີ ຄວາມຍິ່ງຍິ້ນ ຊຶ່ງກໍ່ຄື “ຈົ່ງສ້າງບ້ານແລະເຂົ້າໄປຢູ່ໃນບ້ານນັ້ນ ຈົ່ງເຮັດສ່ວນແລະກິນໃນສ່ວນນັ້ນ ຈົ່ງມີເມຍແລະມີລູກຊາຍ-ຍິ່ງ ຈົ່ງຫາເມຍໃຫ້ລູກຊາຍຂອງພວກເຈົ້າ ແລະຍົກລູກຍິງຂອງເຈົ້າໃຫ້ ແຕ່ງງານ ເພື່ອພວກເຂົາຈະໄດ້ມີລູກຊາຍ ແລະລູກຍິງ ເພີ່ມທະວີຄູນຫຼາຍຂຶ້ນຢູ່ບ່ອນນັ້ນ ແລະບໍ່ ໜ້ອຍລົງ ແຕ່ຈົ່ງສະແຫວງຫາສັນຕິພາບຂອງເມືອງ ຊຶ່ງເຮົາໄດ້ກວາດເຈົ້າໃຫ້ໄປເປັນທາດຢູ່ນັ້ນ ແລະຈົ່ງອະທິຖານຕໍ່ພຣະເຈົ້າຢາເວ ເພື່ອເມືອງນັ້ນ ເພາະວ່າເຈົ້າຈະພົບສະຫວັດຕິພາບຂອງເຈົ້າ ໃນສະຫວັດຕິພາບຂອງເມືອງນັ້ນ”

ນີ້ຄືວິໄສທັດຫຼືນິມິດຂອງຄຣິສະຕຽນໃນສະຕະວັດທີ່ 21 ແມ້ຈະມີຄວາມເປັນສັງຄົມເມືອງ ສູງ ແຕ່ກໍ່ຍັງຄົງເຊື່ອມໂຍງຢ່າງເລິກເຊິ່ງກັບແຜນດິນ ແລະລະບົບອາຫານທີ່ຜະລິດໃນລະດັບ ທ້ອງຖິ່ນ ເປັນວິໄສທັດທີ່ກ່ຽວກັບການຍັງຮາກລົງໃນທີ່ທີ່ພຣະເຈົ້ານໍາເຮົາໄປ ແມ້ຈະເປັນຕ່າງ ແດນກໍ່ຕາມ ໂດຍເຊື່ອວ່າຄຸ້ມຄໍາທີ່ຈະລົງແຮງກາຍແຮງໃຈເພື່ອອະນາຄົດດ້ວຍການສ້າງ ຄອບຄົວ ສະແຫວງຫາ ແລະອະທິຖານເພື່ອ “ສັນຕິພາບ ແລະຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ” ໃຫ້ແກ່ ເມືອງຕ່າງແດນຊຶ່ງໄດ້ໄປອາໄສຢູ່ນັ້ນ ສັນຕິພາບ ແລະຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງແທ້ຈິງມີຄວາມໝາ ຍຫຼາຍກວ່າ ການເຕີບໂຕດ້ານເສດຖະກິດ ຄວາມຮຸ່ງເຮືອງຕາມຄວາມໝາຍຂອງພຣະຄໍາພີ ຄື ຊາໂລມ ແລະນິມິດແຫ່ງການຄົ້ນຄ້າ ໃນຄວາມສໍາພັນກັບພຣະເຈົ້າ ກັບຕົນເອງ ກັບຄົນອື່ນ ແລະກັບຊັບພະສິ່ງທັງໝົດ ແບບນີ້ແຫຼະ ຈຶ່ງເປັນຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງທີ່ແທ້ຈິງ.

ນິມິດນີ້ມີຄວາມໝາຍລວມເຖິງການຈັດການກັບຄວາມຍຸດຕິທໍາ ການຈໍາແນກເຊື່ອ ຊາດ ການກໍ່ຕັ້ງຄຣິສະຕະຈັກ ແລະການປະກາດຂ່າວປະເສີດ ການໃຊ້ຊີວິດງ່າຍໆ ຢ່າງມີ ຄວາມສຸກ ແລະການຮ່ວມລົດການປຽນແປງສະພາບອາກາດໂລກ ແຕ່ກໍ່ມີຄວາມໝາຍ ເລິກເຊິ່ງກວ່ານິມິດແບບໂລກ ເພາະທຸກການກະທໍາທີ່ໄດ້ສະແດງອອກຕັ້ງຢູ່ເທິງຮາກຖານ ຂອງພຣະຄໍາພີ ແລະໃຫ້ພຣະເຢຊູຄຣິດເປັນຈອມເຈົ້ານາຍສະເໝີ ຖ້າເຮົາບອກວ່າ “ພຣະເຢຊູຊົງ ເປັນຈອມເຈົ້ານາຍ” ເຮົາກໍ່ຄວນໃຫ້ພຣະອົງນໍາ ແລະມີສ່ວນທັງໃນການງານອາຊີບທີ່ເຮົາເຮັດ

ແລະໃນພັນທະກິດງານຮັບໃຊ້ທຸກຢ່າງ ການສູນເສຍຄວາມຫຼາກຫຼາຍທາງຊີວະພາບນັ້ນ ສິ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ທຸກຢ່າງ ເພາະທຸກສິ່ງລ້ວນຖືກສ້າງຂຶ້ນ “ໂດຍແລະເພື່ອ” ພຣະເຢຊູຄຣິດແລະ “ຖືກຍົດເຂົ້າດ້ວຍກັນ” ໂດຍພຣະອົງ ແລະ “ທຸກສິ່ງ” ໄດ້ຮັບການໄຖ່ໂດຍຄວາມຕາຍ ແລະການຟື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະອົງ (ໂກໂລຊາຍ 1:15-20) ການເຮັດພັນທະກິດ ເພື່ອຮັບມືກັບການປ່ຽນແປງສະພາບອາກາດໂລກນັ້ນ ເປັນສິ່ງທີ່ຈຳເປັນ ເພາະກຸ່ມຄົນທຸກຍາກ ແລະເດັກນ້ອຍທີ່ສຸດຄື ພວກທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຫຼາຍທີ່ສຸດ (ມັດທາຍ 25:40-45) ແລະເພາະວ່ານີ້ເປັນເຫດການທີ່ຊັບພະສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງບໍ່ອາດຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ ແລະບໍ່ອາດຈະນະມັດສະການພຣະຜູ້ສ້າງໄດ້ນັ້ນເອງ.

ຄໍາຖາມ:

- ເຮົາເບິ່ງເຫັນພຣະຣາຊາກິດຂອງພຣະເຈົ້າຜ່ານທາງບໍລິບົດຂອງເລື່ອງລາວໃນຕອນນີ້ແນວໃດແດ່?
- ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ທີ່ເກີດຂຶ້ນຄືຄວາມສຳຄັນຂອງການສັ່ນຍຸກບໍ່?
- ຖ້າຫາກຄົນໃນຊົນນະບົດໃນທ້ອງຖິ່ນຂອງທ່ານຕ່າງພາກັນຍ້າຍຖິ່ນຖານອອກໄປ ທ່ານຄິດວ່າເປັນເພາະມານຊາຕານກຳລັງໂຈມຕີ ຫຼືເປັນເພາະສາເຫດອື່ນໆ?
- ທ່ານຄິດວ່າພັນທະກິດຫຼັກຂອງຄຣິສະຕະຈັກຄືການ “ຊ່ວຍຜູ້ຄົນໃຫ້ລອດພົ້ນຈາກເຮືອກຳລັງຈະຈົມ” ແລະໃຫ້ມຸ່ງເນັ້ນເຮືອງແຜນດົນສະຫວັນ ໂດຍບໍ່ຕ້ອງມຸ່ງເນັ້ນການເບິ່ງແຍງໂລກກັບການຊົງສ້າງຫຼືບໍ່?
- ຂ່າວປະເສີດກ່ຽວກັບການໄດ້ຮັບການອວຍພອນດ້ວຍສຸຂະພາບອະນາໄມ ແລະຄວາມຮັ່ງມີນັ້ນມີອິດທິພົນຕໍ່ທ່ານເໝືອນບັນຫາທີ່ໂລກກຳລັງປະເຊີນຢູ່ບໍ່?
- ທ່ານຄິດວ່າເຖິງເວລາແລ້ວຫຼືຍັງທີ່ຈະຍ້ອນກັບມາເບິ່ງເນື້ອຫາສາລະແຫ່ງພຣະຄຳພີ ແລະເພິ່ງພາພຣະວິນຍານບໍລິສຸດ ເພື່ອຈະເຫັນພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້ຢ່າງຊັດເຈນ?

ຂໍ້ມູນອ້າງອີງ

ເຄບ ບຸກເລດ(Dave Bookless) ເກີດແລະເຕີບໂຕໃນປະເທດອິນເດຍຈົນອາຍຸ10ປີ ກໍໄດ້ຍ້າຍໄປຢູ່ຖິ່ນຖານປະເທດອັງກິດຈົນເຖິງປັດຈຸບັນນີ້ ໃນຊ່ວງສາມສິບປີທີ່ຜ່ານມາ ເຂົາອາໄສຢູ່ໃນເຂດນອກເມັ່ງລອນດອນ ເຊິ່ງເປັນເຂດທີ່ມີຄວາມຫຼາຍວັດທະນາທຳເຊື້ອຊາດໄດ້ແກ່ ຄົນອິນເດຍ ໄຊມາລີ ສີລັງກາແລະປາກົດສະຖານ ເຊິ່ງກຸ່ມຄົນເຫຼົ່ານີ້ ຍ້າຍມາປະເທດຂອງຕົນມາທີ່ອັງກິດ ເຄບມີຄວາມບາຖະນາທີ່ສຸດໃນການນຳເອົາຂ່າວປະເສີດມາບັບໃຊ້ໃນຊີວິດປະຈຳວັນ ເຂົາກັບແຕ່ງງານແລະມີລູກສາວສີຄົນ ເປັນສິດຍາພິບານ ໄດ້ຮັບປະລິນຍາເອກ ດ້ານສາດສະໜາສາດ ໄດ້ຂຽນໜັງສືຫຼາຍເຫຼັ້ມ (ເຊິ່ງປັດຈຸບັນໜັງສືເຫຼົ່ານີ້ໄດ້ຮັບການແປຫຼາຍພາສາແລ້ວ) ເຂົາໄດ້ໄປບັນລະຍາຍໃນກວ່າສິບປະເທດທົ່ວທັງຫົກທະວີບ ເຂົາເຮັດວຽກໃຫ້ກັບ A Rocha International ເຊິ່ງເປັນອົງກອນຄຣິສຕຽນທີ່ເຮັດວຽກດ້ານອະນຸລັກແລະຕະຫຼອດສິບປີຜ່ານມານີ້ກໍໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມຮັບໃຊ້ການເປັນຜູ້ນຳຢ່າງ Lausanne Movement World Evangelical Alliance ລວມເຖິງມີສ່ວນໃນການຈັດການປະຊຸມ creation care ໃນສິບສອງ ບ່ອນທີ່ຂອງໂລກດ້ວຍ.

² Harvard Business Review, 2016: <https://hbr.org/2016/01/income-inequality-makes-whole-countries-less-happy>

³ <https://www.nationalgeographic.com/science/article/experts-warned-pandemic-decades-ago-why-not-ready-for-coronavirus/>

⁴ ໜັງສື *A Christian Guide to Environmental Issues* ຂຽນໂດຍ Martin & Margot Hodson (BRF, 2021) ເນື້ອຫາເວົ້າເຖິງທັງວິທະຍາສາດແລະຫຼັກຂໍ້ເຊື່ອ; ໜັງສື *Saving Us* ຂຽນໂດຍ Katharine Hayhoe (One Signal, 2021) ເນື້ອນຳສະເໜີປະເດັນກຽວກັບການປ່ຽນແປງສະພາບອາກາດໂລກແລະຄວນຈະຮັບມືຢ່າງໃດ

⁵ ຄຣິສຕຽນບາງສ່ວນເອົາຈະຮູ້ສຶກບໍ່ເຫັນຜ້ອງກັບຄຳ “ແມ່ທໍລະນີ” ຫຼາຍເທົ່າໃດ ແຕ່ຈາໂຄເບດ ໄຊລາໂນ ລວມເຖິງຊົນເຜົ່າຫຼາຍທົ່ວໂລກກັບໃຊ້ຄຳນີ້ຜ້ອງເພື່ອບອກວ່າວັດທະນາທຳດັ່ງເດີມນັ້ນເວົ້າການຊົ່ງສ້າງຂອງພຣະເຈົ້າ ແມ່ແຕ່ໃນແວດວົງຄຣິສຕຽນກໍມີການໃຊ້ຄຳທີ່ປະກາດເຖິງສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົ່ງສ້າງ ເຊັ່ນ ພານຊິດແຫ່ງອັດຊີຊີໃຊ້ຄຳວ່າອ້າຍສຸຣິຍັນ ນ້ອງສາວຈັນທາ ແມ່ທໍລະນີ ພຣະຄຳເພິກໍ່ໃຊ້ຄວາມສຳພັນເຊິ່ງພາສາເມັອເວົ້າເຖິງໂລກໃບນີ້ດ້ວຍ ເຊັ່ນການຊົ່ງສ້າງໂສກເສົ້າແຜ່ນດິນໂສກເສົ້າ ຕົ້ນໄມ້ຊົ່ງຊົມຍິດດີ ຊົ່ງພາສາລັກສະນະນີ້ບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າແຜ່ນດິນຫຼືໜ່ວຍໂລກເປັນບຸກຄົນທີ່ມີຊີວິດ ແຕ່ເປັນການສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າພຣະເຈົ້າຊົ່ງສ້າງເຮົາໃຫ້ມີຄວາມສຳພັນໃກ້ຊິດກັບທຳມະຊາດນັ້ນເອງ.

⁶ <https://blogs.worldbank.org/health/female-education-and-childbearing-closer-look-data> and <https://borgenproject.org/poverty-and-overpopulation>.